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UGODNA IN ŠIROKA PONUDBA  
ZA VAŠ PIKNIK

Od 17. maja do vkljuËno 19. junija poteka javna 
razgrnitev dopolnjenega osnutka ObËinskega prostor-
skega naËrta ObËine Kamnik in Okoljskega poroËila. 
Ogled dopolnjenega osnutka poteka v prostorih Ob-
Ëine Kamnik, ogled delov dopolnjenega osnutka Ob-
Ëinskega prostorskega naËrta in povzetka Okoljskega 
poroËila, ki se nanaπajo na obmoËje posamezne kra-
jevne skupnosti, pa na sedeæih posameznih krajevnih 
skupnosti. 
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Vida UrπiË gre na olimpijske igre
Gaπper Bregar, ©pela Zupan in Anæe BoæiË v reprezentanci 
Slovenije za evropsko prvenstvo v gorskih tekih 
Planinski kotiËek 
©e ena izjemna sezona za Calcit Volleyball
ZakljuËen drugi del prvenstva, vaterpolisti bazen Pod skalo krstili 
z zmago
783 minut koπarke na Duplici

Srednjeveπkim dogajanjem, ki 
æe nekaj let v juniju prinaπajo 
na ulice starega mestnega jedra 

Dragi bralci, prihodnja 
πtevilka Kamniπkega obËana 
bo izπla 29. junija. Rok za od-
dajo Ëlankov in fotografij je v 
petek, 22. junija; zahvale in 
oglase pa lahko oddate πe v 
sredo, 27. junija, v uredniπtvu 
v Kamniku, Glavni trg 23, tel.: 
01/83 91 311, 041/662-450,  
e-naslov: sasa.mejac@siol.net. 
Kamniπki obËan lahko prebi-
rate tudi v elektronski izdaji 
na www.kamnik.si

6. junija je æupan Marjan ©arec 
podelil knjiæna priznanja najboljπ-
im uËenkam, uËencem in dijakom 

V vsesploπnem preporodu glasbenih okusov iz 
70. in 80. let je na prelomu stoletja po tekstovni 
predlogi Catherine Johnson nastal sloviti odrski 
muzikal Mamma Mia!, navdihnjen z akordi in 
refreni najveËjega svetovnega pop/disko fenome-
na, πvedske glasbene skupine Abba. Iz rodnega 
gledaliπËa Prince of Wales v londonskem West 
Endu se je predstava selila Ëez luæo, od tam po 
vseh veËjih evropskih in svetovnih prestolnicah, 
in povsod je naletela na huronski uspeh.

Prav tak uspeh je v Kamniku dosegla Mam-
ma Mia!, ki jo je uprizorila angleπka gledaliπka 

Muzikal Mamma Mia obnorel Kamnik
skupina ©CRM pod mentorskim, reæijskim in 
umetniπkim vodstvom Katje BalantiË in Mila-
na Mandeljca, glasbenim mentorstvom Matica 
Smolnikarja ter plesnim mentorstvom Tine 
Habun. Muzikal, ki so ga pripravili sedanji in 
nekaj nekdanjih dijakov ©CRM ter profesorji 
v sodelovanju z Domom kulture Kamnik, KD 
Priden Moæic in Skupino ©tajn, je presegel vsa 
priËakovanja in dobesedno na noge dvignil do 
zadnjega kotiËka napolnjeno dvorano Doma kul-
ture Kamnik na vseh petih uprizoritvah. 

VeË na 8. strani.

ObËinski prostorski naËrt  
razgrnjen πe do 19. junija

ObËinski prostorski naËrt je eden najpomembne-
jπih obËinskih prostorskih aktov, njegovo sprejetje 
pa pomemben dejavnik razvoja obËine kot celote. V 
Ëasu javne razgrnitve lahko na razgrnjen dopolnjen 
osnutek podajo pripombe in predloge vsi zainteresi-
rani organi, organizacije in posamezniki. Zato smo se 
o vsem tem pogovarjali z vodjo Oddelka za urejanje 
prostora mag. Tadejo Kriænar Jamnikar.

Na 2. strani.

Æupan podelil knjiæne nagrade 
najboljπim uËencem in dijakom

kamniπkih osnovnih in srednjih 
πol ter Glasbene πole Kamnik 
v πolskem letu 2011/2012, jim 

iskreno Ëestital za uspeh, ponos-
nim starπem izrekel zahvalo za 
podporo in pomoË, mentorjem 

in strokovne-
mu osebju pa za 
kvaliteten uËni 
proces otrok . 
Na fo tograf i j i 
nagrajeni dijaki 
©olskega centra 
Rudolfa Maistra 
Kamnik, gimnazi-
ja: Babnik Anæe, 
Kotnik Domen, 
J e r e b  M a n c a , 
Kapπ Petra, Kapπ 
Urπa, Smolnikar 
Peter, Podbreænik 
Ana, Praπnikar 
Vesna z ravna-
teljem ©emsom 
MujanoviËem. 
VeË na 3. strani.

Deæne kaplje zmoËile srednjeveπko dogajanje
Kamnika utrip srednjeveπkega do-
gajanja in æivljenja, letos vreme ni 
bilo naklonjeno. TemaËno nebo, 

deæ in hladno vreme sta onemo-
goËila izvedbo vseh dogodkov, ki 
so jih v sklopu 16. srednjeveπkega 

dne pripravili na Zavodu za turi-
zem in πport v obËini Kamnik. 

Kljub deænim kapljam se je pred 
kapelo na Malem gradu minulo so-
boto dopoldan zbrala srednjeve-
πka gospoda, grofiËne grofi, vitezi, 
meËevalci in beraËi in skupaj z 
nekaj obiskovalci so prisluhnili 
srednjeveπki glasbi Glasbenega ate-
ljeja Carl Orff Kamnik na izvirnih 
srednjeveπkih glasbilih. 

VeË na 5. strani.
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Spoπtovane obËanke, spoπtovani obËani obËine Kamnik!
Dovolite mi, da Vam iskreno Ëestitam ob 21. obletnici 
razglasitve samostojne Republike Slovenije, ko smo brez 
oklevanja prevzeli nadzor nad svojimi mejami in se borili z 
jasnim ciljem. Da zaplapola naπa, slovenska zastava. 
Vabim Vas, da se tega dogodka in vseh dosedanjih uspe-
hov naπe dræave spomnimo skupaj s proslavo, ki bo pote-
kala v ponedeljek, 25. junija 2012, ob 20. uri, na Glavnem 
trgu v Kamniku.

Hkrati Ëestitam vsem uËenkam in uËencem za doseæen 
uspeh ob koncu πolskega leta 2011/2012, pridobljeno 
bogastvo pa ohranite v sebi in ga nalagajte sebi in druæbi 
v prid.
Vsem obËankam in obËanom æelim Ëim bolj prijetne in 
sproπËene poletne dni. Skupaj si naberimo energijo in 
moË, da bomo uspeπno reπevali izzive, ki Ëakajo naπo lo-
kalno skupnost in jo bogatijo. 

Vaπ æupan Marjan ©arec

Vabilo na dan policije
Policijsko veteransko druπtvo Sever Ljubljana in ObËina Kamnik 

vabita obËanke in obËane na 

slovesnost ob dnevu dræavnosti  
in dnevu policije, 

ki bo v ponedeljek, 25. junija, ob 17. uri,  
pri Mekinjskem samostanu, 

PolËeva pot 10, v Kamniku. 

Ob tej priloænosti bomo odkrili spominsko ploπËo na objektu sa-
mostana, kjer je bilo med vojno za Slovenijo, leta 1991, tajno 
skladiπËe oroæja Policijske postaje Kamnik.
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Izdajatelj  
Bistrica, d.o.o., 

Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa Me-
jaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi 
mnenja Ministrstva za kulturo sodi 
Ëasopis med proizvode informa-
tivne narave. Medij Kamniπki 
obËan je vpisan v razvid medijev, 
ki ga vodi Ministrstvo za kulturo 
RS, pod zaporedno πtevilko 333. 
Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 20.000 izvo-
dov. Naslov uredniπtva: Ka-
mnik, Glavni trg 23 (zgradba 
med obËino in sodiπËem), 
tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, 
fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.
mejac@siol.net Uradne ure: 
ponedeljek in petek od 9. do 15. 
ure, sreda od 9. do 12. in od 13. 
do 17. ure. NenaroËenih Ëlankov 
in fotografij ne honoriramo in ne
vraËamo. GrafiËna priprava in tisk
Set d.d., 14. 6. 2012.
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Blizu ljudem.

VoπËilo 
æupana ob 
Dnevu  
dræavnosti

Od 17. maja do vkljuËno 19. 
junija poteka javna razgrnitev do-
polnjenega osnutka ObËinskega 
prostorskega naËrta ObËine Kam-
nik in Okoljskega poroËila. Ogled 
dopolnjenega osnutka poteka v 
prostorih ObËine Kamnik, ogled 
delov dopolnjenega osnutka Ob-
Ëinskega prostorskega naËrta in 
povzetka Okoljskega poroËila, ki 
se nanaπajo na obmoËje posamez-
ne krajevne skupnosti, pa na sede-
æih posameznih krajevnih skupno-
sti. V Ëasu javne razgrnitve lahko 
na razgrnjen dopolnjen osnutek 
podajo pripombe in predloge vsi 
zainteresirani organi, organizacije 
in posamezniki. 

ObËinski prostorski naËrt je 
najpomembnejπi in edini ob-
vezen obËinski prostorski akt, s 
katerim se ob upoπtevanju usme-
ritev iz dræavnih prostorskih ak-
tov, razvojnih potreb obËine in 
varstvenih zahtev doloËijo cilji 
in izhodiπËa prostorskega razvo-
ja obËine, naËrtujejo prostorske 
ureditve lokalnega pomena ter do-
loËijo pogoji umeπËanja objektov v 
prostor. Njegovo sprejetje je eden 
pomembnejπih dejavnikov razvoj 
obËine kot celote. 

Zato je ObËina Kamnik pri-
pravila tri javne obravnave: 23. 
maja v Kulturnem domu Motnik, 
30. maja v Domu kulture Kamnik 
in 6. junija v Kulturnem domu v 
Srednji vasi.

Na osrednji javni obravnavi 
za ObËinski prostorski naËrt ter 
Okoljsko poroËilo ObËine Kamnik 
v Domu kulture Kamnik, ki je bila 
sicer skromno obiskana, so o OPN 
spregovorili in ga predstavili æu-
pan Marjan ©arec, vodja Oddelka 
za urejanje prostora mag. Tadeja 
Kriænar Jamnikar ter Leon KobetiË 
in projektant Tomaæ Kmet iz pod-
jetja Locus d.o.o., ki je pripravlja-
vec ObËinskega prostorskega na-
Ërta. Okoljsko poroËilo je predsta-
vil predstavnik podjetja LuËka s.p. 
Andrej Gortnar, poplavno πtudijo 
pa dr. Primoæ Banovec iz Inπtituta 
za vode RS.

ObËinski prostorski naËrt razgrnjen 
πe do 19. junija

Poudarek javne obravnave je 
bil na predstavitvi celotnega OPN-
ja, razvojnih usmeritev obËine ter 
mesta Kamnik. Udeleæenci so pri 
javni obravnavi aktivno sodelovali 
z vpraπanji in predlogi, ki so se 
nanaπala tako na izvedbeni kot na 
strateπki del OPN-ja in OP-ja.

V Ëasu, ko poteka javna razgrnitev, 
si je razgrnitev v obËinski hiπi ogleda-
lo æe kar veliko πtevilo obËanov, ki so 
podali tudi precej pripomb, zato smo 
v zvezi s tem povpraπali vodjo Oddel-
ka za urejanje prostora mag. Tadejo 
Kriænar Jamnikar.
Javna razgrnitev poteka æe od 19. 
maja in se poËasi izteka. Kakπni so 
odzivi obËanov?

Javna razgrnitev zaenkrat po-
teka popolnoma normalno, brez 
kakrπnih koli veËjih pretresov. ©e 
vedno je najveË obiskovalcev ob 
uradnih dnevih, Ëeprav smo ravno 
z namenom, da omogoËimo ogled 
dokumentacije Ëim dlje, razgrnitev 
omogoËili vsak dan v delovnem 
Ëasu. ObËinski prostorski naËrt se-
stavlja kar obseæna dokumentacija, 
poleg tega ne smemo pozabiti, da 
razgrinjamo tudi okoljsko poroËilo. 
Razgrnjeno gradivo je pripravljeno 
po toËno predpisani metodologiji 
oziroma na toËno predpisan naËin, 
zato verjamem, da se obËani v tej 
gori gradiva teæko znajdejo. Æal 
pa tukaj nimamo izbire. Zato se 
pogosto oglasijo na Oddelku samo 

zato si zlasti mlajπi dokumenta-
cijo ogledajo kar tam, potem pa 
pridejo osebno. Nekaj vpraπanj je 
bilo tudi po elektronski poπti. Naj-
pogosteje jih seveda zanima, zakaj 
njihova pobuda ni bila uvrπËena 
v prostorski naËrt, pobude pa 
se v veliki veËini jasno nanaπajo 
na spremembo namembnosti za 
stanovanjsko gradnjo. ObËinski 
prostorski naËrt pa je mnogo veË 
kot to. Celo nasprotno, to ni sez-
nam æelja, temveË gre za temeljni 
strateπki in izvedbeni prostorski 
dokument, ki je popolnoma nov 
akt. To nikakor niso spremembe 
plana. Celotna dokumentacija se 
izdeluje na novo in kot taka se 
tudi okoljsko presoja vse, tudi æe 
zazidljive povrπine. 

ObËani naj bi v Ëasu javne razgr-
nitve podali æe precej pripomb, kako 
je najbolje, da jih oddajo, da bodo 
pravilne, obrazloæene in popolne? 
Kako je z vpisi v elektronsko knjigo 
pripomb, kjer lahko strokovni delav-
ci takoj preverite potrebne priloge, 
pobudnik pa takoj prejme izpis od-
dane pripombe vkljuËno z grafiko?

©e slab teden dni je do zakljuË-
ka javne razgrnitve in prejeli 
smo dobrih sto pripomb, kar je 
presenetljivo malo. Glavnino pri-
Ëakujemo v teh dneh. Odziv na 
vpisovanje pripomb v elektronsko 
knjigo pripomb pa je izjemno slab. 
VeËinoma obËani pripombe odda-
jajo na obrazcih, ki smo jih v ta 
namen pripravili. Vendar pa ugo-
tavljam, da je okrog tri Ëetrtine 
pripomb nepopolnih, slabo uteme-
ljenih. Ljudje so πe vedno mnenja, 
da je dovolj æe, Ëe napiπejo, da bi 
radi imeli zazidljivo parcelo. Ne 
napiπejo niti namena, niti kolikπen 
del bi radi imeli zazidljiv. V pri-
merih, ko gre za πiritve ali selitve 
kmetij, je potrebno tudi mnenje 
Kmetijske svetovalne sluæbe. V 
takih primerih ali pa tudi, Ëe gre 
za veËje posege, je potrebno pred-
loæiti elaborat, s katerim pobudnik 
utemeljuje poseg. Tudi te zahteve 
izhajajo iz predpisov, pa tudi gre 
za osnovna naËela prostorskega 
naËrtovanja.

»emu pripisujete slab odziv vseh 
treh javnih obravnav?

Organizirali smo tri javne ob-
ravnave: v Motniku, Kamniku in 
v Srednji vasi. Lahko reËem, da je 
bila udeleæba slaba. Verjetno so 
se ljudje raje odloËili, da svojih 
primerov in æelja ne bodo izpo-
stavljali na javni obravnavi pred 
vsemi, temveË se odloËijo za ose-

ben obisk. Ni pa niË nenavadnega, 
da je obiskanost na vaseh boljπa, 
v mestu pa slabπa.

Zaradi velike poplavne ogroæeno-
sti v obËini Kamnik je sestavni del 
gradiva tudi hidroloπko hidravliËna 
πtudija, ki v nekaterih poplavno 
ogroæenih obmoËjih ne dovoljuje 
gradnje, Ëetudi so lahko zemljiπËa æe 
stavbna. Kakπni so odzivi na to πtu-
dijo, obËane zanima ali jo prezrejo 
kot neupraviËeno manj pomemben 
del razgrnjenega gradiva?

Odzivov na πtudijo praktiËno ni. 
Pred dnevi smo organizirali tudi 
posebno predstavitev, pa je pri-
πlo le par obËanov, Ëeprav se je 
dr. Banovec izjemno potrudil in 
predaval skoraj dve uri. Mislim, 
da se ljudje niti ne zavedajo, da 
je potencialnih razlogov, ki lahko 
oteæijo ali celo onemogoËijo uspeh 
njihove pobude, vedno veË. Naj-
boljπa kmetijska zemljiπËa so zgolj 
eden izmed njih, poplave pa takoj 
za njimi. Vemo pa, da je kamni-
πka obËina poplavno in erozijsko 
izjemno ogroæena in Ëe πe niso, 
bodo ljudje to morali sprejeti.

ObËinski prostorski naËrt je eden 
najpomembnejπih obËinskih pros-
torskih aktov, njegovo sprejetje pa 
pomemben dejavnik razvoja obËine 
kot celote, zato v prihodnjih dneh 
izkoristimo moænost in priloænost, 
da si ogledamo javno razgrnjen do-
polnjen osnutek ObËinskega pros-
torskega naËrta ObËine Kamnik 
in Okoljskega poroËila ter podamo 
morebitne pripombe. 

SA©A MEJA»

Rekreacijska 
pot ob Kamniπki 
Bistrici bo letos 
urejena do jezu 
pri Stolu

Rekreacijska kolesarska in peπpot 
ob Kamniπki Bistrici, ki naj bi nekoË 
povezala severni del kamniπke obËine 
z domæalsko, kjer je pot æe urejena 
in nadvse priljubljena, Ëaka na na-
daljno ureditev. Neurejen je del med 
kroæiπËem na kamniπki obvoznici in 
trgovskim centrom na Duplici ter za-
radi neurejenih lastniπkih razmerij del 
v ©marci do Noæic, kjer je meja med 
kamniπko in domæalsko obËino. 

Kot pojasnjuje Alenka Babnik z 
ObËine Kamnik, je gradnja kolesarske 
steze in peπpoti ob Kamniπki Bistrici 
predvidena po posameznih odsekih. 
V letoπnjem letu naËrtujejo izgradnjo 
odseka do jezu pri Stolu, kasneje pa 
πe do Qlandie. Izdelan je projekt za 
izvedbo, trenutno pridobivajo vodno 
soglasje na Agenciji RS za okolje in 
stavbno pravico na zemljiπËih, ki so v 
lasti RS ter sluænostno pravico na za-
sebnih zemljiπËih, po katerih poteka 
trasa. ≈Pri izvedbi moramo upoπtevati 
tudi projekt Ministrstva za okolje in 
prostor za sanacijo breæin in pragov 
Kamniπke Bistrice, ki predvideva 
sanacijo breæin tudi na omenjenih 
odsekih in je v fazi pridobivanja 
zemljiπË. Vsekakor je zagotovitev po-
plavne varnosti prioritetna in dokler 
ta ni zagotovljena, ObËina Kamnik 
ne more nadaljevati z gradnjo kole-
sarske in peπpoti na doloËenih odse-
kih«, pojasnjuje Babnikova. ObËinska 
uprava je s pomoËjo KS ©marca æe 
veËkrat opravila razgovore z lastniki 
zemljiπË ob vodotoku v ©marci za po-
trebe gradnje kolesarske in peπpoti. 
Zaenkrat dogovorov πe niso dosegli, 
a, kot pravijo, bodo z usklajevanji na-
daljevali in πele po pridobitvi naËelnih 
soglasij lastnikov zemljiπË naroËili pro-
jekte za izvedbo in druge potrebne 
πtudije. 

z vpraπanjem, da jim pojasnimo, 
kako brati dokumentacijo.

Si obËani individualno ogledujejo 
razgrnjene naËrte ali se raje ob-
raËajo na vaπ Oddelek? Katera so 
najpogostejπa vpraπanja?

Zaradi prostorskih razmer ima-
mo gradivo razgrnjeno v drugem 
nadstropju, medtem, ko je Od-
delek lociran nadstropje viπe, kar 
dodatno oteæuje ogled gradiva. Ve-
Ëinoma si obËani gradivo najprej 
individualno ogledajo, potem pa se 
z vpraπanji oglasijo na Oddelku. 
Gradivo je na ogled na voljo tudi 
na spletni strani www.kamnik.si, 
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6. junija je æupan Marjan ©arec podelil knjiæna prizna-
nja najboljπim uËenkam, uËencem in dijakom kamniπkih 
osnovnih in srednjih πol ter Glasbene πole Kamnik v πol-
skem letu 2011/2012.

Na prireditvi, ki se je odvijala v CIRIUS-u Kamnik, je 
zbranim uvodni pozdrav namenila v.d. direktorice CIRI-
US-a Kamnik Isabelle Morel Bera in izrazila veselje, da 
je prireditev potekala prav v njihovem zavodu, kjer sta 
volja in trud skozi oËi gibalno oviranih otrok prisotna 
na vsakem koraku.

Najboljπim 34 uËenkam, uËencem in dijakom naπe obËine 
je æupan Marjan ©arec iskreno Ëestital za njihov uspeh, 
ponosnim starπem pa izrekel zahvale za podporo in pomoË, 
mentorjem in ostalemu strokovnemu osebju pa za kvalite-

Æupan podelil knjiæne nagrade najboljπim 
uËenkam, uËencem in dijakom

ten uËni proces otrok. Poudaril je, ≈da je znanje dandanes 
kapital, v katerega je vsekakor vredno vlagati, se zanj truditi, 
saj ustvarja novo vrednost na ekonomskem podroËju ter drugih 
podroËjih dela in Ëlovekovega æivljenja«. 

Osnovnoπolci so iz rok æupana Marjana ©arca prejeli 
knjigo z naslovom Mesto sanjajoËih knjig avtorja Walterja 
Moersa, srednjeπolci knjigo avtorja Vladimirja Bartola z 
naslovom Alamut, predlagani uËenci Glasbene πole Kamnik 
pa knjigo z naslovom Slovenski skladatelji v portretih Saπe 
©antla.

Za kulturno popestritev dogajanja so poskrbeli glas-
bena skupina CIRIUS ter uËenke in uËenci O© 27. julija z 
gledaliπko toËko Mapped show.

Janja Zorman Macura

iz O© Frana 
Albrehta: Gorjan 
Novak Anæe, Hribar 
Gaπper, Grkman 
Manca, Bratuæ Ana 
in Æeleznikar Nika

iz O© Stranje: Kumek Maks, Kuret Tajda in Zamljen Aleksandra

iz O© Toma Brejca: Metelko Zala (na fotografiji), 
CrnkoviË Patricija in Vrhovnik Tjaπa

iz Osnovne πole CIRIUS Kamnik: 
Sertollaj Almira

iz Srednje πole CIRIUS Kamnik 
Korbar Jasmin, MuratoviÊ Haris

iz O© Marije Vere: Zajc Benjamin, Koæelj Tjaπa, Kralj Nejc

iz O© ©martno v Tuhinju: TabakoviË Anja, Kanc Zala, Laniπek 
Katjuπa

iz O© 27. julij Kamnik: Hribar Nives in Luka Aleπ

iz Glasbene πole Kamnik: Planinc Æiga, Plahutnik Tine, Vodlan 
Gaπper in Sever Aleksander

iz ©olskega centra Rudolfa Maistra Kamnik, gimnazija: Babnik Anæe, 
Kotnik Domen, Jereb Manca, Kapπ Petra, Kapπ Urπa, Smolnikar Pet-
er, Podbreænik Ana, Praπnikar Vesna

Dobitniki priznanj:

Od 15. 6. 2012 dalje je na spletni strani 
www.kamnik.si objavljen 
javni poziv za dodelitev finanËne pomoËi 
dijakom in πtudentom za πolsko oz. πtudijsko 
leto 2012/2013.

Marjan ©arec, l.r.
ÆUPAN
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OBVESTILO
OB»INA KAMNIK vse zainteresirane obËane 
obveπËa, da je od 14.6.2012 do 10.9.2012 na 
spletni strani: www.kamnik.si in na oglasni 
deski obËine objavljen:
javni razpis za dodelitev finanËnih sredstev 
za obnovo spomeniπko zaπËitenih 
stanovanjskih objektov v obËini Kamnik.

Marjan ©arec
 ÆUPAN

         Vljudno vabljeni na predstavitev knjige 

OSAMOSVOJITVENA VLADA 
KAKO SO GRADILI DRÆAVO 

v petek, 15. junija 2012, ob 20. uri
v dvorani FranËiπkanskega samostana v Kamniku. 

Gostja bo avtorica knjige, publicistka in novinarka 

dr. ROSVITA PESEK. 

Druπtvo sv. Jakoba  Demos na Kam niπkem

Krajevna skupnost

KAMNIK - CENTER
vabi na

V soboto, 30. junija, ob 17. uri
NA GLAVNEM TRGU V KAMNIKU

Prijetno družabno srečanje krajanov bodo popestrili
SLOVENSKI MUZIKANTJE

ANSAMBEL STANKA PETRIČA
MATJAŽ, TINA IN TEJA POLJANŠEK

MANCA ŠPIK
moderator in humorist

FRANC PESTOTNIK - PODOKNIČAR
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predsednik Sveta KS Kamnik-Center
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Nekdaj skromni Ëevljar, v svojem Ëasu ne povsem razumljen, je v svojem 
rojstnem kraju dobil svoj festival. Gaπper Kriænik danes velja za enega naj-
pomembnejπih zbiralcev slovenske slovstvene folklore. V drugi polovici 19. 
stoletja je v Motniku in okolici zbral preko 200 zapisov ljudskih pravljic, 
povedk in drugega, leta 1874 pa je izdal osem pravljic Slovenske pripo-
vedke iz Motnika. Njegovo gradivo je πirπi javnosti nedostopno, vendar pa 
zelo dragoceno za slovensko kulturno dediπËino. 

Zato smo se zbrali ljudje dobre volje in pripravili Kriænikov pripove-
dovalski festival z naslovom Jenkret je biv. 

JENKRET JE BIV: KRIÆNIKOV PRIPOVEDOVALSKI 
FESTIVAL SMO ZAKLJU»ILI Z USPEHOM

Tako se namreË pogosto zaË-
nejo Kriænikove pravljice, ki so 
mu jih pripovedovali MotniËani 
in okoliËani. MatiËna knjiænica 
Kamnik, Kulturno druπtvo Mot-
nik in TuristiËno druπtvo Motnik 
ter Irena Cerar in Ivanka UËakar 
smo v okolje, kjer so pravljice 

nastajale, pripeljali razliËne pri-
povedovalce iz cele Slovenije in 
z razliËnimi pripovedovalskimi 
praksami, vsi pa so pripovedovali 
Kriænikove pravljice. 

Pripravili smo tudi likovni na-
teËaj na temo Kriænikovih pravljic 
z naslovom Podobe Kriænikovih 
pravljic. Na nateËaju je sodelovalo 
214 udeleæencev, ki so pripravili 
162 prispevkov. Vse izdelke je 
ocenila nateËajna komisija: slikar-
ka in ilustratorka Andreja Peklar, 
slikarka Sava Kralj in bibliotekar-
ka Andreja ©torman Vreg. Na 

in pravljiËnih elementov. Nasled-
nji dan sta TuristiËno druπtvo in 
Kulturno druπtvo pripravili stojni-
ce z domaËo ponudbo, ob ponku 
in starih orodjih smo se spomnili 
na nekdanje obrtnike, pripravili 
smo tudi voden ogled Motniπke 
turistiËne poti, a je æal vreme pre-
kriæalo naπe naËrte. Motnik je bil 
vËasih trπki, obrtniπki kraj, zato 
smo æeleli prikazati tradicijo in 
podeæelske dejavnosti. Pod lipami 
na motniπkem trgu smo posluπali 
pravljice za otroke z naslovom 
Jenkret je bla steklena gora, na-
stopili pa so Anja ©tefan, Ivanka 
UËakar in duo VroËa æupa. Mi-
mogrede: eden od MotniËanov je 
rekel, da æe od πole ni posluπal 
pravljic in da je pozabil, kako je 
to imenitno.

Vse se je vrtelo okrog pripove-
dovanja pravljic, zato smo pripra-
vili tudi delavnico pripovedovanja, 
ki jo je vodila uveljavljena pravlji-
Ëarka in teoretiËarka ter avtorica 
pravljic Anja ©tefan. 
Namenjena je bila uËi-
teljem, vzgojiteljem in 
starπem z namenom, 
da se poduËijo o na-
Ëinu, vsebini, tehniki 
pripovedovanja. Sledila 
je Motniπka pravljiË-
na pot z Ireno Cerar, 
avtorico uveljavljenih 
knjig o pravljiËnih in 
zgodovinskih poteh po 
Sloveniji. Sprehodili 
smo se od trga pod 
lipami in Kriænikovega 
spomenika do muzeja 
pritlikavega nosoroga, πli na grad, 
kjer smo posluπali o treh kmetih, 
pogorelcih, od katerih je imel sre-
Ëo tisti, ki so ga imeli za neumne-
ga. Na koncu je sledila delavnica 
s polæki, pobarvanih polæjih hiπic 
je bilo veliko in prav tako tudi 
veselja. 

ZveËer smo pripravili pripove-
dovanje z naslovom Jenkret je biv 
en povæar s tistimi, od katerih so 
nekateri zbiralci folklornega blaga 
æe posneli ali zapisali zgodbe (na 
primer za knjigo »uden preËu-
deæ). To so bili Joæe Semprimoæ-
nik, ki je povedal zgodbo o mot-
niπkem polæu, ki je bil prav po-
æreπen, velik in hiter, Ivan Jagodic 
iz Podgorja (Narobetov), ki nam 
je povedal, od kje izvira nekdaj 
znamenita Ljubljanska kmeËka 
ohcet. Iz Podgorja, vendar! Neæka 
Bajde iz Zgornjega Tuhinja nam 
je povedala nekaj πegavih æivalskih 
zgodb, da je bilo prav luπtno.

Ko smo zveËer zbirali vtise, smo 
vsi organizatorji povedali, da smo 
dobili kup dobrih odzivov, pred-
vsem pa je festival veË kot presegel 
priËakovanja. Ta so bila za zaËetek 
bolj skromna kot ne, saj smo si vsi, 
ki nismo vkljuËeni v pripovedoval-
ske sodobne tokove, to predstav-
ljali kot enostavno pripovedovanje 

pravljic, kot jih poznamo iz πole in 
vrtca. To pa je bilo veË: pripove-
dovalci so bili vrhunski, posluπanje 
je bilo uæitek, obuditev motniπkih 
pravljic v Motniku veË kot sto let 
pozneje pa Ëisti preseæek.

Breda Podbreænik  
in Ivanka UËakar

Na tokratni pogovor smo povabili gospo Bianco Rumble iz Cambridge Muse-
um-a v ©marci. Gospa Bianca in njen moæ Peter sta zelo dejavna obËana Kamni-
ka. Pripravljata glasbene prireditve, brezplaËne razstave, delavnice, projekcije 
pouËnih filmov, ipd. S srcem in duπo pa skrbita za Cambridge Museum, ki ponuja 
obiskovalcem veliko iz podroËja geologije, paleontologije, arheologije. Kljub 
tragiËni druæinski zgodbi, dedni druæinski bolezni, za katero oboleva tudi go-
spod Peter, sta izredno predana svojemu delu in aktivna na veË podroËjih.

Marsikdo ne ve, da v neposredni bliæini Kamnika, v ©marci, deluje vaπ 
Cambridge muzej. Kakπni so bili vaπi zaËetki? 

V ©marco smo se preselili leta 2001 iz Anglije zaradi hude moæeve bolezni. 
Pripeljali smo veliko starin od rodbine Rumble, saj sta bila moæev dedek in oËe 
v I. In II. svetovni vojni. Æe takrat smo pripeljali manjπo paleontoloπko zbirko, 
minerale in kristale ter posvojene angleπke muce in psa. Na zaËetku smo le brez-
plaËno razstavljali manjπe zbirke starin v VVZ Antona Medveda Kamnik, nato 
smo organizirali veËjo paleontoloπko arheoloπko razstavo na O© Frana Albrehta 
in podruænicah. Ob 70-letnici smo v Nevljah pripravili razstavo ledenodobnih 
æivali, kjer je sodelovala tudi arheologinja ga. Æeleznikar iz Muzeja Zaprice.

Kaj muzej ponuja obiskovalcem? 
Muzej je resniËno zaæivel, ko smo se preselili na ©tajersko, saj smo lahko na 

obeh lokacijah pokrivali vso Slovenijo. Po razstavah Dinozavrov v Tuπ plane-
tih smo imeli zelo uspeπno mednarodno razstavo 39. Mimfos. Izobraæevalne 
delavnice so bile v Arboretumu v VolËjem Potoku, v Domæalah, v Mengπu in 
ostalih krajih. Sodelovali smo na SloExo-tiki in Bioexo ter na »arobnem Dnevu 
v VolËjem Potoku.

Zanimivost muzeja je, da je stacionarno-mobilni muzej, kaj to pomeni? 
Zanimivost in prednost muzeja je, da lahko z mobilnim muzejem obiπËemo 

najbolj odroËne πole in kraje. NajveËja vizija muzeja je, da se izobraæujejo vse 
generacije, to se lahko doseæe le z muzejem, ki lahko obiπËe razliËne lokacije. 
Kljub dobri ideji in enkratnemu odzivu publike pa to ni vedno mogoËe, saj so 
potni stroπki in stroπki najema prostorov visoki, kar finanËno hudo bremeni 
muzej.

Sodelujete tudi s πolami in vrtci, na kakπen naËin? 
Veliko sodeluje-

mo s πolami in vrtci. 
Letos uËimo πole iz 
razliËnih koncev Slo-
venije kar v Arbore-
tumu, medtem ko 
si ogledajo razstavo 
velikih æuæelk in pra 
morskih velikanov. 
Imamo tudi delav-
nice za uËiteljice, ki 
delajo z otroci s po-
sebnimi potrebami; 
trenutno priprav-
ljamo delavnico o 
n a r a v o s l o v n e m 
pristopu z uporabo 
interaktivnih pripo-
moËkov.

Kaj otroci spozna-
jo, ko se sreËajo z 
vami? 

Otroci spoznajo 
kako posebne in po-
membne so zgodovina, geologija in vse naravoslovne vede. VeËina teh otrok 
in njihovih starπev posega po pouËnih knjigah, ki se jih lahko dobi v knjiænici. 
Pri nas starπi dobijo ideje, kako motivirati in spodbujati otroka, kako mu nuditi 
oporne toËke, kaj lahko sami doma naredijo - makete iz recikliranih materialov. 
Predstavimo jim spletno stran muzeja, kjer je kar nekaj izobraæevalnega materi-
ala s Ëasovnimi trakovi. Zaenkrat je ta del spletne strani πe v angleπkem jeziku, 
zato starπem svetujem, da nas v primeru dodatnih vpraπanj kontaktirajo in jih 
bomo poskuπali usmeriti v pravo smer. Na voljo imamo 10 registratorjev infor-
macij o svetovni arheologiji, zadnjih izkopavanjih in nazadnje odkritih fosilnih 
ostankih iz Evrope in sveta. To je nadgradnja za dijake, saj je prezahtevno za 
mlajπe od 12 let. Kar nekaj dijakov pride k nam na pogovore o πtudijih geologije, 
paleontologije, arheologije, kar nas izredno veseli.

Kaj najbolj navduπuje?
Navduπenje je praktiËno za vse. Naj izpostavim dinozavrove kosti, kot zani-

mivost naj povem, da za velike mamutove kosti vsak misli, da so dinozavrove. 
Ko pokaæemo del dlanËnice od edmontozavra, pa se ustvari prava predstavitev, 
kako veliki so bili dinozavri. Zelo zanimiva je tudi mamutova dlaka, mali brachi-
ozaver, psitakozaver. Zelo navduπijo tudi egipËanske in rimske najdbe.

Nedavno tega ste gostili celo predsednika dræave in njegovo soprogo, 
kaj ju je najbolj zanimalo in prevzelo? 

Predsednika in njegovo soprogo so najbolj zanimali razliËni fosili iz vsega 
sveta in izobraæevanje vseh generacij. Pogovarjali smo se o ekonomski krizi, 
ki je okrnila celotni πolski sistem, npr. financiranje programov za nadarjene in 
socialno πibke otroke. Obema sem podarila posebne minerale-labradorite in 
druæinsko drevo iz ametista. Zame je bil to tako nepriËakovan obisk in sem bila 
zelo πokirana, da me niso o tem predhodno obvestili. Medtem, ko so se prisotni 
pripravljali na tako velik obisk, sem jaz πe pouËevala nekaj starejπih obiskovalcev, 
moæ Peter pa je vodil delavnico na drugi lokaciji in æal ob tem visokem obisku 
ni bil prisoten. Seveda pa smo bili zelo poËaπËeni z njunim obiskom.

Poleg razstav organizirate tudi delavnice. Za kakπne delavnice gre in za 
katere starostne skupine? 

Organiziramo razliËne arheoloπko paleontoloπke delavnice, kjer se otroci 
sooËijo z osnovami obeh ved. Izvajamo tudi pouËne delavnice v novo nakup-
ljenih arheo-peskovnikih, kjer otroci izkopavajo tudi prave muzejske fosile ter 
najdejo πe kakπen rimski kovanec, delËke lonËenine in bolj recentne najdbe. 
Posebej imamo delavnice na temo AntiËnega Egipta, o Rimljanih itd. Pri delav-
nicah delamo tudi projekte - egipËanske grobnice, templje, rimske mozaike. 
Vsi, mladi in starejπi, se navduπujejo nad starimi urami, srebrnimi starinami, 
starimi znamkami. Nekatere πole hoËejo videti angleπke predmete in se pouËiti o 
angleπki tradiciji - to je tudi 
zelo zanimiva delavnica. Vse 
te delavnice so primerne za 
vse starostne skupine. 

Kakπni so vaπi naËrti za 
prihodnost? 

NaËrtov imamo zelo veli-
ko, naπ prireditvenik se hi-
tro polni, saj je muzej zelo 
dobro sprejet in se stalno 
strokovno izpopolnjujemo. 
Æelimo si, da bi nam uspelo 
nakupiti πe veË arheoloπkih 
najdb iz Egipta. Toda stroπki 
eksponatov so izredno viso-
ki, uvozne carinske dajatve 
tudi, zato bo potrebno πe 
veliko dela in truda z no-
vimi inovativnimi podvigi, 
ki nas Ëakajo v bliænji pri-
hodnosti.

Pogovarjala se je  
MAJA ROÆMAN

Zanimiv angleπko-slovenski 
muzej domuje v ©marci

Bianca Rumble in njen moæ Peter iz ©marce sta 
postavila Cambridge Museum, ki ponuja obis-
kovalcem veliko s podroËja geologije, paleontolo-
gije, arheologije. Na razstavi Minfos v TræiËu sta 
jih obiskala tudi predsednik dræave in njegova 
soproga.

Gospa Bianca dobro sodeluje s πolami in 
vrtci. Letos uËi πole iz razliËnih koncev Slo-
venije kar v Arboretumu, predvsem v sklopu 
Dinomania.

Doma v Srcu Slovenije

Abrahamov ključ Srca 
Slovenije postaja vse bolj 
odmeven projekt. Še ve-
dno se mu lahko pridružite 
in preko aktivnosti, ki se 
bodo dogajale do konca 
leta, prispevate donator-
ska sredstva humanitarni 
organizaciji Novi Para-
doks, ki oskrbuje ljudi 
s posebnimi potrebami 
in težavami v duševnem 
zdravju. Generacija 1962, ki v letošnjem letu 
praznuje Abrahama, se je namreč odločila, 
da bo z najrazličnejšimi dogodki za dušo 
in okolje, v katerem živijo, zabeležila svoj 
okrogli jubilej.

Ideja o skupnem praznovanju abrahama s 
poudarkom na dobrodelnosti je pred štirimi 
leti zrasla iz ideje Jožeta Kosa iz Polšnika. 
Zasebna iniciativa je prerasla v povezovanje 
slavljencev iz različnih koncev Slovenije, 
njihovih bližnjih, domačinov, lokalnih sku-
pnosti, podjetnikov, društev in izseljencev. 
Od takrat generacije abrahamov vsako leto 
prispevajo svoj delček k boljši kakovosti 
življenja na različnih področjih. 

Abrahamov ključ predstavlja nadgradnjo 
sodelovanja med civilno iniciativo in gospo-
darstvom, njegova dodana vrednost pa je v 
povezovanju in izmenjavi znanj posamezni-
kov ter priložnosti za nove ideje in dejav-
nosti. Letošnji projekt ob podpori Centra za 
razvoj Litija vodi Željko Savič iz Dolskega.

Sodelujoče Abrahame bodo povezovali 
skozi vse leto najrazličnejši izzivi, ki naj 
bi jih vsak Slovenec opravil vsaj enkrat v 
življenju. Tako so konec marca v Dolskem 
izvedli odmevno akcijo sajenja dreves na 
mestu, kjer je nekoč že stal drevored. Sredi 
maja so se udeležili kolesarskega maratona 
od Ljubljane do Metlike in dokazali, da so 
pri petdesetih še vedno kos tudi večjim 
športnim izzivom. Dogodivščin še ni konec – 
pridružite se jim tudi vi! 

Dodatne informacije in prijave: 
Spletna stran: www.srce-slovenije.si
E-mail: abrahami1962@razvoj.si
Telefon: 041 337 313 (Željko)

Abrahamov ključ 
Srca Slovenije

Pridružite se projektu 
Abrahamov ključ Srca 
Slovenije

Če ste rojeni leta 1962 in letos 
praznujete svojo 50-letnico, 
se še vedno lahko pridružite 
projektu!

DOGODKI:
25. avgust 2012: 
Pohod petdesetletnikov na 
Triglav

14. september 2012: 
Ogled znamenitosti Srca Slo-
venije in skupno praznovanje 
petdesetletnikov, Dolsko

6. oktober 2012: 
Trgatev v Prekmurju, Dobrovnik

27. oktober 2012:
Obiranje oljk, Seča 

3. november 2012:
Zasaditev sadnega drevoreda 
na ekološki kmetiji Novi para-
doks, Cerknica

Ivanka UËakar v parku pod mot-
niπkimi lipami: ≈Jenkret je æivel 
en prov reven πuπtar ...«

Duo VroËa æupa na pripovedovanju za otroke

odprtju razstave so s prisrËnim 
programom nastopili uËenci PO© 
Motnik pod vodstvom uËiteljice 
Vide KovaËiË in z moderiranjem 
Majde ZupanËiË. Nagrade je pri-
spevala Mladinska knjiga, podelil 
pa jih je dr. Miha KovaË, glavni 
urednik pri zaloæbi. Prisotne v 
polni dvorani so pozdravili pred-
sednik Kulturnega druπtva Rafko 
Goltnik in predsednik KS Motnik 
in TD Motnik Marjan Semprimo-
ænik ter direktorica knjiænice Bre-
da Podbreænik.

ZveËer smo nameravali izvesti 
pripovedovanje pod lipami, a nam 
jo je vreme grdo zagodlo. Zato 
smo dogodek prenesli v dvorano. 
Uveljavljeni pripovedovalci so 
na veËeru z naslovom Jenkret 
je biv ... en Kriænik pripovedovali 
predvsem neobjavljene in skoraj 
neznane Kriænikove pravljice za 
odrasle. S tem smo oæivili ljud-
sko ustno izroËilo, ki na podeæe-
lju πe ni izumrlo. Pripovedovali 
so Zdenka Gajser iz mariborske 
knjiænice, ©pela Frlic iz Ljubljane, 
Liljana KlemenËiË iz ptujske knjiæ-
nice, Irena Cerar, s katero smo 
hodili æe po Kamniπkih pravljiËnih 
poteh, Ivanka UËakar, kamniπka 
pravljiËarka, Anja ©tefan, po-
budnica festivala Pravljice danes, 
duo VroËa æupa v sestavi Goran 
Zavrπnik in Rok Kosec. Dve uri 
sta minili kot kratek hip, saj je 
obËinstvo na sedeæe prikovalo iz-
jemno dobro pripovedovanje in 
zgodbe, polne nenavadnih obratov 
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 Konec maja je kamniπki Ci-
rius doæivel obisk vrhunskega 
πportnika. Obisk koπarkarjev ∑ 
bratov Zorana in Gorana Dragi-
Ëa (Zoran se zaradi obveznosti 
prireditve æal ni mogel udeleæiti) 
je bil povezan z dobrodelnostjo 
in donacijo finanËnih sredstev za 
potrebe mlade ekipe v koπarki na 
voziËkih CIRIUS∑a Kamnik, ki jo 
uspeπno vodi Slobodan Banjac, ki 

je bil poleg Zveze za πport invali-
dov Slovenije - Paraolimpijskega 
komiteja tudi pobudnik priredit-
ve.

Vse zbrane na πportno-dobro-
delni prireditvi ≈Zdruæeni v πpor-
tu« je v imenu CIRIUS Kamnik 
nagovorila v.d. direktorica Isabel-

Srednjeveπkim dogajanjem, ki æe nekaj let v juniju prinaπajo na ulice 
starega mestnega jedra Kamnika utrip srednjeveπkega dogajanja in æivlje-
nja, letos vreme ni bilo naklonjeno. TemaËno nebo, deæ in hladno vreme 
sta onemogoËila izvedbo vseh dogodkov, ki so jih v sklopu 16. srednjeveπ-
kega dne pripravili na Zavodu za turizem in πport v obËini Kamnik. 

 ©portno-dobrodelna prireditev CIRIUS Kamnik ≈Zdruæeni v πportu«

Koπarkarja DragiË v podporo  
kamniπki koπarki na voziËkih 

le Morel Bera in se bratoma Dra-
giË zahvalila za njuno nesebiËno 
pomoË. S pisnimi prispevki in 
glasbo so se predstavili otroci in 
mladostniki CIRIUS-a Kamnik.

Tudi æupan Marjan ©arec je 
izrazil veselje in spoπtovanje do 
vseh, ki skrbijo za vizijo dobre 
druæbe, ki so solidarni in poma-
gajo izboljπati kakovost æivlje-
nja ljudi z omejeno moænostjo 
gibanja. Mladim koπarkarjem 
na voziËkih je iskreno Ëestital 
in jim zaæelel πe mnogo πport-
nih uspehov. »estitke gredo 
tudi CIRIUS-u Kamnik, Zvezi za 
πport invalidov Slovenije - Para-
olimpijskega komiteja, bratoma 
DragiË in vsem, ki so sodelovali 
v danaπnji πportno-dobrodelni 
prireditvi. 

Koπarkarja DragiË sta se odlo-
Ëila ves izkupiËek od prodaje kole-
darja podariti mladi koπarkarski 
ekipi CIRIUS Kamnik za nakup 
invalidskih voziËkov, prilagojenih 
igranju koπarke na voziËkih. 

Po uradnem delu prireditve 
je sledila predstavitvena tekma 
v koπarki na voziËkih. Med se-
boj sta se pomerili Mlada ekipa 
v koπarki na voziËkih CIRIUS 
Kamnik in Ëlani Dræavne re-

Deæne kaplje zmoËile 
srednjeveπko dogajanje

Kljub kislemu vremenu nas je nasmejala predstava glumaËev Teatra 
Cizamo. Foto: Janja Zorman Macura. 

Skupina Gallemberg Vaganti je na Malem gradu zaigrala na izvirna 
srednjeveπka glasbila. Foto: Janja Zorman Macura.

Kljub deænim kapljam se je pred kapelo na Malem gradu minulo soboto 
dopoldan zbrala srednjeveπka gospoda, grofiËne grofi, vitezi, meËevalci 
in beraËi. Skupaj z obiskovalci, ki jih slabo vreme ni pregnalo, so pri-
sluhnili srednjeveπki glasbi skupine Gallemberg Vaganti in Glasbenega 
ateljeja Carl Orff Kamnik na izvirnih srednjeveπkih glasbilih. GlumaËa 
Teatra Cizamo pa sta nasmejala s svojimi ≈vragolijami«. Deæne kaplje so 
nastopajoËe in obiskovalce pregnale z Malega gradu v Kavarno Veronika, 
ki so jo preplavili zvoki srednjeveπke glasbe.

Deæ je pregnal tudi obiskovalce srednjeveπke trænice in onemogoËil 
izvedbo tekmovanja v streljanju z lesenimi katapulti in drugimi srednje-
veπkimi veπËinami za Vrtomirjev prstan. 

So pa ljubitelji srednjeveπke glasbe priπli na svoj raËun tudi zveËer, ko 
sta v Malograjski kapeli Marta MoËnik Pirc in Janez Jocif izvedla odliËen 
koncert srednjeveπke glasbe, zadonele so Carmina Burana, Cantigas de 
Santa Maria, Libre Vermel in slovenske ljudske.

SA©A MEJA»

Sluæba nujne medicinske pomoËi se je posodobila, kar je velika do-
dana vrednost za obËane in obËanke. Novo reπevalno vozilo je nado-
mestilo moËno dotrajano, 11 let staro reπevalno vozilo. Novo reπevalno 
vozilo je izdelal nemπki proizvajalec Sistem Strobel na Volkswagnovi 
osnovi. Vozilo je t.i. modularne izvedbe, kar pomeni, da je od osnov-
nega vozila ostalo le podvozje s kabino, ki je nadgrajeno s πirπim, 
viπjim in daljπim zadnjim delom za oskrbo bolnika. ≈Glavna prednost 
novega vozila pa je bistveno veËja prostornost. Z razvojem oskr-
be nujnih stanj, 
je vedno manj 
poudarka na hi-
trosti prevoza v 
bolniπnico in ved-
no veË na oskrbo 
na terenu. Vozilo 
omogoËa dostop 
do leæeËega paci-
enta z vseh strani, 
kar bistveno ola-
jπa oskrbo, opre-
ma, ki je potrebna 
pri oskrbi na te-
renu, je dostopna 
z zunanje strani, 
veËja prostornost 
omogoËa tudi veË 
prostora za medi-
cinski material in 
naprave,« nam je 
povedal Saπo Rebolj, dr. med., direktor ZD Kamnik. Vozilo je opre-
mljeno s πtirikolesnim pogonom zaradi zahtevnosti terena, ki ga 
pokriva nujna medicinska pomoË enote ZD Kamnik, zraËnim vzme-
tenjem za veËjo udobnost bolnika in vso sodobno medicinsko opremo 
za oskrbo na 
terenu, nude-
nje nujne me-
dicinske pomo-
Ëi in transport 
b o l n i k a  a l i 
poπkodovanca 
v bolniπnico. 
Vsekakor smo 
lahko veseli te 
posodobitve , 
Ëeprav verjet-
no vsak izmed 
nas upa, da bo 
o sk rbo  nu j -
ne medicinske 
pomoË i  Ë im 
manjkrat po-
treboval. 

Saπo Rebolj, 
dr. med. nam 
je mimogrede 
zaupal tudi to, 
da je po mne-
nju komisije, 
ki je opravila 
n a d z o r  n a d 
kamniπko eno-
to NMP, lahko 
kamniπka enota 
NMP zgled drugim enotam iste kategorije, kar nam je vsekakor lahko 
v ponos in veselje. 

Ekipa urgence se je pred nedavnim vrnila iz mednarodnega stro-
kovnega tekmovanja na »eπkem. ©lo je za mednarodno tekmovanje 
Rallye Rejviz, ki poteka æe od leta 1997. Bistvo tekmovanja je re-
πevanje nujnih stanj na podlagi realistiËnih simuliranih intervencij 
z reπevalnim vozilom in vso medicinsko opremo. Udeleæile so se 
ga ekipe iz 20 razliËnih dræav. Kamniπko ekipo NMP so sestavljali 
Saπo Rebolj, dr. med., Blaæ Pirnat, dipl. zn., Sandi Sadnikar, dipl. zn. 
in Gaπper SimeunoviË, z. t. V kategoriji ekip z zdravnikom so za-
sedli odliËno 8. mesto, prva tri mesta so zasedle ekipe Juæne Floride 
(ZDA), Madæarske in Japonske.

MAJA ROÆMAN

Nujna medicinska pomoË 
Kamnik bogatejπa  
za novo reπevalno vozilo

Ekipa kamniπke urgence uspeπno na mednarod-
nem tekmovanju Rallye Rejviz.

Obvestilo o spremenjenem poletnem obratovalnem 
času od 1. julija do 31. avgusta 

Matična knjižnica Kamnik, Ljubljanska 1, Kamnik
Tel. 01 831 12 17, mkk@kam.sik.si
Ponedeljek, torek, sreda: od 13.00 do 19.00
Četrtek, petek: od 9.00 do 15.00
Sobota zaprto!

Knjižnica Komenda, Glavarjeva 37, Komenda
Tel. 834 32 98
Ponedeljek in torek od 8.00 do 15.00 
Sreda,  četrtek in petek od 13.00 do 19.00
Sobota zaprto.

Knjižnica Šmarca, Trg padlih borcev 2
Tel. 839 43 11, 839 43 12; tatjana.tratnik@kam.sik.si
Ponedeljek, torek: od 14.00 do 19.00
Četrtek: od 9.00 do 15.00
Sreda, petek, sobota : zaprto

prezentance v koπarki na vozi-
Ëkih, za nekaj Ëasa pa se jim je 
pridruæil tudi Goran DragiË, ki 

je imel, kljub izredno uspeπni 
koπarkarski karieri, precej teæko 
nalogo. Igralci so poskrbeli za 
napeto in poærtvovalno igro, da 
pa je bilo druæenje s πportni-
mi zvezdami πe bolj veselo in 
sproπËeno, je poskrbel Ansambel 
Miran Antonin.

Janja Zorman Macura
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Iz poslanskih klopi
RESNICA O KMETIJSKIH 
ZEMLJI©»IH

V zadnjih tednih so kmetijska zemljiπËa in njihovo varovanje spet ena 
glavnih strokovnih in politiËnih tem v dræavi. Vsa razprava se vrti okrog 
odπkodnin, ki jih je potrebno plaËati dræavi pred pridobitvijo gradbe-
nega dovoljenja za gradnjo objekta na zemljiπËih, ki so bila pred leti 
kmetijska, danes pa so zazidljiva. Poslanci koalicije smo pred kratkim v 
parlamentarno obravnavo vloæili predlog spremembe zakona o kmetijskih 
zemljiπËih. Z njim æelimo pomagati tistim, zlasti mladim, ki jim je enormna 
odπkodnina naËrtovane investicije tako podraæila, da so jih bili v veliki 
veËini prisiljeni ustaviti.

Trenutne razmere 
so resniËno nevzdræ-
ne. Upal bi si trditi, da 
lansko leto sprejeti t.i. 
≈Æidanov« zakon, ne 
πËiti kmetijskih zem-
ljiπË, ampak predvsem 
meπetarje z zemljiπËi, 
ki so v preteklosti s 
spremembo namemb-
nosti dobro zasluæili, 
raËune pa naj bi da-
nes plaËevali niË krivi 
investitorji. Ti ljudje 
so zemljiπËa, na kate-
rih bi gradili, kupili æe 
kot zazidljiva, po ceni 

za zazidljiva zemljiπËa, zato je nepraviËno, da morajo danes πe plaËevati 
odπkodnino. Nesprejemljivo je tudi to, da se mora odπkodnina plaËevati za 
celotno parcelo in ne zgolj za povrπino, kjer bi stal objekt. Vse tiste, ki da-
nes govorijo o tem, kako æelimo koalicijski poslanci uniËiti kmetijska zem-
ljiπËa, bi opomnil, da naπ zakon ne bo spreminjal namembnosti zemljiπË. 
Namembnost zemljiπË doloËajo obËine s svojimi obËinskimi prostorskimi 
naËrti (OPN). KljuËno pa je, da konËna soglasja k spremembam namemb-
nosti kmetijskih zemljiπË v zazidljiva na predlog obËin daje Ministrstvo za 
kmetijstvo. Nekdanjega ministra za kmetijstvo Æidana, ki je danes najveËji 
nasprotnik naπemu predlogu, bi rad opomnil, da je ministrstvo v Ëasu 
njegovega vodenja izdalo soglasje k OPN-ju mestne obËine Ljubljana, ki 
je omogoËil spremembo πtevilnih dobrih kmetijskih zemljiπË v zazidljiva. 
Takoj za tem, pa je ministrstvo pripravilo zakon, ki ljudem, ki bi æeleli 
graditi na zazidljivih zemljiπËih, ki so bila nekoË kmetijska, nalaga plaËilo 
odπkodnine. Meπetarje, ki so kmetijska zemljiπËa drago prodali takoj, ko 
so postala zazidljiva, pa ≈Æidanov« zakon puπËa nedotaknjene.

Zavedam se, da je najboljπa kmetijska zemljiπËa potrebno zavarovati. 
Tega samo z ekstremno visokimi odπkodninami ne moremo storiti. Ohra-
njanje prvovrstnih kmetijskih zemljiπË in podeæelja je mnogo bolj kom-
pleksen izziv. Kaj nam bodo ohranjena prvovrstna kmetijska zemljiπËa, Ëe 
se kmetom dolgoroËno ne bo splaËalo kmetovati? Tukaj je odgovornost 
tudi na nas, potroπnikih: doma pridelani hrani bomo morali dati pred-
nost pred ceneno ponudbo mednarodnih trgovskih verig. Potrebna je 
sprememba miselnosti slehernega dræavljana. V razmiπljanju lahko grem 
πe dlje: kdo bo sploh πe kmetoval, Ëe mladi ljudje mnoæiËno beæijo bliæe 
mestom? Tistim, maloπtevilnim, ki bi si radi zgradili primeren dom na po-
deæelju, ali πirili svojo gospodarsko dejavnost, pa se postavljajo πtevilne 
ovire in prepreke. 

Vse stranke koalicije smo skupaj z ministrstvom za kmetijstvo in okolje 
oblikovale strokovno skupino, ki je æe priËela z usklajevanjem reπitev v 
novem zakonu o kmetijskih zemljiπËih. Odpravili bomo plaËevanje od-
πkodnin investitorjev za zemljiπËa, ki so bila æe v preteklosti spremenjena 
iz kmetijskih v zazidljiva. Prizadevali pa si bomo, da se obdavËi meπetarje, 
ki neupraviËeno sluæijo s spremembami namembnosti kmetijskih zemljiπË 
v zazidljiva. 

MATEJ TONIN, poslanec

Socialni demokrati smo 2. junija v KoËevju na 
8. Kongresu stranke SD izbirali novega vodjo naπe 
stranke. Med kandidati: Borut Pahor, dr. Patrick 
VlaËiË, dr. Zlatko Jenko ter dr. Igor LukπiË je 
najveËjo podporo dobil LukπiË. Poleg predsednika 
stranke smo izbirali tudi nove podpredsednice in 
podpredsednike ter Ëlane predsedstva. Novi pod-
predsednici stranke SD sta postali mag. Tanja Fa-
jon ter mag. Mojca Kleva, nova podpredsednika 
stranke pa sta postala mag. Dejan Æidan ter Bojan 
KontiË. Za glavnega tajnika stranke SD pa je bil 
ponovno izvoljen Uroπ Jauπevec. 

Delegati in delegatke smo na 8. Kongresu SD v 
KoËevju pozdravili namero Ëlanic in Ëlanov Stran-
ke ekoloπkih gibanj Slovenije, sprejeto na njihovem 
4. Kongresu 26. maja 2012, da po prenehanju de-
lovanja stranke SEG zainteresirani Ëlani nadalju-
jejo svojo politiËno aktivnost v okviru Socialnih 
demokratov. Stranka Socialnih demokratov ima 
moËan Okoljevarstveni forum, ki se bo z novimi 
Ëlanicami in Ëlani SEG πe dodatno okrepil. Prepri-

30. maja je potekala 15. seja 
ObËinskega sveta ObËine Kam-
nik. Na seji so koalicijski poslan-
ci z enim glasom veËine zavrnili 
predlog opozicije za razπiritev 
dnevnega reda s toËko ≈Predlog 
za spremembo in dopolnitev Od-
loka o nadomestilu za uporabo 
stavbnega zemljiπËa v ObËini 
Kamnik« (NUSZ), za katerega je 
opozicija tokrat pravno-formalno 
pravoËasno vloæila ustrezno gra-
divo. ObËinska svetnica Marinka 
Moπnik je namreË v imenu vseh 
opozicijskih svetniπkih skupin, 
LTS - Za Kamnik, NSi, LDS ter 
svetnic iz vrst SNS in SMS - ZE, 
zaradi πtevilnih pritoæb obËanov 
nad ocenitvijo premoæenja ter 
zlasti nekaterih, po njihovem 
mnenju oËitnih postopkovnih 
napak pri sami izdelavi evidenc 
za plaËilo NUSZ, zahtevala, da se 
odlok o NUSZ πe enkrat obra-
vnava æe na tej seji z namenom, 
da se pripravi sklep, da ObËinska 
uprava za septembrsko sejo Ob-
Ëinskega sveta ObËine Kamnik 
pripravi Predlog Odloka o spre-
membah in dopolnitvah Odloka 
o nadomestilu za uporabo stavb-

Kamniπki LDS se je v torek, 5. 
junija, v MatiËni knjiænici Kamnik 
zbral na svojem letnem obËnem 
zboru. Letoπnje sreËanje je bilo 
tudi volilno, izvolili smo nov Izvrπ-
ni odbor LDS Kamnik. Novi Ëlani 
IO LDS Kamnik so tako soglasno 
postali: Vili Grebenc, Aleksander 
Rajh, ©pela Novak, Mojca DrËar 
Murko, Marko Kemperl, Gregor 
Koncilja, Demitrij PerËiË, Mark 
AgoviË, Aljoπa Skubic, Rudi Ca-
puder in Andrej DoviË. V novem 
IO je pribliæno polovico Ëlanov, 
ki so bili v njem æe doslej, druga 
polovica je novih, kar je dobra 
meπanica izkuπenj in nove ener-
gije za delo. »lani IO po funkciji 
pa so tudi podpredsednik Marjan 
Semprimoænik, sekretar Damjan 
MatiËiË, obËinska svetnica Mojca 
Nuπa Svete in predsednica odbora 
Mateja Poljanπek.

Tak bi lahko bil naslov Ëlanka 
poroËevalke Nine Irt (Kamniπki 
obËan πt. 10; 31. maj 2012) s 15. 
seje obËinskega sveta, ki ga je 
naslovila: Nekateri svetniki se po-
æviægajo na naËin dela dræavnega 
organa protikorupcijske komisije. 
Naslov bi se lahko glasil tudi: 
Æupan Marjan ©arec se poæviæga 
na poslovnik obËinskega sveta.

»lanek se namreË zaËenja z 
besedami, citiram: ≈VËerajπnja 
seja obËinskega sveta je minila v 
zelo nenavadnem vzduπju, saj so - iz 
nam nepojasnjenih in nerazumljivih 
razlogov - svetniki in svetnice veË 
kot pol ure razpravljali samo o tem 
ali bodo sploh prisluhnili dræavni 
protikorupcijski komisiji (KPK), 
ki trenutno preiskuje stanje in vrπi 
protikorupcijski nadzor na ObËini 
Kamnik. Takπno staliπËe svetnikov in 
svetnic je nemalo presenetilo iz raz-
loga, da so na prejπnjih sejah in tudi 
na tokratni seji nekateri opozicijski 
svetniki æupanu in obËinski upravi 
oËitali ravno - korupcijo.« /.../ 

Dejstva so drugaËna. Æupanov 
predlog razπiritve dnevnega reda s 
toËko: Seznanitev OS s predstavitvi-
jo sistemskega nadzora protikorup-
cijske komisije v ObËini Kamnik, ki 
se obravnava kot 3. toËka, ostale 
se ustrezno preπtevilËijo, je ob-
Ëinski svet kljub temu, da ni bilo 
gradiva (in s tem krπen 35. Ëlen 
Poslovnika, ki pravi: Svet ne more 
odloËati o zadevah, glede katerih 
svetnikom ni bilo poslano oziroma 
izroËeno ustrezno gradivo) na podla-
gi obrazloæitve, da se bo dræavna 
protikorupcijska komisija predsta-

Opozicija ne bo opustila svojih prizadevanj  
glede spornega Odloka o NUSZ

nega zemljiπËa v ObËini Kam-
nik, v katerem bodo upoπtevane 
utemeljene pripombe stroke in 
obËanov. Æupan Marjan ©arec je 
ob pomoËi svoje koalicije zago-
varjal staliπËe, da bi bila ta toËka 
brezpredmetna, ker bo obËinska 
uprava po ugotovljenih morebit-
nih nepravilnostih in napakah do 
konca tega leta sama predlagala 
spremembo odloka.

Na sami seji je obËinski svetnik 
Ivo Straæar (NSi) dejal, da je kljuË-
na razlika med staliπËi koalicije 
in opozicije ta, da opozicija æeli 
Ëimprejπnjo popravo odloka in 
doloËitev konkretnega roka, do 
katerega naj bo odlok popravljen, 
in sicer v obliki obvezujoËega 
sklepa, medtem ko se koalicija 
sicer zavzema za popravo ugo-
tovljenih nepravilnosti in napak 
v odloku, vendar do konca leta, 
poleg tega pa je ta namera izka-
zana samo hipotetiËno in neobve-
zujoËe. Tudi tokrat je koalicijska 
veËina odloËila, da ta toËka ne 
bo priπla na dnevni red seje; opo-
zicija s 13 glasovi za in 14 proti 
tako ni mogla uvrstiti te toËke na 
dnevni red.

Kaj sedaj? Opozicija vsekakor 
ne bo opustila svojih prizadevanj 
v dobro obËanov, kajti na voljo 
imamo veË moænosti: bodisi da 
zahtevamo izredno sejo na to toË-
ko, bodisi da odlok posredujemo 
v presojo pristojnim institucijam. 
Opozicija si je prizadevala tudi 
za to, da bi prepreËili neugodne 
finanËne posledice za davËne za-
vezance, ki bodo pri dejanskem 
obraËunu neizogibno sledile vsaj 
delu informativnih izraËunov, ki 
so po mnenju πtevilnih zavezan-
cev oËitno sporni, in se izognili 
kasnejπemu in bolj zapletenemu 
vraËanju preveË plaËanega NUSZ. 
Zdaj æal izvajanja odloka ne mo-
remo zaustaviti, kajti podatke je 
ObËina Kamnik æe posredovala 
na DavËno upravo Republike 
Slovenije, obËani pa bomo do-
bili odloËbe za plaËilo NUSZ po 
sedaj veljavnem odloku.

Morda se razlika med koalicijo 
in opozicijo zdi majhna, pa prav-
zaprav ni. Obravnava predlagane 
toËke in sprejem obvezujoËega 
sklepa bi namreË pomenila zelo 
konkretno (Ëasovno) obvezo za 
obËinsko upravo, predpostavljala 

pa bi tudi implicitno priznanje, da 
odlok πe ni primeren za uporabo 
in zahteva preuËitev pritoæb ob-
Ëanov in ustrezne popravke. Po-
leg tega pa bi to vsaj naËeloma 
zahtevalo podaljπano prehodno 
obdobje in bi se NUSZ plaËeval 
πe po stari ureditvi, dokler sporni 
odlok ne bi bil primerno spre-
menjen in dopolnjen. To bi bilo 
praviËneje do obËanov, zlasti Ëe 
se bo po morebitnih spremembah 
sedaj veljavnega odloka dejansko 
izkazalo, da je bila viπina obra-
Ëunanega NUSZ neupraviËena in 
bi nastopila obveznost vraËanja 
preplaËanega nadomestila.

Zagotovo pa bomo pozorni 
na to, ali se bo namera koalicije 
o spremembah odloka do konca 
leta uresniËila. PravoËasna in pre-
udarna uporaba prej navedenih 
sredstev bi lahko delovala kot 
spodbuda za to, da bomo do kon-
ca leta res priπli do tega, kar naj 
bi bil naπ skupni cilj - spremem-
be odloka skladno z utemeljenimi 
pripombami stroke in obËanov. 
(Delno povzeto po KamniËan.si.)

Primoæ Zupan, 
tajnik OO NSi Kamnik

ObËinski odbor LDS Kamnik se je zbral  
na volilnem obËnem zboru

Æupan krπi poslovnik vpriËo  
protikorupcijske komisije

vila ustno, takoj in brez problemov 
(s 26 glasovi za in 1 glasom proti) 
izglasoval. Prav tako je bil potrjen 
dnevni red v celoti. 

Takoj za tem pa je æupan pred-
lagal, da se (pred nekaj minutami 
izglasovana) 3. toËka dnevnega 
reda obravnava kot prva (kar je 
v nasprotju s Poslovnikom ob-
Ëinskega sveta ObËine Kamnik), 
na kar sem pod ≈proceduralno« 
tudi opozorila, saj 21. Ëlen dolo-
Ëa: ≈Na vsaki redni seji obËinskega 
sveta mora biti predvidena 2. toËka 
dnevnega reda za Vpraπanja in po-
bude svetnikov. / .../«, kot prva pa 
se je doslej vedno obravnavala 
toËka Volitve in imenovanja. 

Po sedemminutni procedural-
ni razpravi (kar je razvidno iz 
videoposnetka na http://www.
kamnik.si/video-vsebine/15-redna-
seja-obcinskega-sveta-obcine-kam 
nik) in ne polurni, kot je zapisala 
poroËevalka (ki je, mimogrede, 
na sejo res kakπne pol ure zamu-
dila) je æupan brez predhodnega 
glasovanja o tem dal besedo proti-
korupcijski komisiji in vpriËo nje 
kar nekajkrat krπil poslovnik ob-
Ëinskega sveta, tudi pri triminutni 
obrazloæitvi glasu pred glasova-
njem, saj je opozicijske svetnike 
vmes ves Ëas prekinjal. 

Opozicija ni bila proti predsta-
vitvi protikorupcijske komisije, 
ampak samo za spoπtovanje po-
slovnika. Spomnimo se 14. seje 
OS, ko je æupan argumentiran 
opozicijski predlog za razπiritev 
dnevnega reda s toËko o spre-
membi Odloka o NUSZ gladko 

zavrnil, Ëeπ da smo zamudili 
48-urni rok za oddajo gradiva 
(izgovarjal se je na 42. Ëlen) in 
ne predlagatelju ne svetniπkim 
skupinam ni dal moænosti obra-
zloæiti razlogov za tako ravnanje 
(s tem pa grobo krπil prav ta 42. 
Ëlen). V svojem primeru je ravnal 
drugaËe. Imamo v Kamniku dva 
poslovnika - enega za koalicijo, 
drugega za opozicijo?

53. Ëlen poslovnika daje pred-
sedujoËemu (ponavadi je to 
æupan) pravico, da svetniku, ki 
krπi red na seji, izreËe opomin, 
odvzame besedo ali ga odstrani 
s seje. Nikjer pa ne piπe, kaj na-
rediti s predsedujoËim, ki krπi 
poslovnik.

»e upoπtevamo vsa dejstva, je 
omenjeni Ëlanek v Kamniπkem 
obËanu πolski primer neresniËne-
ga, zavajajoËega in enostranskega 
poroËanja, kar je nedopustno in 
nerazumljivo, πe posebej, ker se 
Ëasopis delno sofinancira iz ob-
Ëinskega proraËuna in bi moralo 
biti poroËanje neodvisno. Poro-
Ëevalka niti z besedico ni ome-
nila æupanovih krπitev poslov-
nika na zadnjih dveh sejah OS, 
dovolila si je objaviti le javno 
vpraπanje koalicijske SDS. Zakaj 
ni bila objektivna in objavila tudi 
dveh vpraπanj opozicije (SMS-ZE 
in SNS)? Zakaj ni zapisala, ko je 
æe imenovala svetnika Zagorca, 
da je poudaril, da nima niË proti 
predstavitvi protikorupcijske ko-
misije, da pa ga motijo dvojna 
poslovniπka merila?

MARINKA MO©NIK

Na obËnem zboru je predsed-
nica podala kratko vsebinsko in 
finanËno poroËilo. Leto 2011 so 
najbolj zaznamovale predËasne 
dræavnozborske volitve, na kate-
rih je LDS izpadla iz Dræavnega 
zbora, kar seveda vpliva na de-
lovanje stranke na vseh nivojih. 
Kamniπki odbor tudi v teh novih 
pogojih dela dobro, intenzivno 
sodeluje v obËinskem svetu in se 
oglaπa v javnosti, tudi finanËno 

ke, da kandidirajo na listi LDS 
in sankcij, Ëe kandidirajo v drugi 
stranki ali gredo na volitve samo-
stojno. Podporo je doæivela tudi 
predlagana sestava sveta stranke, 
ki bi bil sestavljen iz 88 Ëlanov, 
za vsak okraj po en Ëlan, ki bi se 
tako tudi izpostavil kot kandidat 
na naslednjih volitvah. 

Podpredsednik stranke dr. Bo-
æidar Flajπman je predstavil delo-
vanje stranke v novih okoliπËi-

izbiri. LDS je sorodnim zunajpar-
lamentarnim strankam in civilno 
druæbenim organizacijam dala 
pobudo za t.i. tretjo izbiro oz. 
vsebinsko povezovanje in obliko-
vanje tretjega politiËnega bloka. 
Da je nastopil Ëas za oblikovanje 
tretjega politiËnega bloka, LDS 
prepriËujejo ≈politiËne, socialne, 
ekonomske in vrednostne raz-
mere v Sloveniji«. Moænost tret-
je izbire je dana vsem tistim, ki 

Z LukπiËem Naprej!

Ëani smo, da bomo okrepljeni s skupnimi moËmi 
opazno prispevali k pospeπenemu in Ëim bolj 
okolju prijaznemu gospodarskemu razvoju, veËji 
socialni povezanosti, veËji kvaliteti æivljenja in 
bivanja ter skupni skrbi za ohranitev zdravega 
æivljenjskega okolja.

Prenovljeni in Ëlansko okrepljeni gremo So-
cialni demokrati Naprej!

mag. Barbara Besek, SD Kamnik

poslovanje je stabilno in brez 
odprtih obveznosti. Na obËnem 
zboru sta bila prisotna tudi pod-
predsednik stranke dr. Boæidar 
Flajπman in Igor Kravanja, Ëlan 
skupine, ki pripravlja nov statut 
LDS, ki se bo potrjeval na je-
senskem programskem kongresu 
LDS. Glede statuta se je razvila 
æivahna razprava: kamniπki odbor 
podpira opredelitve v statutu, ki 
bi okrepile moË lokalnih odbo-
rov, Ëlani so imeli nekaj pred-
logov glede statuta, predvsem kar 
se tiËe zavezanosti Ëlanov stran-

nah. Novo vodstvo, izvoljeno na 
kongresu v Trbovljah, ima veliko 
energije in volje, da skupaj pre-
maknemo zadeve naprej. Pred-
stavil je vsebinsko sodelovanje 
s Pozitivno Slovenijo. LDS je z 
njimi sodelovala in pomagala pri 
pripravi amandmajev na rebalans 
proraËuna in predlog zakona o 
uravnoteæenju javnih financ. Ak-
tivno smo sodelovali v debati o 
Zlatem pravilu, TE© 6, o pred-
logu sprememb referendumske 
ureditve itd. 

Pogovor je bil tudi o t.i. tretji 

verjamejo, da nas trenutno ne 
vladajoËa desnica in ne opozicij-
ska levica ne zadovoljita v svo-
jem politiËnem ravnanju in pro-
gramskih reπitvah. V pogovoru 
so Ëlani odbora odloËno podprli 
projekt tretje izbire. Posebej pa 
so opozorili, da moramo biti πe 
bolj aktivni v javnosti, odgovar-
jati na vse napade na stranko, saj 
nas je v prejπnjem obdobju tudi 
tovrstna prevelika pasivnost stala 
rezultatov na volitvah. 

Mateja Poljanπek, 
predsednica LDS

ObËni zbor LDS Kamnik.
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TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

Sreda, 20. junij 2012, ob 19.30
POZDRAVI SONCU OB POLETNEM ENAKONO»JU Z GONG 
KONCERTOM
Prireditev se bo odvijala pred gradom Zaprice, v primeru slabega 
vremena v Domu kulture Kamnik. 
Vstopnina 5 ¤, vodita Bojana Klemenc in Duπko Mamut.
Dodatne informacije: 041 834 319 (Bojana)

ß
Zavod za turizem in πport v obËini Kamnik
www.kamnik-tourism.si, 01 831 82 50
Sobota, 16. junij 2012, od 9. do 17. ure
SRE»ANJE REZBARJEV SLOVENIJE V PO»ASTITEV 100-
LETNICE ROJSTVA KAMNI©KEGA REZBARJA MAKSA BER-
GANTA
©utna

POLETJE V KAMNIKU 2012
VeË informacij o navedenih ogledih in dogajanju ter dodat-
nih izletih na spletni strani www.kamnik-tourism.si ali na 
telefonski πtevilki 01 831 82 50. Potrebne so predhodne 
najave.
TURISTI»NE SOBOTE
16. junij, ob 10. uri: MedobËinski muzej Kamnik
23. junij 2012, ob 9. uri: Peπ do Budnarjeve domaËije
30. junij 2012, ob 10. uri: Sadnikarjev muzej

VERONIKINE DELAVNICE NA MALEM GRADU
Vsako soboto do 8. septembra, od 9. do 13. ure.

KROÆNA VOÆNJA OKOLI KAMNIKA
Vsako nedeljo do 9. septembra, ob 8.30 in 15. uri.
Tuhinjska dolina - Kamnik - Kamniπka Bistrica - Tunjice - Arbo-
retum VolËji Potok - Tuhinjska dolina - Kamnik

VODENI OGLEDI VELIKE PLANINE
Vsako nedeljo do 2. septembra, ob 9. uri.

VODENI OGLEDI KAMNIKA
Vsak torek do 4. septembra, ob 19. uri.

Dom kulture Kamnik
www.domkulture.org,  
031 775 700 ali 01 839 76 06
Petek, 15. junij 2012, ob 18. uri
Osnovna πola Toma Brejca
VALETA
ZakljuËena prireditev

Sobota, 16. junij 2012, ob 19. uri
Plesni klub ©inπin
PLESNA PRODUKCIJA
Vstopnina: 3 eur v predprodaji / 5 eur na dan prireditve

Nedelja, 17. junij 2012, ob 19.30
Plesna πola KUOD Bayani
LETNA PLESNA PRODUKCIJA
Orientalski in indijski ples
Vstopnina: 7 eur

Sreda, 20. junij 2012, ob 14. uri v Klubu Kino dom
Skupina ©tajn in ObËina Kamnik
STRATEGIJA RAZVOJA IN OÆIVITVE MESTNEGA JEDRA
ZakljuËena prireditev

Petek, 22. junij 2012, ob 17. uri
PODELITEV SPRI»EVAL GLASBENE ©OLE KAMNIK
ZakljuËena prireditev
Sobota, 30. junij 2012, ob 10. uri na ©utni
KD Priden Moæic
ANA DESETNICA PO KAMNI©KO 2012
Festival uliËnega gledaliπËa
Ogled brezplaËen!

ß
MedobËinski muzej Kamnik 
Muzejska pot 3, Kamnik
www.muzej-kamnik-on.net, 01 831 76 62
Sobota, 16. junij 2012
MUZEJSKA POLETNA NO» V KAMNIKU 2012
Muzej bo ta dan odprt od 10. do 13. ure in nato πe od 16. do 24. 
ure, vstop pa bo prost!
17.00: Otvoritev s koncertom Otroπkega pevskega zbora 
VRAB»KI 
17.30: Nastop Male impro πole Kamnik 
18.00: RECIKLARJI, Igramo se z legendarno skupino 
18.00: Javno vodstvo po novi stalni razstavi ODSEVI KAMNI©KIH 
TISO»LETIJ

19.00: Predstavitev novonastalih Kam’nËkovih pedagoπkih 
kotiËkov v okviru stalne razstave Odsevi kamniπkih ti-
soËletij
20.30: Koncert TEATER QUARTET
Marko MozetiË - kitara, Petra GaËnik Greblo - violonËelo, Tina 
MozetiË - violina in Marko Brdnik - harmonika
koncertni cikel JazzZaprice 2012 Druπtva glasbenikov Slo-
venije
22.00: Otvoritev razstave - Andrej Schlegel: KAMN’»ANI

Sreda, 20. junij 2012, ob 19. uri v Galeriji Mihe Maleπa, 
Glavni trg 2
Javno vodstvo po razstavi MALE© - MU©I» - prijatelja in 
sodelavca.
Vodila bo kustosinja razstave Breda Ilich - KlanËnik.
Vstop prost.

ß
Budnarjeva muzejska hiπa
www.domacija.com, 031 528 747
»etrtek, 21. junij 2012, ob 18. uri
KRESNE PRAVLJICE V BUDNARJEVI DOMA»IJI
Delavnice in pravljice v sodelovanju z MatiËno knjiænico Kam-
nik.

ß
TuristiËno druπtvo Tuhinjska dolina
www.td-tuhinjskadolina.si
Nedelja, 24. junij 2012, ob 10. uri v Termah Snovik
VII. MTB vzpon TERME SNOVIK - VELIKA PLANINA 2012 
veliki vzpon: TERME SNOVIK - VELIKA PLANINA (Zeleni rob); 
viπinska razlika 1.500 m, dolæina 28 km
mali vzpon: TERME SNOVIK - »RNIVEC; viπinska razlika 550 
m, dolæina 10 km
otroπka tekma: okolica Term Snovik; 2 in 4 km
Dodatne informacije: 041 633 779 ali 051 346 900

ß
Krajevna skupnost Kamnik - Center
041 705 231 (Emil Milan GrzinËiË, predsednik)
Sobota, 30. junij 2012, ob 17. uri na Glavnem trgu
SRE»ANJE OB GLASBI
Tkanje in poglabljanje naπih medsebojnih stikov bodo pope-
strili: Slovenski muzikantje, Ansambel Stanka PetriËa, Matjaæ, 
Tina in Teja Poljanπek, Manca ©pik in Franc Pestotnik Po-
dokniËar.

Pevke in pevci Meπanega pevskega zbora Cantemus iz Kamnika 
smo se pod taktirko umetniπke vodje Andreje Martinjak tokrat 
predstavili z izvedbo letnega koncerta. Teæko priËakovani glasbeni 
dogodek, ki se je odvijal na pomladni veËer v soboto, 2. junija, v 
©olskem centru Rudolfa Maistra, se je kot nalaπË priËel z otvoritveno 
skladbo z naslovom Pomladni veËeri skladatelja Patricka Quaggiata. 
Razgiban izbor zahtevnih glasbenih del, tako domaËih kot tujih skla-
dateljev, kot so na primer æe omenjeni Quaggiato, Miπkinis, Busto, 
Orban, »opi, je posluπalce popeljal v razliËna glasbena obdobja in 
zvrsti. Tudi izbrane priredbe razliËnih slovenskih skladateljev, kot 
so Pahor, Dev, Kumar, Pustinek Rakar, AdamiË, LavrenËiË, so naπle 

Doma je iz Dragomelj in je znan kot slikar, fotograf, pesnik in 
pisatelj, ki svoj prosti Ëas namenja odkrivanju kotiËkov naπe prelepe 
Slovenije. Vtise iz poti niza na slikarsko platno, fotoaparat, papir, 
zadnje Ëase pa tudi v program power point, kjer pripravlja takoime-
novane kolaæe oziroma slikanice in jih poπlje po elektronski poπti. 
Njegova poπta tako doseæe na tisoËe ljudi ne le v Sloveniji, ampak 
vsepovsod po svetu. Odzivi so presenetljivi in to ga osreËuje. Pravi, 
da se najlepπe poËuti, ko ljudem daje in deli bodisi lepo besedo, misel, 
sliko ali zgolj nasmeh.

Minulo nedeljo je Janez Medveπek osreËil obiskovalce Budnarjeve 
domaËije, ko jim je na njegov posebno ≈luπkan« (to besedo namreË 
velikokrat uporabi sam) naËin predstavil novo knjigo Rad imam 
sonce. Gre za obseæno zbirko Ërtic in zgodb iz njegovega osebnega 
æivljenja in zanimivih zgodb, ki jih je sliπal od ljudi, ki so mu blizu. 
Besedi se je pridruæila πe glasba, za kar sta poskrbela glasbenika 
Marjan in Rok Urbanija, Ëlana skupine Kosci iz Mengπa.

Konec tega meseca bo od 22. junija pa vse do 30. junija v avstrijskem 
Linzu potekala Mednarodna tubistiËna in evfonistiËna konferenca (Inter-
national Tuba & Euphonium Conference - ITEC), ki se odvija vsako drugo 
leto in v svetu nizkih trobil velja za enega najprestiænejπih dogodkov, 
na katerem nastopajo, tekmujejo ali predavajo vsi vodilni tubisti in ev-
fonisti sveta. Pravzaprav je dogodek, malo v πali malo zares, primerljiv z 
evropskimi in svetovnimi πportnimi prvenstvi, na katerih vsako drugo oz. 
vsako Ëetrto leto nastopi izbrana elita. Priti v druæbo eminetnih glasbenih 
osebnosti, kot so Steven Mead (pred kratkim je v Ljubljani vodil seminar 
za nizka trobila in kot solist nastopil s trobilnim ansamblom Akademije 
za glasbo) in druπËina prav gotovo ni maËji kaπelj. Tja je letos uspelo priti 
naπemu nekdanjemu   sokrajanu, evfonistu Luki Einfaltu, ki bo skupaj 
z norveπko kolegico Anne Julie Skarpmo nastopil v sredo, 27. junija, v 
Srednji dvorani linπkega koncertnega centra Brucknerhaus. 

Luka Einfalt je po konËani 
Srednji glasbeni in baletni πoli 
v Ljubljani najprej uspeπno 
zakljuËil πtudij na Akademiji 
za glasbo v Ljubljani, s Ëimer 
si je pridobil naziv ≈Akadem-
ski glasbenik, profesor tube«, 
izobraæevanje pa je nadalje-
val v πvicarskem Luzernu, kjer 
je s konËanim podiplomskim 
πtudijem postal prvi in πe do 
danes edini Slovenec z nazi-
vom evfonist. Danes si Luka 
poleg pouËevanja mladih na-
debudnih glasbenikov priza-
deva tudi obogatiti slovenski 
repertoar skladb za evfonij 
in tako spodbuja marsika-
tere slovenske skladatelje k 
pisanju del za evfonij. Tako 
bo na koncertu v Linzu pred-
stavil naslednje skladbe za ev-
fonij, ki so nastale na njegovo 
pobudo: Preludij in caprice 
Tomaæa Habeta, Tri preludije 

Davida BeoviËa, Euphorio Nenada Firπta, So Einfalt! Jake Puciharja, Kon-
cert za evfonij »rta Sojarja Voglarja in Sam v sobi Pavla MihelËiËa. 

Vse to pa nastopu na konferenci doda πe veËjo teæo, Ëe vemo, da v slo-
venskem glasbenem πolstvu v nasprotju s tujino praktiËno ne obstaja uËni 
naËrt za evfonij, ki ga v naπih krajih bolje poznamo pod imenom bariton. 
Glede na visoko πtevilo glasbenikov, ki v Sloveniji igrajo ta inπtrument, 
dva profesionalna pihalna orkestra, 400-letno tradicijo godbeniπtva na 
Slovenskem, je pravzaprav sramotno, da na nobeni stopnji glasbenega 
izobraæevanja ni mesta za profesorja, ki bi pouËeval igranje na evfonij 
kot samostojno glasbilo in ne le v sklopu tube, kot je to trenutno v praksi, 
po konËani Akademiji pa veljaπ za tubista. Problem je zagotovo premalo 
izpostavljen, saj je πtevilo mladih evfonistov po raznovrstnih glasbenih za-
sedbah v Sloveniji iz leta v leto veËje, stroke za uËinkovito in sistematiËno 
pouËevanje pa æal ni, a to je æe druga zgodba. 

Ob tej priloænosti bo torej Luka Einfalt na konferenci v Linzu poleg 
koncerta, na katerem bo igral dela slovenskih skladateljev, predaval tudi 
o stanju slovenske glasbene kulture oz. poloæaju evfonija v njej. S tem bo 
sluπatelje na nek naËin seznanil z dogajanjem pri nas, omogoËil pretok 
informacij, po drugi strani pa vsem razvitim zahodnoevropskim dræavam, 
s katerimi se vsi tako radi primerjamo, predstavil trenutno nezavidljivo 
stanje. 

Ob koncu bi izrazil misel, da je za naπo (majhno) dræavo osrednjega 
pomena æe sodelovati na tako odmevnem dogodku in biti v koraku s Ëa-
som. Velja pa omeniti tudi, da Luka Einfalt ne bo edini domaËi glasbenik; 
Slovenijo bosta namreË v tekmovalnem delu programa zastopala tudi 
Lovro Sadek in Nejc Merc. Mihael Kozjek

VISOKO PRIZNANJE  
ZA LUKO EINFALTA

Letni koncert Meπanega pevskega zbora Cantemus Kamnik

Izbrane priredbe so naπle mesto v srcih posluπalcev
mesto v srcu marsikaterega posluπalca. Da sta predano delo, predvsem 
pa velika ljubezen do glasbe, tega pomladnega veËera pripeljala do 
odliËne izvedbe in zelo prijetnega vzduπja, je bilo Ëutiti tako iz vrst 
pisane mnoæice nasmejanih posluπalcev kot iz vrst nastopajoËih, ki 
smo resniËno zapeli ≈z duπo«, pridih pomladnega vonja pa so nena-
zadnje priËarali tudi atraktivni cvetliËni otoËki na odru.

Za pevke in pevce Meπanega pevskega zbora Cantemus je bil iz-
vedeni koncert lepa potrditev in motivacija, da s polno paro delamo 
naprej, saj bomo v nedeljo, 17. junija, koncert izvedli ponovno, tokrat 
v Antonovem domu v Ljubljani.

B. T., foto: Peter Gregorc

Nova knjiga in razstava Janeza Medveπka
Ob nedeljah si Janez Medveπek najraje vzame Ëas zase... Tokrat je 

naredil izjemo in obiskal Budnarjevo domaËijo, kjer je predstavil svojo 
novo knjigo Rad imam sonce in odprl razstavo svojih slik. 
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V vsesploπnem preporodu glas-
benih okusov iz 70. in 80. let je 
na prelomu stoletja po tekstovni 
predlogi Catherine Johnson na-
stal sloviti odrski muzikal Mam-
ma Mia!, navdihnjen z akordi in 
refreni najveËjega svetovnega 
pop/disko fenomena, πvedske 
glasbene skupine Abba. Iz rod-

nega gledaliπËa Prince of Wales 
v londonskem West Endu se je 
predstava selila Ëez luæo, od tam 
po vseh veËjih evropskih in sve-
tovnih prestolnicah, in povsod je 
naletela na huronski uspeh.

Prav tak uspeh je v Kamni-
ku dosegla Mamma Mia!, ki jo 
je uprizorila angleπka gledaliπka 
skupina ©CRM pod mentorskim, 
reæijskim in umetniπkim vod-
stvom Katje BalantiË in Milana 
Mandeljca, glasbenim mentor-
stvom Matica Smolnikarja ter 
plesnim mentorstvom Tine Ha-
bun. Muzikal, ki so ga pripra-
vili sedanji in nekaj nekdanjih 
dijakov ©CRM ter profesorji v 
sodelovanju z Domom kulture 
Kamnik, KD Priden Moæic in 
Skupino ©tajn, je presegel vsa 
priËakovanja. Æe v soboto, 19. 
maja, je glasbeno-plesni spekta-
kel dobesedno na noge dvignil 
do zadnjega kotiËka napolnjeno 
dvorano Doma kulture Kamnik. 
Prav tako je bilo tudi na drugi, 
tretji, Ëetrti in peti ponovitvi v 
sredo, 12. junija. Dveurni nastop, 
poln plesa in glasbe, izjemnih 
pevsko in plesno odigranih pri-
zorov v odliËni angleπËini na 
krasno likovno opremljenem pri-
zoriπËu, ki so ga ves Ëas sprem-
ljali svetlobni uËinki, je poæel 
salve aplavzov. Kaj aplavzov, ob 
spektakularnem zakljuËku z od-
peto Abbino Mamma Mia je po-
æel dolge, glasne stojeËe ovacije 
vseh, ki so si muzikal ogledali. 

Pred mnoæico gledalcev se je 
odvijala zgodba dvajsetletne So-
phie Sheridan (Sara Trontelj), za 
katero bi Ëlovek zlahka rekel, da 
ima vse. Z energiËno mamo Don-
no (Martina ©raj), ki vodi majhen 
druæinski hotel, æivi na idiliËnem 
grπkem otoku Kalokairi, ima dve 
najboljπi prijateljici Ali (Tina Ha-

Muzikal Mamma Mia obnorel Kamnik
bun) in Liso (Nadja Kraπovec) in 
je do uπes zaljubljena v svojega 
zaroËenca Skyja (Matic Jereb), s 
katerim sta tik pred poroko. A 
vendar ima Sophie le ene sanje 
∑ nadvse si æeli spoznati svoje-
ga oËeta. Ko na podstreπju najde 
star mamin dnevnik, se ji konËno 
nasmehne sreËa, saj v njem naj-

de romantiËno zgodbo o davnem 
poletju, ko so mamino srce vneli 
kar trije moπki: svobodoljubni 
Bill Anderson (Matej ©truklec), 
bankir Harry Bright (Urban Bra-
une) in arhitekt Sam Carmichael 
(Jan KovaËiË). 

Sophie na poroko v imenu 
svoje mame povabi vse tri mo-

πke, ki bi lahko bili njeni oËetje. 
V srcu Ëuti, da bo oËeta prepo-
znala takoj, ko ga bo zagledala. 
Kmalu ugotovi, da stvari niso 
tako preproste. Ko se ob snide-
njih prebudijo πe stara Ëustva, 
je zmeda popolna. Po veË z iz-
redno izrazno tehniko odigranih 
prizorih, ki jih je spremljalo nav-

duπujoËe petje 
Abbinih uspe-
πnic, kot so I 
Have A Dre-
am ,  Honey , 
Honey, Chi-
quitita, Dan-
cing Queen, 
S up e r  T r o -
u p e r ,  SO S , 
Waterloo, se 
j e  o d v i j a l a 
zgodba proti 
zakljuËnemu, 
u s o d n e m u 
koraku za So-
phie in Skya. 
Ko svatje æe 
napolnijo cer-
kvico, Donna 
Samu prizna, 
kako zelo jo 
j e  p r i z a d e l 
njegov odhod, 
pred vsemi pa 
izda tudi, da 
j e  v  ce rkv i 
Sophiejin oËe. 

Vsi trije, Bill, Harry in Sam vsta-
nejo, se preseneËeno spogledajo 
in privolijo, da je vsak za tretji-
no Sophijin oËe. Ko je vpraπanje 
oËetovstva reπeno, se Sophie pre-
misli, saj ugotovi, da za pravo 
ljubezen poroka ni potrebna. A 
da vse priprave ne bi πle vne-
mar, se Sam spusti na kolena in 

zasnubi Donno, ki jo je ljubil 
vseh 20 let, Ëeprav sta bila loËe-
na. Vlogo Stavrosa v muziklu je 
odigral Urban Hribar, duhovnico 
Kaja Cajhen, v vlogi dolgoletnih 
Doninih prijateljic Rosie in Ta-
nyo pa sta se prelevili Manca 
Smolnikar in Nika BorπiË.

Sceno je izdelala Ajda Rems, 
glavno dogajanje na odru je 
spremljalo petje zboristk Lucije 
BiËiË, Kaje Cajhen, Vesne Drolc, 
Mojce Hribar, Klare Koprivec, 
Katje MihelËiË, Nine Perhavec in 
Ane ©trajhar ter ples Pie Anæel, 
Neæe BlaæiË, Ane DidoviË, Ves-
ne Drolc, Nadje Kraπovec, Ajde 
Peterlin, Petre Pirc, Tanite Rose, 
Tinkare RuËman, Aje UrπiË in 
Larise VrtaËnik. Muzikal so z ig-
ranjem na dve bas kitari, bobne, 
elektriËno kitaro in klaviature 
dopolnili Samo Kaliπnik in Tine 
©ink, Janez Spruk, Matic Smol-
nikar ter Tomaæ Pirnat. Zvok je 
oblikoval Domen Kern, za obli-
kovanje luËi pa sta poskrbela Jan 
Æavbi in Primoæ Jeras. TehniËni 
vodja muzikla je bil Goran Za-
vrπnik. Prav vsi, ki so nastopili 
na odru, so navduπili tudi s Ëu-
dovitimi oblaËili. 

≈FantastiËno, Ëudovito, odliËno, 
super, neverjetno, kaj takega so 
sposobni narediti srednjeπolci, 
mama Mija, je to sploh mogo-
Ëe,« je le nekaj izmed komentar-
jev, ki jih je bilo moË sliπati po 
koncu muzikla. Dvorana Doma 
kulture Kamnik se je ob vseh pe-
tih nepozabnih veËerih s ©CRM 
Kamnik pokazala za premajhno. 
©e so KamniËani in drugi, ki bi 
si muzikal v koprodukciji kamni-
πkih kulturnih ustvarjalcev æeleli 
ogledati. 

Besedilo: Katja Trotoπek
Foto: Jure Gubanc

Arboretum VolËji Potok je s koncerti v zadnjih letih postal tudi priljubljen 
kraj za glasbene sladokusce, ki uæivajo v prepletu glasbe in Ëudovite narave. 
V petek, 8. junija, smo bili priËa odliËnemu koncertu skupine Terrafolk z 
mednarodnimi gosti z naslovom Nazaj k naravi ob sotoËju glasbe. 

Pravzaprav je πlo za edinstven dogodek, ki je zaradi lokacije postal veË kot 
le koncert. Obiskovalci so uæivali tako v glasbenem dogodku kot druæenju v 
lepem naravnem okolju, udeleæili pa so se tudi zanimivih delavnic. »lani sku-
pine Terrafolk so v glasbeni koncert vpletli okoljevarstvo. Kot so povedali, 
jim igrati v Ëudovitem parku Arboretuma VolËji Potok pomeni poseben izziv 
in priloænost za vsebine, ki se povezujejo s Ëlovekovim odnosom do narave. 
Tako so poleg delavnic, ki so jih za obiskovalce pripravili skupaj z Ekologi 
brez meja na temo okoljevarstva, obiskovalce iz oddaljenih krajev povabili, 
da se na dogodek pripeljejo z organiziranim prevozom, ki je ekoloπko in 
tudi finanËno gledano sprejemljivejπi. 

Terrafolk je ena bolj prepoznavnih skupin v Sloveniji, ki skozi glasbo po-
skuπa podati πe druga, ne le glasbena sporoËila. Pravijo, da je poseben izziv 
najbolj veselo skladbo narediti najbolj temaËno in najbolj æalostno veselo. 
Terrafolk izredno dobro komunicira s publiko, tako je pravzaprav vsak kon-
cert unikum. V glasbo uspejo vplesti æivljenjskost in humor, kar je odliËna pot 
za vzpostavitev povezanosti s publiko in tako je bilo tudi tokrat, tako pod 
odrom kot na malce oddaljenem prostranem arboretskem travniku.

Na koncert v Arboretumu VolËji Potok so povabili uveljavljena medna-
rodna gosta � Vlatka Stefanovskega iz Makedonije in Uno Palliser z Irske, 
ki sta z izjemnimi priredbami ljudske glasbe ter plepletom tradiconalne in 
moderne glasbe navduπila obËinstvo. 

SA©A MEJA»
Foto: Katja Uran

Nazaj k naravi  
v sotoËju z glasbo

 »lani skupine Terrafolk so v glasbeni koncert vpletli okoljevarstvo 
in tako z Ekologi brez meja na arboretskem travniku pripravili tudi 
Eko delavnice. 

Terrafolk z gostjo Uno Palliser ja navduπila obiskovalce glasbenega 
dogodka v Arboretumu VolËji Potok. 

Predstavo so si v okviru izmenjave s ©CRM ogle-
dali tudi dijaki in profesorji Kurfürst-Ruprecht-
Gymnasium (KRG) iz mesta Neustadt an der We-
instraße. Navduπeni so povedali:

≈V torek nas je angleπka gledaliπko-glasbena sku-
pina ©CRM Kamnik popeljala v Ëudoviti glasbeni 
svet skupine Abba. VeË kot navduπena sva bila nad 
celotno koreografijo ter izjemnimi igralskimi, glasbe-
nimi in plesnimi talenti tako bivπih kot tudi sedanjih 
dijakov ©CRM. Kot uËitelja tudi sama veva, koliko 
osebne zavzetosti, Ëasa in dela tak projekt zahteva, 

zato se vsem sodelujoËim po tej poti zahvaljujeva za 
izjemen umetniπki dogodek.« (Andrea in Knut Brasc-
he, profesorja na KRG)

≈Gledaliπki skupini je odliËno in v zanimive podro-
bnosti uspelo uprizoriti musical po filmski predlogi. 
Svetlobni efekti, dinamiËna scena in izvrstna glas-
bena spremljava so nam pomagali, da smo se zlahka 
væiveli v dogajanje. Navduπili nas niso le igralski, 
glasbeni, pevski in plesni doseæki celotne skupine, 
temveË tudi dejstvo, da so celotno predstavo odig-
rali v odliËni angleπËini. (Leonie Paciello, Michele 
Nicklis, dijakinji KRG)

Plesno druπtvo, znano pod imenom Plesni klub ©inπin iz Kamnika, deluje 
drugo leto in æe osvaja prve stopniËke na dræavnih prvenstvih. 

Plesni klub je usmerjen v moderne tekmovalne plese, jazz balet, show 
dance, hip hop, modern, poleg tega razvija predπolsko plesno znanje z 
osnovnimi koraki plesa skozi igro. V letoπnjem letu so se zaradi zanimanja 
plesalcev kluba vËlanili v Plesno zvezo Slovenije. Plesalci so se skupaj s tre-
nerji resno posvetili koreografiranju. Na dræavno prvenstvo so se kvalifici-
rale: Zala Kaker, Barbara MatiËiË, Vesna Drolc, Nina Homar, Nina Vajde ter 
mala skupina modern Ëlani, ki jo sestavljajo: Mojca Vidmar, Ana MedveπËek, 
Tina Habun, Tina Leskovπek in Neæa Spruk. Skupina je osvojila odliËno 2. 
mesto. NajveËje preseneËenje je bil uspeh Nine »ehiË in Naje Justinek, ki sta 
pod vodstvom koreografinje Maje KrizmaniË v kategoriji show dance pari 
- otroci osvojili 3. mesto. Dejavni so tudi na kulturnem podroËju. V tem letu 
so pripravili prvo plesno predstavo v galeriji Domæale, za zakljuËek sezone 
pa pripravljajo poletno produkcijo s plesno zgodbo, ki bo to soboto, 16. 
junija, v Domu kulture Kamnik. 

Ana

V Kamniku se pleπe



Terme Snovik so skupaj s TD 
Tuhinjska dolina in ©D ©mart-
no v Tuhinju tudi letos priredili 
sreËanje πportnikov Slovenije 
in medijskih osebnosti. Na igri-
πËu O© ©martno v Tuhinju so se 

©portniki Slovenije in medijske osebnosti 
so se ≈pomerili« in druæili 

πportnega in druæabnega sre-
Ëanja udeleæili mnogi znani in 
uspeπni slovenski biatlonci, ska-
kalci, hokejisti in ostali πportniki. 
Obiskal jih je tudi æupan Marjan 
©arec.

Osrednja pozornost je bila usmer-
jena v prijateljsko nogometno tek-
mo med πportniki Slovenije in me-
dijskimi osebnostmi. Pomerili so se 
kamniπka biatlonka Andreja Mali, 
biatlonci: Jakov Fak, Klemen Bauer, 

Uroπ Velepec, Peter Dokl, Andrej 
Laniπek (nekdanji olimpijec iz Sa-
rajeva 1984) ter mladi kamniπki bi-
atlonec, zmagovalec v mladinskih 
kategorijah Primoæ PanËur.

Od skakalcev so priπli: Primoæ 
Pikl, KamniËan (VrhpoljËan) Ma tjaæ 
Pungertar, Rok Zima, Igor Medved, 
Anæe Laniπek in Uroπ Vrhovec. Na-
vijat pa je priπel tudi nekdanji ska-
kalec Primoæ Ulaga.

Od ostalih πportnikov so se sreËa-
nja udeleæili dolgoletni hokejist in 
kapetan Olimpije Matej HoËevar in 
bivπi nogometni reprezentant Slo-
venije Robert Englaro, Franc Gru-
bar iz Srednje vasi - veËkratni prvak 
v kegljanju ter deskar na snegu Æan 
Koπir. Sodelovala je tudi znana pev-
ska osebnost - Stane Kregar iz an-
sambla Nagelj, ki se je tudi tokrat 
izkazal za odliËnega vratarja.

Poleg æupana Marjana ©arca je 
πportnike pozdravil tudi poslanec 
Dræavnega zbora mag. Matej To-
nin, tekmo pa so spremljali tudi 
kamniπki humorist in letoπnji ob-
Ëinski nagrajenec Franc Pestotnik 
PodokniËar in obrambni ataπe Slo-
venije v Ruski federaciji polkovnik 
Tomaæ Strgar ter obrambna ataπe-
ja Brazilije in Urugvaja.

Prijateljski tekmi je sledilo dru-
æabno sreËanje s pogostitvijo v 
Termah Snovik.

 
Janja Zorman Macura

KAMŠPORT –
TEDEN ŠPORTA IN ZABAVE 2012

Program prireditev, ki bodo letos potekale v okviru 
prireditve KAMŠPORT – TEDEN ŠPORTA IN ZABAVE 2012

19. DAN VATERPOLISTOV SLOVENIJE
DATUM TEKMOVANJA: 22. in 23. junij 2012
ORGANIZATOR: VATERPOLSKO DRUŠTVO KAMNIK
KRAJ: Bazen »Pod Skalco«
������� POTEK PRIREDITVE:
Tekmepotekajovpetekod18.do22. ureinvsobotood8. do22. ure.
EKIPE:Rijeka,Trst,Koper,NovaGorica,Ruše,Ljubljana,Kranj,Kamnik

������������ DOGAJANJE: Stranjska godba, Kamniške
��������� v soboto popoldne in ������ Toni Tuhinjski 

15. KAMNIŠKI KROS
DATUM TEKMOVANJA: 23. junij 2012
ORGANIZATOR: CALCIT BIKE TEAM-GT
KRAJ: Kamnik, center
DISCIPLINA: OLIMPIJSKI KROS, CROSS COUNTRY, XCO
ŠTEJE ZA: UCI C.2, SLOVENSKI POKAL IN HRVAŠKI POKAL
������� POTEK PRIREDITVE:
Kategorija Start
������ Elite 10.00
Veterani/ke 10.00
Amaterji 10.00
MLADINKE 10.00
U17 10.00
Moški Elite 12.00
U19 12.00
U11, U13, U15, Hobi 14.15
U7, U9 15.15

������ TRIATLON KAMNIK
DATUM TEKMOVANJA: Nedelja, 24. junij 2012
ORGANIZATOR: TK TRISPORT KAMNIK
KRAJ: Bazen »Pod Skalco«, kolesarjenje poteka na relaciji
Kamnik – �����, tek poteka proti Oševku
DISCIPLINA: Triatlon (sprint, super sprint, za vsakogar, cici)
������� POTEK PRIREDITVE:
URA IME
12.00 PRIJAVE / REGISTRACIJA
14.30 LUMPI TRIATLON
15.00 SUPER SPRINT TRIATLON
15.30 TRIATLON ZA VSAKOGAR
16.15 SPRINT TRIATLON – 1. VAL
16.50 PODELITEV LUMPI, SPRINT TRIATLON, TRIATLON ZA 

VSAKOGAR
17.30 SPRINT TRIATLON 2. VAL
20.00 PODELITEV SPRINT TRIATLON

GORSKO-KOLESARSKI VZPON:
TERME SNOVIK - VELIKA PLANINA
DATUMTEKMOVANJA:Nedelja,24. junij 2012ob10. uri
ORGANIZATOR: ���������� društvo Tuhinjska dolina
KRAJ: Start v Termah Snovik, Cilj na Zelenem Robuna Veliki Planini
DISCIPLINA: MTB maraton

MARATON ALPE SCOTT
DATUM TEKMOVANJA: Nedelja, 1. julij 2012
ORGANIZATOR: KD ALPE
KRAJ: Glavni trg (start in cilj)
DISCIPLINA: Kolesarski Maraton
������� POTEK PRIREDITVE:
6.30 - 8.45 - prijave na Maraton Alpe Scott (Glavni trg)
9.00 - štart Maratona Alpe Scott (Kavarna Veronika)
12.30 - prihod v cilj prvih tekmovalcev
15.00 - razglasitev zmagovalcev
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NAŠA ŠPORTNA DRUŽENJA

Maraton Alpe SCOTT se je v zadnjih letih dodobra zasidral med 
najveËje in najatraktivnejπe kolesarske maratone pri nas. Ne gre za 
mnoæiËen maraton, saj Maraton zaradi zahtevne trase privablja le bolje 
pripravljene rekreativne kolesarje. Med ≈velike« ga uvrπËa njegova 
trasa, na kateri udeleæenci premagajo 130 km in tri alpske prelaze - 
Jezerski vrh, PavliËevo sedlo in »rnivec ∑ v skupnem 2000 metrov vi-
πinske razlike, kar ni majhen izziv. Med kolesarji spoπtovana trasa, ki 
vodi okoli Kamniπko Savinjskih Alp, zaradi svoje slikovitosti, Ëudovite 
narave in pogledov na alpske doline in vrπace uvrπËa Maraton med naj-
lepπe kolesarske prireditve pri nas, krog okoli Alp pa postaja vse bolj 
priljubljen med kolesarji, tako bolje kot manj pripravljenimi. Æelja 
organizatorjev æe od prvega Maratona ostaja, da krog postane priljub-
ljena trasa za dnevne ali veË dnevne kolesarske ture, saj zanimivosti, 
vrednih ogleda, in turistiËne ponudbe na poti ne manjka. Maraton bo 
letos na sporedu 1. julija, priprave nanj pa so v polnem teku - tako med 
kolesarji kot organizatorji.

O Maratonu Alpe SCOTT so povedali
Urπa Pintar, zmagovalka 1. Ma-

ratona Alpe SCOTT, Ëlanica æenske 
ekipe Klub Polet Garmin

≈Maraton Alpe Scott sem prviË vozila 
leta 2009, ko sem se pravzaprav zaËela 
ukvarjati s kolesarstvom. Æe sam profil 
trase mi je predstavljal izziv in tako sem 
odpeljala svoj prvi gorski maraton, ki 
je bil zame nekakπna odskoËna deska, 
zagon in motivacija za naprej. Kmalu 
sem se pridruæila æenski ekipi Klub Po-
let Garmin, s katero sedaj tekmujem na 
tekmah svetovnega ranga. Dirkamo z 
najboljπimi ekipami po svetu, sicer pa 
nismo profesionalke. Maratona se vsako 
leto veselim, udeleæim se ga tudi letos, 

saj je zame eden najlepπih. Trasa je zahtevna, pa kljub temu se je uæitek po-
dati okoli Alp. V vseh treh letih, od kar vozim Maraton, je tudi organizacija 
vrhunska in sama prireditev zelo dobro izpeljana«.

Marko Hren, KamniËan, 
direktor druæbe Dana 

≈Trasa Maratona Alpe je ena 
najlepπih v Sloveniji in tudi ena 
najzahtevnejπih. »e si Kamni-
Ëan in zagrizen kolesar, in so ti 
vzponi na gorske prelaze domaË 
teren, se moraπ Maratona skoraj 
obvezno udeleæiti. Organizacija 
je vsako leto boljπa. Edina pri-
pomba je mogoËe ∑ kako reπiti, 
da dirka ne starta s polnim tem-
pom æe takoj Ëez ©utno. MogoËe 
za start ni najboljπe mesto strogi 
center. Na dirki sem sodeloval trikrat in tudi letos bom. Vsem kolesarjem, ki 
se podajajo na Maraton prviË, bi svetoval, da dobro razporedijo moËi, ker 
je zadnji klanec na »rnivec ≈neverjetno strm in dolg«. Tudi lepo okolico, po 
kateri je speljan Maraton, si morajo ogledati pred ali po njem, ker obiËajno 
na dirki vidiπ kolesarja pred seboj, svoj πtevec ali pa sploh niË, ker si Ëisto 
na ≈dili«.

Primoæ »erin, nekdanji profesionalni kolesar, 
udeleæenec najveËjih svetovnih etapnih dirk 

≈Maraton Alpe je zame ena najlepπih, po drugi 
strani pa tudi ena najteæjih kolesarskih preizkuπenj 
v zadnjih letih, ko se zopet nekoliko bolj redno udele-
æujem tovrstnih prireditev. Organizacija je vrhunska, 
veliko udeleæencev in seveda sama trasa, ki je res 
zahtevna. Pokrajina pa je po mojem mnenju tista, ki 
da pravo piko na i ∑ je res prekrasna! Na vpraπanje, 
koliko Ëasa bi ta krog vozili najboljπi profesionalni 
kolesarji na svetu (kot so Evans, Contador, Braj-

koviË), bi zelo teæko realno ocenil, sem pa prepriËan, da bi bili kar precej 
hitrejπi od najboljπih rekreativcev. Organizatorjem æelim πe veliko uspeπnih 
izvedb Maratona in lepega vremena«.

MARATON ALPE SCOTT ∑ zgodba, ki je iz prve julijske 
nedelje prerasla v priljubljeno kolesarsko turo okoli Alp

Anita MejaË, KamniËanka, Ëlanica 
æenske ekipe Klub Polet Garmin

≈Maratona Alpe sem se udeleæila dva-
krat in bila obakrat kljub zahtevnosti trase 
navduπena. PrviË niti nisem vedela, v kaj 
se podajam, saj nisem poznala trase, ne-
kaj sem sicer sliπala o strmem klancu na 
PavliËa. Pa sploh ni tako hudo. Najbræ 
je bilo prviË tudi najlaæje, takrat namreË 
postaviπ Ëas, ki ga poskuπaπ potem vsako 
leto izboljπati. Letos nisem tako dobro 
pripravljena, zaradi sluæbenih obveznosti 
imam malo Ëasa za kolo, pa tudi volje ni 
veË tiste prave. Kolo mora biti v uæitek, ko 
postane obveznost, ni veË tako fajn. Kljub 
manjπi kilometrini pa se maratona æe zelo 
veselim, predvsem zaradi sproπËenega in 
pozitivnega vzduπja, za razliko od drugih 
kolesarskih tekmovanj, kjer je ozraËje pre-
cej bolj napeto in æivËno. Dober obËutek je 
tekmovati v domaËem okolju, ob spodbudi 
πtevilnih gledalcev ob trasi. Sicer pa je do 

prvega julija πe nekaj Ëasa za trening, upam le, da bo vreme bolj naklonjeno 
kot je bilo v zadnjem obdobju. Se vidimo na Alpah!«

Davor HrkaË, vsakoletni ude-
leæenec Maratona iz sosednje 
Hrvaπke

≈Udeleæil sem se æe prvega Mara-
tona, ki je bil zame bolj preizkuπnja, 
da krog okoli Alp sploh prevozim. 
V zadnjih letih vsakiË podiram svoj 
osebni rekord, ampak o πtevilkah ne 
bi (smeh). Ker imam rad naravo, me 
kraji na poti res navduπujejo ∑ Zg. 
Jezersko, PavliËevo sedlo, Logarska 
dolina, ... Poleg tega je Maraton 
odliËno organiziran ∑ vsako leto 
vozim veË maratonov v Sloveniji in 
lahko reËem, da je organizacija tu 
zagotovo najboljπa. OdliËna je tudi 
atmosfera med kolesarji, vedno naj-
deπ nekoga, s katerim lahko odvoziπ 
maraton. Skoraj vsako leto pridem 
v Kamnik dan ali dva prej, grem na 
Veliko planino, v Kamniπko Bistri-
co,... Tudi sicer sem pred leti po-
gosto hodil na oddih v Slovenijo in 
mislim, da imate zares dobre terene 
tako za cestno kot gorsko kolesarjenje. Doma kolesarim v okolici Varaædina, 
enkrat na leto se odpravim na Velebit, kolesarim tudi na morju, se pa æe pri-
pravljam na letoπnji Maraton, kamor pripeljem tudi prijatelje«.

Jure KukoviË, KamniËan, 
eden najboljπih kolesarjev 
Calcita 

≈Maraton Alpe je zame edin-
stven dogodek sezone! Ker sem 
ljubitelj klancev, mi je sama 
trasa Maratona kar pisana na 
koæo. Letos bo to moj tretji na-
stop, prvi je bil leta 2010. Sama 
organizacija je vsako leto bo-
ljπa, vendar bi se dalo seveda 
πe kaj postoriti. Sicer pa traso 
Maratona prevozim pribliæno 
petkrat letno, drugaËe nimam 
veË Ëasa za tako dolge trenin-
ge (druæinske obveznosti in sluæ-
ba). Na letoπnji Maraton sem 
æe pripravljen in pridem, tudi 
Ëe bo padal deæ (smeh)«.

Nika Vrhovnik
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V sredini maja praznujemo mednarodni dan medicinskih sester. Me-
dicinska sestra je zdravstvena delavka, katere strokovno podroËje je 
zdravstvena nega. Pomaga posamezniku, druæini ali druæbeni skupini 
pri ohranjanju in utrjevanju zdravja, prepreËevanju bolezni in skrbi za 
bolne in invalidne osebe. Osrednja vrednota medicinske sestre je skrb 
za soËloveka, temeljna naËela za njeno delo pa so humanost, moral-
nost, etiËnost in strokovnost. Vsi smo v toku æivljenja v stiku z delom 
medicinskih sester, nekateri na æalost veË, drugi na sreËo manj. Pred 
kamniπkim zdravstvenim domom smo povpraπali mimoidoËe, koliko 
cenijo delo medicinskih sester? Kaj nam najveË pomeni, ko smo v stiku 
z njimi? 

Franc: Pri svojem zdravniku opa-
æam, da ima medicinska sestra res 
veliko dela, kako je drugje, ne vem. 
Je prijazna, kolikor ji paË dopuπËa Ëas, 
moti me, da gre vse preveË hitro, tako 
da se ne moreπ niti pogovoriti z njo. 
Zares si æelim, da bi si vzeli veË Ëasa, 
bolj prisluhnili pacientom. Nazadnje 
sem imel tak primer z ortopedom, ki 
je le pogledal moje slike, podal dia-
gnozo o izrabi kolkov in me naroËil 
na ponovni pregled Ëez leto dni. Sam 
pa imam polno vpraπanj. DrugaËe 
opaæam v zadnjem Ëasu, da Slovenci vedno veË pozornosti usmerjajo v 
zdravje, veliko ljudi se rekreira, bolj skrbi za prehrano. Sliπal sem, da tudi 
medicinske sestre skrbijo za izobraæevanje mladih o zdravem æivljenju in 
to zelo vzpodbujam.

Branka in Katarina: Z de-
lom medicinskih sester, s ka-
terimi sem v stiku, sem zelo 
zadovoljna. Dovolj se posve-
tijo otrokom, ko pokliËem, 
vedno odgovorijo na moja 
vpraπanja in me pomirijo. 
Menim, da imajo res odgo-
vorno delo, zato pogosto ne 
cenimo dovolj, kar naredijo 
za paciente. Pomembno mi 
je, da je medicinska sestra 

skrbna, da si vzame Ëas za pacienta, seveda pa je pomembno tudi znanje. 
Pri otrocih je πe toliko bolj pomembno, da je prijazna, da ji otrok lahko 
zaupa in s tem olajπa delo z malim pacientom tako sebi kot zdravniku 
in tudi starπem. 

NA©A ANKETA

KAMNI»ANI ZAUPAMO 
MEDICINSKIM SESTRAM

Marija: Tako s svojo medicinsko se-
stro kot zdravnikom sem nadvse zado-
voljna. VπeË mi je, da nikoli ne Ëakam 
dolgo, lahko pokliËem po telefonu, 
ko potrebujem nasvet, oba sta pa tudi 
zelo prijazna. 

Urπka in Tamara: Po poklicu sem 
medicinska sestra in sem mi zdi, da 
nekateri ljudje res niso najbolj prijaz-
ni do njih. Lahko zatrdim, da je delo 
medicinskih sester premalo cenjeno. 
Medicinske sestre imajo veliko dela, zato bi bili lahko ljudje na drugi strani 
malo bolj potrpeæljivi. S kamniπkim osebjem sem zelo zadovoljna, saj so 

vse zelo prijaz-
ne. Sluæba medi-
cinske sestre πe 
zdaleË ni lahka, 
sama pa sem se 
odloËila zanjo 
zaradi æelje, da 
delam in poma-
gam otrokom. 
Zaposlena sem 
na PediatriËni 
k l iniki  in  sem 
sreËna. »eprav 
delam v zdrav-
stvu, se bojim, 
da bo πlo tudi tu 
poËasi navzdol. 
Zelo si æelim, da 

bi imeli vsi na voljo brezplaËno zdravstvo. Po mojih izkuπnjah Slovenci 
nismo najbolj ozaveπËeni o zdravju, tisti, ki so, pa tudi ne upoπtevajo do-
volj navodil zdravstvenih delavcev. 

Marija UdovË: Z nekaterimi medi-
cinskimi sestrami imam zelo dobre iz-
kuπnje, zaradi mojih zdravstvenih teæav 
sem redno v stiku z dvema in bi ju zelo 
pohvalila. Prijazni, se potrudita, nikoli 
ni teæko na primer odpreti vrata... Me-
dicinska sestra mora biti prijazna. Ko se 
je odloËala za poklic, je vedela, da bo 
imela opravka z ljudmi. VËasih smo bol-
ni pacienti tudi sitni, a vsakomur veliko 
pomeni dobra beseda, da se te nekdo 
morda samo malce soËutno dotakne, 

pomembno je, da je sestra Ëloveπka. Mislim, da Slovenci sploh ne cenimo 
delo, ki ga opravljajo medicinske sestre. Pri svojih letih pazim na zdravje 
kot se le da, veliko hodim in se Ëim bolj zdravo prehranjujem, greπim pa 
tudi tako kot vsi drugi.

Irena in Nik: Opaæam, 
da imamo medicinske 
sestre preveË za samo-
umevne. Pred kratkim 
sem bila v bolniπnici in 
sem opazila, da zdrav-
niki nimajo odnosa do 
pacientov, si ne vzame-
jo Ëasa, pri medicinskih 
sestrah pa je po mojih 
izkuπnjah drugaËe. Vza-
mejo si Ëas, ti razloæijo, 
Ëe Ëesa ne razumeπ... Premalo spoπtujemo delo medicinskih sester 
in jim dam kar prav, da se borijo za svoje pravice. Medicinske sestre 
imajo veliko stika s pacienti in morajo imeti vËasih res dobre æivce. 
Pomembno se mi zdi, da je medicinska sestra prijazna in si vzame Ëas, 
da bolniku razloæi, kar ga zanima.

Marko: Æal je tako, da sem zares 
ogromno v zdravstvenem domu ali na 
PedatriËni kliniki in poudarjam, da so 
povsod moje izkuπnje z medicinskimi 
sestrami veË kot odliËne. Verjamem, 
da imajo vse medicinske sestre dovolj 
znanja, a zame je najbolj pomembna 
prijaznost, prvi vtis, sprejem. Tisti, ki 
imamo pogosteje stike z njimi, zagoto-
vo bolj cenimo delo medicinskih sester. 
V zdravstvu na sploπno me moti preveË 
korupcije, predolge Ëakalne vrste, da 

brez vez in poznanstev res ne prideπ nikamor in kot kaæe, πe kmalu ne 
bo bolje. Pa Slovenci zagotovo ne skrbimo dovolj za naπe zdravje. 

Marija Pibernik: Pri zdravniku sem 
veËkrat zaradi svojih starπev, sama 
zase pridem zelo redko. Nimam ne-
gativnih izkuπenj z osebjem zdrav-
stvene nege. Pomemben mi je æe prvi 
kontakt, velik pomen pripisujem pri-
jaznosti in ustreæljivosti, razlike pa 
zagotovo obstajajo, saj smo si konec 
koncev vsi razliËni. Zagotovo vsi ceni-
mo ta poklic, ko zdravstveno osebje 
potrebujemo, ko na lastni koæi obËu-
timo kaj je pomembno. Zagotovo je 

vsak poklic teæak, le da je pri delu medicinskih sester πe toliko bolj 
pomembna srËnost, ki jo ima ali pa ne. Ljudje smo si razliËni, tudi pri 
pristopu do zdravja. Skrbi pa me, kako bo v prihodnosti. Pogosto se 
spraπujem, kako se je vËasih vse dalo, danes pa ne gre brez dolgih 
Ëakalnih vrst, zasebnega zdravstva...

Pogovarjala se je Bojana Klemenc

KamniËanka Darinka Klemenc je diplomirana medicinska sestra s pe-
stro poklicno potjo, ki je vpeta tako v delo z bolniki kot v delo stanovske 
organizacije. Pred kratkim je bila æe drugiË potrjena v mandat predsednice 
Zbornice zdravstvene in babiπke nege Slovenije ∑ Zveze strokovnih druπtev 
medicinskih sester, babic in zdravstvenih tehnikov Slovenije, katero sestavlja 
okoli 17.000 prostovoljnih Ëlanic/ov, zadnji teden v maju pa je sodelovala 
tudi na 10. svetovnem kongresu anestezijskih medicinskih sester v Cankar-
jevem domu v Ljubljani ter v okviru kongresa organizirala 1. Dneve me-
dicinskih sester in babic, kjer so ljudem predstavili svoje delo z meritvami, 
predavanji, strokovnimi sreËanji...

Po konËani kamniπki gimnaziji je Darinka nihala med πtudijem slavistike, 
πtudijem medicine ali zdravstvene nege in ni ji æal, da je izbrala slednje. 
Zatrjuje, da se je povsem trezno odloËila za delo z ljudmi, kar si je vedno 
æelela, in v smehu doda, da ni zaËutila nobenega posebnega klica iz vesolja ali 
poslanstva. Dve desetletji je posvetila zdravstveni negi uroloπkih pacientov v 
UKC Ljubljana, kjer je spoznala razliËna podroËja dela medicinske sestre v 
bolniπnici: na hospitalnem oddelku, pri diagnostiËno terapevtskih postopkih 
in posegih, v operacijski dvorani, v specialistiËni ambulantni dejavnosti, zad-
njih 16 let je glavna medicinska sestra/koordinatorica zdravstvene nege v 
specialistiËni ambulantni dejavnosti v UKC Ljubljana na Polikliniki, obenem 
je 11 let vodila ljubljansko Druπtvo medicinskih sester, babic in zdravstvenih 
tehnikov, sedaj pa je æe v drugem mandatu predsednice Zbornice. Pravi, da 
se vseæivljenjsko izobraæuje, saj je opravila ogromno dodatnih strokovnih 
izobraæevanj, izdala knjigo in lepo πtevilo strokovnih Ëlankov.

Ocenjuje, da imamo v Kamniku zelo kakovostne inπtitucije na zdravstve-
nem podroËju, od zdravstvenega doma, Ciriusa do Doma starejπih obËanov. 
Veseli jo, da kamniπki zdravstveni dom ni πel v privatne roke. 

Na kavi z Darinko Klemenc

BOLNIK JE NAJNIÆJE V ZDRAVSTVENI HIERARHIJI

Zagotovo je dolænost zdravstvene 
nege skrb za bolnika. V zadnjih 
letih je priπlo do sprememb v vaπi 
poklicni srenji. Kako doæivljate vaπ 
poklic?

Zelo racionalno sem se odloËila 
za πtudij na tedanji viπji πoli za 
zdravstveno nego, kasneje πe na 
visoki strokovni πoli in ni mi æal. 
Je izziv, saj je zdravstvena nega 
povsem samostojna stroka, ki se je 
v zadnjih dvajsetih letih v Sloveni-
ji zelo intenzivno razvila. Morda 
smo se celo prehitro razvili, saj 
je zelo teæko hkrati slediti tudi 
drugim strokam, zdravnikom. Do-
diplomskemu πtudiju smo dodali 
podiplomski πtudij, dela se veliko 
strokovnih magisterijev, pogovar-
jamo se o doktorskem πtudiju. Si-
stem v zdravstvu ima zelo moËno 
hierarhijo, tako kot vsi poklici, 
kjer delamo v uniformah. Naπ po-
klic ima zanimiv socioloπki razvoj, 
ki je izπel iz æenskih hotenj v skrbi 
za soËloveka. Dokler je bilo delo 
zastonj, je bilo to æensko delo, ko 
je bilo plaËano, so delo prevzeli 
moπki in iz tega se je razvila me-
dicina, æenske pa so spet prevzele 
negovanje. V dobi srednjega veka 
je poklic izgubil na veljavi in so ga 
ponovno opravljale æenske, ki so 

meritvi zadovoljstva, ki jo izvaja 
Ministrstvo za zdravje, uvrstili na 
prvo mesto. To nam je v ponos in 
velika obveza. Bolniki torej zelo 
zaupajo medicinskim sestram!

Zdravstvena nega se ukvarja tako 
s preventivo kot kurativo. Kako po 
toliko letih dela z bolniki pojmujete 
zdravje in kakπno je trenutno stanje 
Slovencev v primerjavi s preteklimi 
leti?

Zdravje je vrednota in mnogi 
jo postavljajo na prvo mesto. Po-
membno je, da prepoznamo po-
men zdravja tako dræavljani kot 
zdravstvena in druga politika. Tu-
kaj je naπ glas tisti, ki πteje. Iz 
izkuπenj lahko povem, da se res 
zaveπ pomembnosti zdravja πele 
takrat, ko kaj ni v redu, zato je 
izrednega pomena ohranjanje le-
tega. Zdravje vendarle ni le neko 
fiziËno stanje, temveË komponenta 
veË dejavnikov. NemogoËe je, da 
za razvade, ki dokazano πkodujejo 
zdravju, poskrbi dræava, zdravnik 
ali medicinska sestra s Ëarobno pa-
lËko. Preventiva, ki je tudi v rokah 
medicinskih sester, je vedno boljπa, 
pomembna pa je tudi preventiva 
v domaËem okolju oz. skrb za 
Ëloveka v domaËem okolju, od 
rojstva do smrti. Pripravljamo se 
na socialno varstvene zavode, saj 
menimo, da se bodo poËasi Domo-
vi starejπih obËanov praznili, pred-
vsem zaradi recesije. Ravno zara-
di tega je tako pomembna vloga 
patronaænih sester, ki nenazadnje 
zaznava druæino v celoti. Pomemb-
na je vloga referenËnih ambulant, 
ponosni smo, da jih imamo tudi v 

Kamniku, zato moËno upam, da 
jih kljub recesiji in pomanjkanju 
finanËnih sredstev sedanji minister 
za zdravje ne bo ukinil. 

Kakπni pa smo Slovenci kot pacien-
ti? Kako se odzivajo pacienti danes 
v primerjavi s preteklimi leti?

Seveda je razlika. Zgodile so se 
demografske spremembe, podalj-
πala se je æivljenjska doba, poja-
vile so se nove tehnologije, nove 
diagnostiËne, negovalne, terapevt-
ske metode, kar je vse izjemno 
pozitivno, ljudje kot pacienti 
smo se zelo ozavestili, ne samo 
o pravicah. V stanju duha, kakrπ-
en je sedaj v naπi dræavi, ni eno-
stavno, ljudje so v hudih stiskah, 
zato so pacienti πe bolj obËutljivi, 
vËasih morda celo preobËutljivi. 
Ko se pogovarjamo o pravicah, 
se moramo tudi o dolænostih, ne 
gre drugaËe. »e bolnik ne sode-
luje pri zdravstveni obravnavi, je 
nemogoËe priËakovati, da se bo 
zgodil Ëudeæ. Pomembna stvar je 
tudi zniæevanje standardov. Mojo 
stroko izjemno skrbijo trenutni 
varËevalni ukrepi. »e se postavim 
v vlogo pacienta, se bodo denimo 
za kar nekaj obËutnih odstotkov 
zniæali prispevki pri ortopedskih 
pripomoËkih. Na podroËju, kjer 
sem delovala, si lahko brez pri-
pomoËkov ne le fiziËno, temveË 
tudi psihosocialno prizadet. Deni-
mo inkontinenca, ki je πe vedno 
tabu tema pri nas. 

Osebje v zdravstveni negi je obre-
menjeno, ne le fiziËno. Kako se 
spoprijemate z vsemi napori, æiv-
ljenjskimi zgodbami in usodami, ki 
se pojavljajo dnevno na delovnem 
mestu?

Medicinske sestre so 24 ur s pa-
cienti, kar pomeni, da je resniËno 
pomembno skrbeti za ravnovesje 
tistega, kar daπ. Nekako je preæivet 
stereotip, da je medicinska sestra 
neka ærtvujoËa se delovna roËica, 
empatiËna, razumevajoËa, poniæna. 
Ni res. Medicinska sestra je najprej 
strokovnjakinja. Mora biti dovolj 
πolana, dovolj usposobljena in do 
Ëloveka mora imeti zdrav odnos, 
da se ne izËrpa, saj se sooËamo s 
hudimi Ëustvenimi stanji. Sam pri 
sebi si moraπ postaviti mejo, do 
kod lahko podoæivljaπ boleËino, si-

se morale preæiveti. Kasneje se je 
z vso znanstveno zasnovo zaËela 
stroka bliskovito razvijati in v ta 
poklic danes intenzivno vstopajo 
tudi moπki. Znotraj zdravstva so 
hierarhije, zdravniki imajo svojo, 
medicinske sestre svojo, kar je vËa-
sih zelo teæko, in sama pravim, 
da je πele na koncu te hierarhije 
bolnik. Moral bi biti na zaËetku, 
saj je vendarle najpomembnejπi, a 
imamo dejansko teæave z umeπËa-
njem bolnika v proces, zato teæko 
govorimo o nekem partnerskem 
odnosu. Ne trdim, da je v naπem 
zdravstvu ali zdravstveni negi vse 
narobe, daleË od tega, timsko delo 
æivi, zagotovo dræi, da imamo v 
naπi dræavi πe vedno dobro zdrav-
stvo in moËno upam, da bo tako 
tudi ostalo, da sedanja recesija ne 
bo pustila prevelikih ran. Medi-
cinske sestre vedno zagovarjamo 
pomen javnega zdravstva. Teæavo 
vËasih predstavlja tudi zdravstvena 
politika. V mojem zadnjem man-
datu predsednice zbornice smo 
zamenjali kar πtiri ministre za 
zdravje, torej vsako leto se mo-
ramo prilagajati novim strateπkim 
zamislim, vËasih nas opazijo, vËa-
sih ne, ponosni pa smo, da so nas 
bolniki æe drugo leto zapored pri 

tuacijo drugega. A priznam, da ne 
moreπ izklopit. Delala sem na ki-
rurgiji, ki je zelo kruta. DoloËene 
zgodbe nosiπ vedno s seboj. Ravno 
zato se mi zdi delo v druπtvu tako 
pomembno. Najprej opremljamo 
osebje z znanjem, tudi z izob-
raæevanji za licenËne toËke, po 
drugi strani pa skrbimo, da so fit, 
nudimo jim ogromno dejavnosti, 
kjer se lahko odklopijo, od plani-
narjenja, avtogenega treninga, joge, 
slikanja, pevskega zbora... Zelo ob-
Ëutljiv si pri populaciji, ki jo pri-
merjaπ s svojimi bliænjimi, denimo 
otroci, starπi ali partnerji. Reani-
macija otroka, ki je bil enakih let 
kot moj sin, je bila zame grozljiva, 
zato je pomembno, da odklopiπ, 
se pogovoriπ na ‘briefingu’. Pa πe 
vedno je teæko. Populacija medi-
cinskih sester se stara, je izËrpana, 
tako telesno kot psihiËno. Novih, 
ki prihajajo, je manj, tudi zapo-
slovanja je manj, zato se bojimo, 
da bo prelom Ëez 10 let, ko bo 
πla πtevilËna generacija v pokoj. Ta 
vidik ni zanemarljiv. 

Zagotovo ni zanemarljiva finanËna 
plat vaπega poklica. Se vam zdi, da 
ste delavci v zdravstveni negi dovolj 
plaËani za delo, ki ga opravljate, v 
primerjavi z evropskimi kolegi?

EU je za nas dobra toliko, ko-
likor nam predpisuje minimalni 
okvir izobraæevanja, po direktivi 
4600 ur, to so diplomirane me-
dicinske sestre. Potem imamo πe 
strokovne sodelavke, srednje me-
dicinske sestre in zdravstvene teh-
nike, ki so tudi izjemno pomemb-
ni. »e primerjamo naπe plaËe z 
avstrijskimi, so seveda naπe nepri-
merno niæje. Avstrijske medicinske 
sestre imajo bistveno niæje kom-
petence kot pri nas, saj je tam veË 
zdravnikov, delajo druga opravila 
in veliko naπih sodelavk, ki so de-
lale v Avstriji, se vraËa z beseda-
mi, da to ni to, kar so πtudirale, 
saj izvajajo le osnovno skrb. Vidik 
plaËila torej res ni briljanten. Pri 
interventnem zakonu me æalosti 
toliko, ker πe ne vemo, kaj nam 
bo prinesel, veË se s tem ukvar-
jajo sindikati. Pacienti pa smo mi 
vsi. Moralo bi nas skrbeti, kaj 
nas bo kot potencialne paciente 
doletelo, Ëe strokovno zdruæenje 
kot regulatorja skrbi nerazumeva-
nje ministra Tomaæa Gantarja, da 
ukine regulacijo. Trenutno smo v 
fazi, ko nas rad spregleda, ni nas 
imenoval v zdravstveni svet/po-

svetovalni organ, Ëesar ne razume-
mo, hkrati pa nam ni pravoËasno 
podaljπal javnih pooblastil za izda-
janje licenc. Prve poteze ministra 
za zdravje torej niso obetavne in 
kratkovidno ravnanje, saj so brez 
zdravstvene nege bolniki ‘goli’, 
zdravniki pa ‘bosi’. Trenutno se 
razmiπlja, da bi licence izdaja-
li le diplomiranim medicinskim 
sestram, ki predstavljajo le 35% 
vseh zaposlenih v zdravstvenih 
negi, 65% kadra pa je πe vedno 
s srednjeπolsko izobrazbo. To pa 
je po naπem mnenju izredno ne-
varno. »e nimaπ Ëloveka z licenco, 
ga delodajalec ne bo poπiljal na iz-
obraæevanja niti preverjal, kaj zna. 
Licenca pomeni varnost. Spraπuje-
mo dræavo, Ëe se ji zdi varno, da 
toliko ljudi ne spremlja novosti na 
strokovnem podroËju. Poleg tega 
nas skrbi recesija, saj je dokazano, 
da se poveËajo πtevilna psihiËna 
obolenja, poviπa se stopnja samo-
morov, kjer smo æe tako ali tako 
v vrhu, in Ëe ne bomo zaposlovali 
dovolj izobraæenih medicinskih se-
ster, je znanstveno dokazano, da 
vsaka pomeni groænjo v sistemu. 
Tudi mi, tako kot zdravniki kot 
fizioterapevti, upravljamo med 
æivljenjem in smrtjo. Naj navedem 
primer, kako se mora znajti me-
dicinska sestra s katerokoli izob-
razbo na kamniπki urgenci, ko gre 
zdravnik z reπevalcem na teren, 
torej kakπno odgovornost nosi, Ëe 
se kaj zgodi. 

Æe drugi mandat ste predsednica 
Zbornice zdravstvene in babiπke 
nege Slovenije ∑ Zveze strokovnih 
druπtev medicinskih sester, babic 
in zdravstvenih tehnikov Slovenije. 
Kaj je naloga zbornice?

Strokovno zdruæenje je staro 
æe 85 let, Angela Boπkin je bila 
prva πolana medicinska sestra, ki 
je nastopila sluæbo v Sloveniji. To 
je stanovsko strokovno zdruæenje 
s prostovoljnim Ëlanstvom. Do le-
toπnjega maja nam je dræava dala 
pooblastila, da reguliramo vse Ëla-
ne in neËlane zbornice. Smo zelo 
ponosni, da je v tej zvezi enajst 
regijskih druπtev, znotraj tega 
pa πe 31 strokovnih sekcij, ki so 
zelo tesno povezane. Namen naπe 
zbornice je govoriti z enim gla-
som, osnovni cilj je razvoj stroke, 
prinaπanje novih znanj, zamisli, 
sodelovanje s stroko v tujini. 

Nadaljevanje na 14. strani
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bi nam vsem trda predla. Teækim razmeram navkljub 
se je najbolje odrezala povsem domaËa dvojica iz ©KK, 
ki je dodobra izkoristila poznavanje domaËega tere-
na. Anæe Zore in Mark AgoviË sta se kljub nekaterim 
napakam pri testih veselila zmage predvsem zaradi 
≈hitrega teka v pravo smer«.

Mark AgoviË

©tudentski klub Kamnik je v Ëasu pred izpiti 
pripravil pestro dogajanje za πtudente in dijake, 
za zaËetek norega poletja pa pripravlja πe veliki 
koncert s Kreslinom in Big Foot Mamo

Pred izpitnim obdobjem je æe tradicionalni Ëas sproπËanja in nabiranja 
moËi predvsem v naravi in na πportnih dogodkih. ©KK se je v tem Ëasu po-
dal na pomladno vijoliËno Veliko planino, prekriæali smo teniπke loparje, 
se nato prav po otroπko zabavali v Gardalandu in nato osvojili πe Maraton 
Franja. Izpiti, pazite se!

Teniπki navduπenci in navduπenke so se sredi maja spopadli na igriπËih 
TK Komenda, kjer so na turnirju ærebanih dvojic preizkuπali sebe in svoje 
nasprotnike. Izmed vseh, ki so se udeleæili turnirja, se je v zakljuËnih bojih 
najbolje izkazala dvojica Æiga Zore - Andrej ©trajhar, ki sta v finalu za-
sluæeno zmagala proti Manci in Gaπperju. 

Profesorji in dijaki ©CRM æe 
od nekdaj zelo veliko pozornost 
namenjamo raziskovalni dejav-
nosti, ki je na naπi πoli moËno 
zastopana in na visokem nivoju. 
Dijaki raziskovalci se sooËamo z 
aktualnimi vpraπanji na podroËju 
znanosti in s tem razvijamo naπe 
sposobnosti ter hkrati rastemo 
v uspeπne posameznike druæbe. 
Prav posebno vlogo ima na naπi 
πoli naravoslovje kot vodilna 
veda, ki zdruæuje podroËje bio-
logije, kemije in fizike. Z napred-
ki in novimi odkritji na podroËju 
naravoslovja se vedno znova po-
javljajo najrazliËnejπi raziskovalni 
problemi, ki se jih da izvirno in 
eksperimentalno razreπiti. Tako 
smo se 21. maja udeleæili Dræav-
nega tekmovanja mladih raz-
iskovalcev Slovenije v Murski 
Soboti. Naπo πolo smo odliËno 
zastopali in osvojili πtevilna pri-
znanja, tako iz naravoslovja kot 
tudi druæboslovja.

Prvo in zlato priznanje na po-
droËju naravoslovja je prejela in-
terdisciplinarna raziskovalna na-
loga (fizika, biologija) z naslovom 
Mavrica skozi naπe oËi. Nalogo 
sva izdelali dijakinji 3.B razreda 
gimnazije, Maruπa Klemenc in 
Katarina Ogrin. Za raziskovalno 
nalogo sva se odloËili predvsem 

V petek, 1. junija, je v za-
sebnem vrtcu Zarja v Kamniku 
potekala prireditev Dan odprtih 
vrat in odprtje Naπega senzorne-
ga vrta. »astni gost je bil æupan 
obËine Kamnik Marjan ©arec. S 
projektom ≈Naπ senzorni vrt« 
smo zaËeli æe v πolskem letu  
2010/11. V æivljenje vrtca je vgra-
jen kot temeljna aktivnost in na-
ravnanost v izvajanju vzgojnega 
procesa. V projektu zdruæujemo 
gozdno in doæivljajsko pedagogiko. 
Doæivljajska pedagogika omogoËa 
dozorevanje in razvoj osebnosti 
otrok in odraslih. Otroci spozna-
vajo lastnosti narave, njeno raz-
novrstnost, raznobarvnost... preko 
doæivljanja-doæivetja in na podlagi 
izkuπnje ter praktiËnega dela.

Za vstop v svet samostojnosti 
vsak otrok potrebuje Ëas, potre-
buje veliko priloænosti za izku-
stvo napake, za prevzem odgo-
vornosti. Æelimo, da otroci raz-
miπljajo o izbirah, moænostih in s 
tem razvijejo svoje kompetence 
za ustvarjanje lastnih æivljenj.

©KK POLETJEUspehi mladih raziskovalcev na ©CRM
pa spoznali, da je bilo potreb-
no vloæiti veliko teoretiËnega in 
praktiËnega znanja ter prostega 
Ëasa, zato sva zelo zadovoljni z 
doseæenim rezultatom. Seveda ta 
rezultat ne bi bil tako uspeπen, 
Ëe ob sebi ne bi imeli najinih 
mentorjev, prof. biologije Ciri-
le Jeras in prof. fizike Lojzeta 
Vrankarja, ki sta naju skozi ce-
lotno delo vzpodbujala, zato se 
jima iskreno zahvaljujeva.

Prav tako uspeπna je bila dru-
gouvrπËena naloga s podroËja 
biologije z naslovom Potek in-
fekcijske mononukleoze in pogo-
stost pojavljanja bolezni poljuba 

zato, ker naju je zanimalo, zakaj 
se rdeËa barva v naπem okolju 
zelo pogosto pojavlja in kakπen 
vpliv ima periferni vid na za-
znavanje barv. Za raziskovanje 
sva izdelali in uporabili lastno 
pripravo za merjenje kotov za-
znavanja posameznih barvah. 
Poleg priprave sva izdelali πe 
predmete osmih razliËnih barv 
in treh razliËnih oblik. Za najino 
raziskovalno nalogo sva opravi-
li 70 meritev, testirali dijake in 
profesorje, saj sva æeleli tudi 
ugotoviti ali se obËutljivost na-
πega oËesa za zaznavanje barv s 
starostjo manjπa. Rezultati, ki sva 
jih dobili po konËanih meritvah, 
so bili presenetljivi. Ugotovili 
sva, da s perifernim vidom naj-
prej zaznamo modro barvo in 
ne rdeËe, najpozneje pa zeleno. 
Na podlagi teh rezultatov sva 
nato iskali teorijo, s katero bi 
lahko interpretirali rezultate. Tu 
pa sva naleteli na problem, saj 
podobnih raziskav v Sloveniji πe 
ni bilo, zato sva si morali poma-
gati z literaturo v angleπËini in 
latinπËini. Dokazali sva tudi, da 
se obËutljivost naπega oËesa na 
zaznavanje barv s starostjo zma-
njπuje. Z najinim raziskovalnim 
delom sva dokazali nekaj novih 
dejstev, med izdelovanjem naloge 

Prvo in zlato priznanje na podroËju naravoslovja je prejela interdis-
ciplinarna raziskovalna naloga (fizika, biologija) z naslovom Mavri-
ca skozi naπe oËi, ki je rezultat znanja in vztrajnega dela kamniπkih 
gimnazijk Katarine Ogrin in Maruπe Klemenc ob podpori mentorjev ∑ 
profesorjev Lojzeta Vrankarja in Cirile Jeras.

Mentorica prof. Cirila Jeras, nagrajena gimnazijca Andraæ Dolar in 
Anita JegliË.
med kamniπkimi srednjeπolci, ki 
je prejela srebrno priznanje. To 
raziskovalno nalogo sva izdelala 
dijaka 3. A razreda gimnazije 
Anita JegliË in Andraæ Dolar. 

Za to nalogo sva se odloËila 
predvsem zaradi poveËanega 
πtevila obolelih soπolcev in pri-
jateljev za infekcijsko mononu-
kleozo (IM). Pri raziskovanju sva 
uporabljala πtevilne laboratorijske 
metode, zato sva sodelovala s kar 
dvema uglednima laboratorijema. 
V laboratoriju na Infekcijski kli-
niki v Ljubljani sva izdelovala 
krvne razmaze obolelih za IM 
in jih pod mikroskopom diferen-
cirala ter ugotavljala prisotnost 
atipiËnih limfocitov. Izvedla sva 

tudi jetrne teste, saj poveËane 
vrednosti πtevilnih encimov po-
trjujejo prisotnost bolezni. Na 
Inπtitutu za mikrobiologijo in 
imunologijo pa sva dokazovala 
protitelesa proti Epstein Barr 
virusu, ki povzroËa IM, samega 
virusa pa ni moæno videti tudi 
z elektronskim mikroskopom. V 
©CRM sva izvedla πe anketo, s 
katero sva ugotavljala poznava-
nje bolezni in πtevilo dijakov, 
katerim je bila dokazana obole-
lost za infekcijsko mononukleo-
zo. Ugotovila sva, da na naπi πoli 
kar trikrat presegamo regijsko 
povpreËje obolelosti in da se pri 

veËini obolelih osebah pojavljajo 
resnejπi zapleti pri prebolevanju 
te bolezni kot so pogosti glavo-
boli, vroËinska stanja, boleËine v 
miπicah in padec koncentracije. 
Prav tako sva upraviËila poime-
novanje bolezni poljuba, saj se 
virus prenaπa preko sline. Zelo 
sva vesela, da nama je razisko-
valna naloga, ki zajema πtevilna 
medicinska znanja v celoti uspe-
la, vendar ne brez podpore in 
pomoËi mentorice Cirile Jeras 
prof. biologije in komentorjev 
mag. Elizabete Boænar AliË univ. 
dipl. biolog., in doc. dr. Miroslava 
Petrovca dr. med..

Katarina Ogrin in  
Andraæ Dolar

Naπ senzorni vrt ali vrnitev izkuπnje

Naπa dolænost je, da otrokom 
pustimo, da se igrajo, igrajo in πe 
enkrat igrajo in skozi igro raz-
iπËejo in spoznajo vse kar jim je 
potrebno. In otroci to poËnejo z 
radostjo, uæitkom, radovednostjo, 
strahom, jezo, veseljem..., to je 
preprosto njihov naËin æivljenja. 
V Naπem senzornem vrtcu omo-
goËamo vrnitev prvinske izkuπnje 
v otroπtva otrok.

Predπolski otroci so vsesploπno 
radovedni in vedoæeljni. Sami raz-
iskujejo in poskuπajo, ker iπËejo 
odgovore na to kar jih obdaja. 
Pri iskanju odgovorov na vpra-
πanja poiπËejo odrasle v svoji bli-
æini. V Naπem senzornem vrtu 
ustvarjamo ustrezne pogoje, ki ob 
primerni naravnanosti vzgojiteljev 
omogoËajo razvoj vedoæeljnosti 
otrok v vrtcu.

Zakaj je v Naπem senzornem vrtu 
skulptura mamuta?

Mamut v tem prostoru pre-
prosto zbuja navduπenje, Ëudenje, 
radovednost, vabi v raziskovanje, 
v bliæino... 

Gospod Josip Nikolaj Sadnikar 
(1863-1952) je bil velik zbiratelj 
naravne in kulturne dediπËine. 
V svoji zasebni zbirki je imel 
dve mamutovi kosti. Kost tibi-
jo je leta 1910 naπel na bregu 
Kamniπke Bistrice pod Mokrico. 
Drugo kost mu je prinesel fant 
s Perovega.

Kdo je avtor skulpture?
Miha KaË je rojen 24. oktobra 

1942 v Preserjah pri Radomljah. 
Danes æivi in ustvarja v Bistri-
Ëici pri Kamniku. Njegova pot 
ustvarjanja se je zaËela æe v rani 
mladosti. Danes njegovo delavni-
co krasi neπteto portretov vseh 
velikosti. Kipar ocenjuje, da nje-
gova zbirka obsega veË kot 300 
kipov, kateri veËinoma sestavlja-
jo portrete Slovencev, ki so do-
segali pomembne doseæke. Med 
njimi so pesniki, pisatelji, veliko 
je znanstvenikov, raziskovalcev, 
politikov, duhovnikov... Naredil je 
tudi spomenike, ki so postavljeni 
v razliËnih krajih po Sloveniji. 
Skulptura mamuta, ki v naravni 

velikosti stoji na domaËem vrtu, 
je edinstvena atrakcija v Slove-
niji. Mala skulptura mamuta je 
naπla dom na bregu Kamniπke Bi-
strice v Naπem senzornem vrtu. 
Skulptura deluje ekspresivno ∑ 
dinamiËno, tako v kretnji (zla-
sti glave), kot v izrazu oËi. »e 
se boste sprehodili mimo naπega 
vrta, verjemite, da vas bo mamut 
spremljal s svojim pogledom. 

»e vas pot zanese na Perovo, 
na nabreæje reke, postojte, po-
glejte, poduhajte, potipajte, poslu-
πajte. Tam je tudi prav posebno 
glasbilo, iz katerega otroci izvab-
ljajo zvoke glasbe, tam so vrtovi, 
ki so jih oblikovali sami...

V naslednjih dneh naËrtujemo 
πe eno novost v vrtu in v poletju 
morda goste, ki imajo dolga uπesa 
in kratek rep.

Jelka Golob

Mamut v tem prostoru preprosto zbuja navduπenje, Ëudenje, radovednost, vabi v raziskovanje, v bliæino... 

Mestna avantura Kamnik bo letos 18. avgusta
Mestna avantura Kamnik je adventure race tekmovanje za dvojice. Lani 

se je skoraj sto tekmovalcev iz Slovenije in Hrvaπke podalo na 40 oziroma 
80 kilometrov dolgo popotovanje po Kamniku in okolici. Bitka s Ëasom 
in samim seboj se odvija s pomoËjo zemljevida, ki ga dobiπ na πtartu, 
pot pa premagujemo nekje peπ, drugje s kolesom, s kajakom, z rolerji, 
s plavanjem ali celo po vrvi. Enkratna dogodivπËina ponuja spoznavanje 
domaËih ali manj domaËih krajev in seveda tudi sotekmovalca v dvojici. 
Letos bo MAK potekal med festivalom KamFest, zato bo tudi gledalcev 
veliko! »e bi si æeleli preizkusiti meje svojega telesa in duha, je MAK prava 
stvar za vas! »e tokrat morda πe ne bi tekmovali, a vas vseeno zanima 
sodelovanje, se nam lahko pridruæite kot prostovoljec! Pri izvedbi vsako 
leto sodeluje veliko prostovoljcev, kar je odliËna moænost za prvi stik z 
mestnimi avanturami. Javite na info@lenuh.si, za vse ostale informacije 
pa obiπËite www.adventurerace.si.

Tako so razmiπljali v Klubu prekmurskih πtudentov, 
ko so se napovedali na obisk. Z veseljem smo se odzvali 
vabilu ter se skupaj podali na planino ravno πe v Ëasu 
pred prihodom krav. Na spodnji postaji nihalke nas je 
presenetila nova liËna podoba spodnje postaje in okoli-
ce, lepe in vabljive pa so tudi velike table z motivi Velike 
planine na ©imnovcu. Nova podoba je navduπila tudi 
nas, ne le Prekmurce. Po Veliki planini smo 
se sprehodili pod æiËniπkimi napravami, 
mimo skal in drevja vse do Marije Sneæne, 
nato pa smo si do okrepËilne postaje na 
Zelenem robu ogledali πe obe Vetrnici. V 
jamah je bilo temno, snega pa je tam πe do-
sti in bo zagotovo zdræal skozi vse poletje. S 
Prekmurci smo si ogledali πe sotesko Predo-
selj, slap Orglice ter izvir Kamniπke Bistrice 
ter izlet konËali z obljubo, da obisk vrnemo 
πe pred poletjem. 

Nekoliko manj idiliËna je bila Velika 
planina prvo junijsko nedeljo na Gorskem 
orientacijskem tekmovanju (GOT), ki so ga 
æe drugo leto zapored odliËno organizirali 
kamniπki taborniki (Rod bistriπkih gamsov 
- RBG). Tekmovanje zahteva poleg hitrih 
nog in natanËnega kompasa tudi pozna-
vanje postopkov prve pomoËi ter naπih 
gora. K sreËi mraza ni bilo, vidljivosti pa 
na æalost tudi ne. Megla in veter sta na-
mreË vsem orientacistom zagrenila spo-
znavanje naravnih lepot in brez kompasa 

Andraæ Maleπ je bil v finiπu najmoËnejπi v svoji skupini na Maratonu 
Franja.

Zmagovalci teniπkega turnirja dvojic ©KK: od leve proti desni zadaj: 
Andrej ©trajhar, Mevludin MehoviË, Gregor Ogradi; spredaj Æiga 
Zore, Gaπper Pirman in Manca Hribovπek)

»e je bil na tenis turnirju znaËilen in prevladujoË oster boj med vsemi 
udeleæenimi, smo na ©KK pomladnem fotonateËaju s preprostim naslovom 
ZIMA uvrstitve fotografij dobili gladko in brez zapletov. Pri tem nam je 
bil v veliko pomoË Foto klub Kamnik, ki mu gre zahvala, da je s strokov-
nim oËesom ocenil barvno, tematsko, kompozicijsko in kdo ve kakπno πe 
usklajenost z razpisnimi pogoji. Izbirali so med skoraj 50 prispelimi deli. 
Fotografije so nam nato hitro razvili v TwinLens na ©utni, za pogostitev ob 
otvoritvi fotografske razstave pa je s slastnimi piπkoti poskrbela Monika 
Kraπovec. Zanimivo pri zmagovalcih fotonateËaja je bilo to, da so vse tri 
zmagovalne fotografije nastale v Julijcih. 

ZaËetek junija nas je s kolesi popeljal na 31. Maraton Franja. Skupaj s 
kolegi iz ©tudentskega kluba Kamnik smo sestavili ekipo ducat kolesarjev, 
ki smo se uspeπno kosali s 156 oziroma 97 km dolgo traso. Najprej je bil v 
cilju Æiga ©krjanc, ki je zasedel 64. mesto, razen Anæeta, ki je imel nekaj 
smole, pa smo bili vsi zadovoljni z doseæenim rezultatom.

Gorsko orientacijsko tekmovanje: zmagovalec GOT 2012 Anæe 
Zore si na poti do zmage v megli Velike planine skupaj s taborni-
koma Zalo in Primoæem greje roke ob πibkem ognjiËu.)

Velika planina je raj na Zemlji
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Gaπper Bregar, ©pela Zupan in Anæe BoæiË v reprezentanci 
Slovenije za evropsko prvenstvo v gorskih tekih 

V nedeljo, 3. junija, je na Gorah 
nad Idrijo potekala tekma gor-dol 
za Pokal Slovenije v gorskih tekih in 
dræavno prvenstvo, ki je bila hkrati 
izbirna tekma za reprezentanco za 
evropsko prvenstvo v gorskih tekih 
v TurËiji . 

TekaËi KGT Papeæ so ponovno 
prevladovali s πtevilnostjo in z odliË-
nimi uvrstitvami. Naslov dræavnega 
prvaka med mlajπimi deËki je pri-
padel Roku Suπniku, do 8. mesta so 

si sledili Luka UraniË, Nejc UrπiË, 
Rok Podbregar, Igor CosiÊ, Miha 
Podbregar, Matej ©lebir in Vid Ka-
liπnik (vsi KGT Papeæ). Naslov dræ-
avne prvakinje je ponovno osvojila 
nepremagljiva Ana MiloviÊ, Ëetrta 
je bila Manca Oraæem, peta Tjaπa 
»iroviÊ, sedma pa Hana Dobovπek. 
Med deklicami in deËki sta 3. mesto 
osvojila Nuπa UraniË in Anæe Kaliπ-
nik. Pri starejπih deklicah je laskavi 
naslov dræavne prvakinje prevzela 

Karmen Orehek, Lucija Pevec je 
bila Ëetrta, peta Sonja Jerin. Med 
starejπimi deËki je bronasto medaljo 
pritekel Uroπ »iroviÊ. Tretje mesto 
med Ëlani in Ëlanicami sta zasedla 
Gaπper Bregar in ©pela Zupan, mla-
dinec Anæe BoæiË pa peto; vsi so 
uvrπËeni v reprezentanco Slovenije 
za evropsko prvenstvo v gorskih 
tekih, ki bo v TurËiji. 

Gregor Mlakar je bil peti v Ëlan-
ski kategoriji. Marjan ZupanËiË je 

prejel srebrno medaljo med ml. 
veterani, Metod Bregar in Izidor 
BerËiË pa sta bila Ëetrti in peti. 

Na 7. DM teku za æenske je v 
kategoriji od 13-25 let na 5 km 
Lucija Pevec dosegla odliËno 15. 
mesto (25:13). 

Sebastjan Zarnik je na pre-
stiænem skayrace teku v Italiji v 
vroËini in sparini dosegel odliËno 
7. mesto med 360 tekaËi. 

MIRA PAPEÆ 

Med tradicionalne prireditve, 
ki jih organizira PD Kamnik æe 
od leta 1983, sodi tudi sreËanje 
Ëlanov in vseh ljubiteljev Kamni-
πkih planin na Kamniπkem sedlu, 
poimenovano ≈Dan Kamniπkih 
planin«. Tokrat bo to tradicional-
no sreËanje v nedeljo, 24. junija, 
na Kamniπkem sedlu. Ob 11. uri 
dopoldne bo krajπi kulturni pro-
gram, nato pa druæabno sreËanje. 

PD Kamnik tudi tokrat priËakuje 
poleg svojih Ëlanov in slovenskih 
ljubiteljev Kamniπkih planin πe 
prijatelje iz avstrijskega Trofaia-
cha. V okviru tega sreËanja bo v 
koËi v soboto in nedeljo na ogled 
tudi razstava oljnih slik razliËnih 
znanih gora ∑ himalajskih vrhov 
znanega alpinista, gorskega reπe-
valca in slikarja Ceneta Griljca. 
Predvideno je tudi vodenje po 

Udeleæenci usposabljanja za helikoptersko reπevanje.

Letoπnji Dan Kamniπkih planin bo pri Kamniπki koËi na Kamniπkem sedlu.

Nogometna selekcija U-7 NK Calcit Kamnik je minulo nedeljo ponovno nasto-
pila na turnirju, tokrat mednarodnem. Skupaj s trenerjem Matjaæem Klanπkom 
in v spremstvu starπev so se mladi nogometaπi odpravili v Mursko Soboto, kjer 
so zaigrali na turnirju RADENSKA OPEN. MalËki so odigrali πest tekem in dosegli 
pet zmag ter le en poraz. V svoji skupini so zasedli prvo mesto, v polfinalu pa 
æal izgubili z NK »ardo. Za tretje mesto so se pomerili z ekipo z Madæarske ZTE 
FC in z rezultatom 1:0 osvojili konËno tretje mesto. 

Barbara Klanπek

Tretje mesto na mednarodnem 
turnirju v Murski Soboti

Planinski kotiËek

TekaËi KGT Papeæ so s πtevilnostjo in z odliËnimi uvrstitvami prevladovali tudi minulo nedeljo na tekmi gor-dol za Pokal Slovenije v gorskih 
tekih in dræavno prvenstvo v Gorah nad Idrijo. Foto: Miran ©krtiË

DAN KAMNI©KIH PLANIN  
IN PIPA MIRU

V zadnjem Ëasu se je tudi v 
GRS Slovenije nekaj premak-
nilo naprej ∑ prej helikopter 
ni smel prenesti reπevalcev na 
kraj nesreËe, Ëe ni bilo zraven 
zdravnika, sedaj pa je to (spet) 
dovoljeno. Zato je toliko bolj 
smiselno usposabljanje vseh re-
πevalcev za prevoz s helikop-
terjem. Kako je pomemben 
helikopter za prevoz pones-
reËenca, se je dobro pokazalo 

OBNOVA LICENCE ZA HELIKOPTERSKO RE©EVANJE
v reπevalni akciji, ki je bila v 
soboto, 26. maja. Planinec, ki 
je pozno popoldne zdrsnil s 
poti v Jurjevec, zelo verjetno 
ne bi preæivel, Ëe ga ne bi v 
dolino tik pred noËjo prepeljal 
helikopter. KlasiËno reπevanje 
bi namreË trajalo verjetno vso 
noË, kar bi bilo zelo verjetno 
zanj usodno, saj je imel tudi 
zelo hude notranje poπkodbe.

Tako so imeli Ëlani DGRS 

Kamnik v torek, 29. maja, po-
poldne v Kamniπki Bistrici naj-
prej teoretiËno pripravo, nato 
pa vaje iz varnega vstopanja 
in izstopanja v mirujoËi in leb-
deËi helikopter, vnos in iznos 
poπkodovanca na UT nosilih v 
helikopter ter dvig in spust s 
pomoËjo vitla v lebdeËi heli-
kopter. Po praktiËni vaji je bil 
πe pisni test preverjanja zna-
nja za obnovo licence. Poleg 

36 Ëlanov DGRS Kamnik se je 
vaje informativno udeleæil tudi 
Ëlan PGD Kamniπka Bistrica. 
Helikopter je bil policijski Bell 
AB 212 s posadko letalske poli-
cijske enote, s strani GRZS sta 
predavala inπtruktorja Komisi-
je za letalsko reπevanje Toni 
Smolej in Robert Kralj, s strani 
DGRS Kamnik pa je vajo orga-
niziral Jernej Laniπek.

BojË

lovski poti z Jermance do Studen-
ca. Hkrati pa bo na Petkovi njivi 
(Koroπica) potekal æe 10. po vrsti 

alpinistiËni tabor ≈Pipa miru«, ki 
ga organizira AO PD Kamnik od 
21. do 25. junija

Sezona golfa je æe v polnem teku in Golf klub Arboretum nadaljuje 
z uspehi na tekmovalnem podroËju na vseh starostnih nivojih. Igralci se 
uspeπno udeleæujejo turnirjev doma in v tujini. Pozimi so namreË pridno 
trenirali na domaËem pokritem vadbiπËu in se preizkuπali na tekmah v 
Italiji, kjer prijazno podnebje omogoËa celoletno sezono golfa. 

Rezultat celoletnih treningov in tekmovanj je tudi nedavna odliËna 
uvrstitev mladih golfistov na Evropskem prvenstvu U.S. Kids - European 
Championship 2012, ki je od 6. do 8. junija potekalo na ©kotskem. Na 
enem najveËjih golfskih dogodkov za mlade golfiste je tekmovalo kar 600 
otrok iz 37 dræav v osmih kategorijah med 7. in 16. letom. ©e posebej je 
privlaËnih prvih pet mest, ki prinaπajo uvrstitev na svetovno prvenstvo, 
ki bo avgusta v Ameriki. Med sreËneæi, ki so si zagotovili povabilo na 
svetovno prvenstvo, so kar trije mladi igralci GK Arboretuma: 9-letni 
Kristjan Burkelca z odliËnim 3. mestom in celo rekordom igriπËa 5 udarcev 
pod parom; 9-letni Max PopoviË s 4. mestom in 11-letna Taπa Torbica s 
5. mestom.

Kot je povedal Miran Æebaljec, vodja πole golfa GK Arboretum, uspeh 
mladih igralcev potrjuje dobro delo πole golfa s trenerjem Rokom Piπkom 
in Uroπem KriæaniËem, trenerjem za telesno pripravo. Veseli ga, da so vsi 
trije tudi æe potrdili udeleæbo na svetovnem prvenstvu. Luka Braz, Urπka 
Orehek, Matic Zalokar, Domen Slabe pa so Ëlani dræavne reprezentance za 
evropsko in svetovno prvenstvo. V GK Arboretum si æelijo, da bi tudi letos 
ponovili oziroma obdræali naslov ekipnih mladinskih dræavnih prvakov. 
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Golf klub Arboretum se lahko pohvali z uspeπnimi golfisti in odliËnimi 
trenerji, med njimi (z leve) Kristjan Burkelca, trener golfa Rok Piπek, 
Max PopoviË in Miran Æebaljec, vodja πole golfa in odliËen igralec gol-
fa. Ponosni so tudi na slikarsko delo Tomaæa Perka letoπnje slikarske 
akademije z naslovom ≈Z umetnostjo do dræavnih prvakov.«

Golf klub Arboretum 
uspeπno in ambiciozno 

K dobremu delu in dobrim pogojem za trening mladih golfistov pa 
svoje doda tudi æe tradicionalna slikarska akademija z izkupiËkom od 
prodanih likovnih del. V maju se je konËala æe deveta tovrstna akade-
mija z naslovom ≈Z umetnostjo do dræavnih prvakov ≈. V prostorih Golf 
kluba Arboretum so do sredine julija na ogled izjemna dela slikarjev, 
ki sodelujejo æe vseh devet let: Tomaæa Perka, Franceta Slane, Nikolaja 
Maπukova, Klavdija PalËiËa, Viktorja ©esta, Petara Bevsa, »rtomirja Fre-
liha, Simona Kajtne. 

Mladim, ki se navduπujejo nad igro golfa, so v Golf klubu Arboretum 
prijazno odprta vrata in jih vabijo, da se pridruæijo prvakom. Z namenom, 
da bi igro golfa pribliæali Ëim πirπemu krogu mladih, omogoËajo brezplaË-
no igranje otrokom do 12. leta z opravljenim golfskim izpitom.

Medtem, ko so mladi igralci dosegli uspeh na ©kotskem, pa je na po-
kalnem tekmovanju GZS na Ptuju senior Miran Æebaljec z izjemno igro do-
segel nov slovenski rekord med seniorji - 2 udarca pod parom igriπËa.

OdliËnim golfistom iz GK Arboretum iskrene Ëestitke!
SA©A MEJA»
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Za odbojkarji in odbojkaricami Calcit Volleyballa je πe ena uspe-
πna sezona, ki samo potrjuje, da je kamniπki klub ≈najveËji« klub 
v Sloveniji. Calcitove ekipe so se letos kar sedemkrat zavihtele na 
zmagovalne stopniËke, pa tudi ostale ekipe so bile blizu najboljπim 
ekipam v Sloveniji.

»lani Calcit Volleyballa so zasedli drugo mesto v Dræavnem pr-
venstvu, drugo mesto v Pokalnem tekmovanju Slovenije in se v 
Evropskem Pokalu Challenge uvrstili v 3. krog.

»lanice so prav tako zasedle drugo mesto v Dræavnem prvenstvu, 
drugo mesto v Pokalnem tekmovanju, v Evropskem Pokalu Challenge 
so se uvrstile v tretji krog, v mednarodni Interligi pa na koncu za-
sedle πesto mesto. 

Tretjeligaπi so na koncu zasedli osmo mesto.
Mladinci so na koncu zasedli deveto mesto izmed 27 nastopajoËih 

ekip. Za mesto boljπe so bile mladinke, ki so tekmovale v kategoriji 
38 ekip.

Kadeti so po nesreËnem zadnjem turnirju na koncu zasedli osmo 
mesto izmed 29 ekip, kadetinje pa petnajsto mesto izmed 52 ekip 
v Dræavnem prvenstvu.

Starejπi deËki Calcit Volleyballa so na koncu zasedli sedmo mesto 
izmed 30 ekip, lepo preseneËenje pa so nam s tretjim mestom pri-

©E ENA IZJEMNA SEZONA ZA CALCIT VOLLEYBALL

pravile starejπe deklice, ki so tekmovale v kategoriji 56 ekip. Prav 
tako so se tretjega mesta veselili deËki v mali odbojki, v kateri je 
sodelovalo 36 ekip, Ëetrte pa so bile v tej kategoriji deklice, ki so 
tekmovale v kategoriji rekordnih 61 ekip. V kategoriji mini odbojke 
so nas lepo razveselile deklice z drugim mestom izmed 41 ekip, 
medtem ko so bili deËki 10. izmed 21 ekip.

Seveda pa vseh teh rezultatov ne bi mogli doseËi, Ëe za Calcitovimi 
igralci in igralkami ne bi stali izjemni trenerji kamniπkega kluba in 
v mladih kategorijah tudi starπi, ki so bili veËkrat dodatni igralec 
ekipam na igriπËu.

Tudi v prihodnji sezoni bodo v Calcit Volleyballu πe naprej stre-
meli k tako uspeπnemu delu, seveda ob predpostavki, Ëe bodo pogoji 
(predvsem prostorski) to dopuπËali.

Sedaj pa se odbojkarji in odbojkarice selijo na odbojkarska igriπËa 
pod Skalo in tudi v poletni sezoni ne bi bilo veliko preseneËenje, Ëe 
bi se tudi v beach volleyu veselili kakπnih stopniËk. Z novo dvoransko 
sezono pa bo veËina ekip zaËela v mesecu avgustu.

ÆREB CALCITOVCEM TOKRAT NAMENIL 
©VICARSKI EKIPI

V Luksemburgu so opravili z letoπnjim ærebom za Evropske pokale.
Igralci Calcit Volleyballa se bodo v prvi tekmi v Hali Tivoli (24. 10.) 

v Pokalu Cev pomerili s ©vicarko ekipo Volley Amriswil. V primeru 

Minulo soboto, 2. junija, je 
Ëlanska ekipa Kamnik Slovan na 
Kodeljevem v napeti tekmi pre-
magala AVK Branik iz Maribora. 
ZaËetek tekme je pripadel doma-
Ëi ekipi. ZakljuËek so bolje od-
igrali MariborËani, ki pa so bili 
tokrat za gol prekratki, konËni 
rezultat je bil 15:14

Ekipa Kamnik Slovan je na 
zadnji tekmi rednega dela gladko 
odpravila AVK Kokro iz Kranja. 
ZaËetek tekme je pokazal, da se 
fantje v domaËi kamniπki vodi 

Vaterpolisti bazen  
Pod skalo krstili z zmago

dobro znajdejo in da ne bodo 
dovolili preseneËenja, na polovici 
tekme je bilo æe 7:1, na koncu 
13:7 (4:0, 3:1, 2:3, 4:3) V ekipi 
Kamnik Slovana so bili tokrat naj-
bolj razpoloæeni: Sebastijan No-
vak in Nik NikoliË s 4 goli, Martin 
Stele 2 gola, Gaπper ©enica, Tilen 
Leskovec in Matej PinteriË po 1 
gol. »lanska ekipa se je v sezoni 
2011/12 prviË uvrstila med πtiri 
ekipe v Sloveniji in vkolikor ji 
uspe premagati mariborsko ekipo 
(igra se na dve dobljeni tekmi), 

bo to po osvojenih lovorikah v 
mlajπih kategorijah prva Ëlanska 
medalja v samostojni Sloveniji. 

Poleg zakljuËka prvenstva pri 
Ëlanih se kamniπki vaterpolisti 
pospeπeno pripravljamo na 19. 
dan vaterpolistov, ki poteka 22. 
in 23. junija, ko bo kamniπki ba-
zen gostil 19 ekip iz Slovenije, 
Hrvaπke in Italije. Igranje va-
terpola ni edini program dneva, 

najmlajπi bodo pokazali kaj so 
se nauËili preko zime, nastopi-
le bodo kamniπke maæoretke in 
stranjska godba, pozno popoldne 
in v veËer nas bo zabaval Toni 
tuhinjski in D’Plagiators. Kdor bo 
priπel mu ne bo dolgËas, za to 
bomo poskrbeli Ëlani VD Kam-
nik. Letos se Dan vaterpolistov 
odvija v sklopu Kamπporta.

DiH

skupne zmage se bodo v osmini finala pomerili z zmagovalcem tekme 
med avstrijskim Dobom in bosanskim Kaknjem. V primeru poraza pa 
se selijo v tretji krog pokala Challenge, kjer jih Ëaka zmagovalec dvo-
boja med turπkim Galatasarayem iz Istanbula slovaπko Bratislavo.

Dekleta pa se bodo v drugem krogu Pokala Challenge pomerile s 
πvicarsko ekipo Franches Montagnes. Prvo tekmo bodo igrale zunaj 
(14. 11). V primeru zmage pa jih v tretjem krogu lahko Ëakajo znanke 
izpred dveh let - πvicarska ekipa Sagres Neuchatel - s katerimi so 
izgubile v zlatem setu v Ëetrtfinalu pokala Cev, ali pa nizozemska 
ekipa Imato Weert.

Znani pa so tudi nasprotniki v Interligi. Calcitovke se bodo merile z 
ekipami: Post Schwechat (Avstrija), Linz Steg (Avstrija), Æok Rijeka 
(Hrvaπka), Æok Split (Hrvaπka), Vasas Obuda Hofeha Budapest (Ma-
dæarska), GRC Godollo Slook (Madæarska), Doprastav Bratislava (Slo-
vaπka), Slavia UK EU Bratislava (Slovaπka) in Nova KBM Branik.

Moπke pa v Interligi Ëakajo ekipe: Hypo Tirol Volleyballteam 
Innsbruck (Avstrija), Posojilnica AICH/Dob (Avstrija), Fino Kapos-
var Volleyball Team (Madæarska), Mladost Marina Kaπtela (Hrvaπka), 
Chemes Humenne (Slovaπka), Volley team Unicef Bratislava (Slovaπka) 
in ACH Volley.

Skoraj popolno znani pa sta æe ekipi za naslednjo sezono, a veË o tem 
v naslednji πtevilki.

Cico1.

Prizadevni Ëlani Koπarkarskega kluba Kamnik bodo to soboto, 16. 
junija, ponovno organizirali koπarkarski maraton na Duplici.

IgriπËe za Vilo bo oæivelo æe ob 8. uri, ko bodo nastopile prve ekipe. 
Letos se bodo med seboj pomerili igralci ekipe Calcit Basketball okrep-
ljeni z ekipo domaËinov z Duplice, nasproti pa jim bodo stali igralci 
ekip Sport Caffe, Tara in Sokol ter ekipe ©D.Policist.

Prav tako pa bodo svoje koπarkarsko znanje lahko prikazale tudi 
mlajπe selekcije naπega kluba, ki bodo nastopale od 12. do 16. ure. Videli 
bomo vse selekcije;U-10, U12, U14 in U16. Njihovi nasprotniki bodo 
igralci klubov iz sosednjih obËin. (Lastovka, Helios)

Z igranjem bomo zakljuËili tri minute Ëez 21. uro. Seveda pa se bo 
zabava nadaljevala, saj smo koπarkarji K.K. Kamnik poskrbeli, da gledalci 
ne bodo ne laËni in ne æejni. Poleg tega pa smo pripravili tudi sreËolov 
z bogatimi nagradami. 

Vsi ljubitelji koπarke ste vljudno vabljeni, da se nam pridruæite ob 
zanimivem koπarkarskem dnevu. Robert Prosen

783 minut koπarke na Duplici

Najboljπa slovenska kolesarka se je po lanskoletni hudi poπkodbi 
komolca, ki se ji je pripetila na kolesarski dirki ob skorajπnjem za-
kljuËku sezone, na preseneËenje mnogih vrnila na kolo. Kolesarka, ki 
je v svoji 33 let dolgi karieri osvojila πtiri naslove svetovne veteranske 
prvakinje, dva naslova evropske podprvakinje, 27 naslovov ≈elite« 
dræavne prvakinje ter 28 naslovov veteranske dræavne prvakinje, se 
ni vrnila zgolj na ceste, med svoje kolesarske kolege, temveË tudi na 

kolesarska tekmovanja. ©tirikrat v letoπnjem letu je kamniπki æenski 
kolesarski biser æe stal na zmagovalnih stopniËkah. Na tretjo je Vida 
UrπiË stopila na cestni preizkuπnji v Domæalah in na Bledu, zlato je 
osvojila na Maratonu Franja. Dobitnica veË priznanj Kolesarske zveze 
Slovenije je 8. junija suvereno ubranila naslov dræavne prvakinje v 
kronometru. Pri tem je domala neverjetno, da sta kolesarki izpod 
Kamniπkega vrha na zmagovalnih stopniËkah na drugem in tretjem 
mestu delali druæbo kar 19 oz. 11 let mlajπi sotekmovalki oziroma da 
se je 59-letna Vida UrπiË po poπkodbi v celotni konkurenci kolesark 
(od l. 1989 naprej) na dræavnem prvenstvu v kronometru zavihtela 
na neverjetno 15. mesto. 

Ena izmed dveh slovenskih kolesark, ki ji je Beograd πe v Ëasu, ko je 
bila Slovenija del Jugoslavije, dal potrditev za udeleæbo na svetovnem 
prvenstvu, bo letos slovenske in kamniπke barve zastopala na pole-
tnih olimpijskih igrah v Londonu. A ne kot tekmovalka, najveËjega 
svetovnega πportnega dogodka se bo Vida UrπiË v zaËetku meseca 
avgusta udeleæila kot maserka naπe najboljπe gorske kolesarke Blaæe 
KlemenËiË. To je tudi priznanje njenemu delu v slovenskem kolesar-
stvu, prihajajoËe olimpijske igre pa priloænost, da Vida UrπiË v svet 
tako, kot je to storila æe mnogokrat, znova ponese ime naπega kraja. 

KATJA TROTO©EK

Vida UrπiË  
gre na olimpijske igre

Aktualna dræavna prvakinja v kronometru (B) Vida UrπiË v druæbi 
dræavne prvakinje v kronometru (A) Danijele Svetik, podprvakinje 
(B) Adriane Rejc Buhovac in kamniπkega kolesarskega sodnika 
Matevæa Skamna.
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RdeËe niti so vedno bile pozi-
cioniranje stroke, izobraæevanje in 
raziskovanje, ovrednotenje dela. 
Piπemo razliËne smernice, pro-
tokole, imamo zaËasne in stalne 
delovne skupine. Zanimiva je de-
lovna skupina za nasilje, katerega 
v zdravstvu ni malo. Pomembno 
je, da se odzivamo na zdravstveno 
politiko, da sodelujemo, smo pri-
sotni, po drugi strani pa je po-
membno zadovoljiti priËakovanja 
lastnega Ëlanstva. Veliko sredstev 
iz Ëlanarin vraËamo v obliki πolnin, 
kotizacij za izobraæevanja. 

Od kod odloËitev, da se poleg dela s 
pacienti spoprimete tudi z organiza-
cijskim delom vaπe stroke?

©e vedno delam na Polikliniki 
in sem v posrednem stiku s paci-
enti, ne veË toliko na oddelku kot 
nekoË, temveË kot koordinatorka 
zdravstvene nege. VËasih se pre-
prosto usedem v Ëakalnico med 
ljudi, jih posluπam, opazujem, vËa-
sih povem, kdo sem, vËasih ne. Ne-
koË sem pomagala posamezniku, 
danes pa bom morda, Ëe bo usli-
πana naπa proπnja na sistemskem 
nivoju, celi populaciji. To je moje 
vodilo. Po eni strani pacientom, 
po drugi strani pa razvoju stroke. 
Pri mojem delu na polikliniki kar 
zaæivim, veliko se ukvarjam s pri-
toæbami pacientov, Ëakalnimi do-
bami, preslabo komunikacijo, in πe 
vedno verjamem, Ëe reπiπ enega, 
reπiπ cel svet. ©e do nedavnega sem 
πla vsako leto za najmanj 14 dni 
na delo v ambulanto. Stik in æelja 
pomagati pacientu vedno ostane. 
Na zaËetku pogovora ste omenili, da 
je pacient v zdravstveni hierarhiji na 
najniæji toËki. »e bi imela Ëarobno 
palËko, kaj bi si æelela za prihodnost 
na podroËju vaπe stroke?

Tudi stanovske kolegice so me 
v enem intervjuju okrcale, da sem 
postavila pacienta v hierarhijo. 
Zelo teæko reËemo, da je pacient 
na vrhu. Zakaj? Ko si v piæami na 
bolniπki postelji, si v podrejenem 

ZANIMIVOSTI

Nadaljevanje z 10. strani poloæaju. Takπen je sistem, ampak 
drugaËnega je teæko vzpostavi-
ti. Bila sem æe pacientka in za-
gotovo bom πe in moja izkuπnja 
s sistemom je dobra. Na oddelku 
me niso poznali in sem πla skozi 
ves sistem kot vsak drug bolnik. 
Moje posebno podroËje æe kar 
nekaj let je poklicna etika, bolj 
natanËno etika skrbi. Vzpostavlja-
nje in vzdræevanje odnosa, delati 
dobro. »e je sistem dobro urejen, 
od pacientovih pravic, do Ëakalnih 
dob, ki se mimogrede zmanjπujejo, 
potem bi si æelela, da se nadgraju-
je πe kakovost. Sistem na primar-
nem nivoju deluje dobro. Denimo 
patronaæna sluæba v naπi dræavi. 
Aprila smo gostili predstavnice 
evropskih zdruæenj iz 34 dræav in 
vsi so se Ëudili, kako dobro uteËen 
sistem patronaæne sluæbe premo-
re naπa dræava. Vsi samo upamo, 
da se v prihodnosti ne sesuje, da 
bomo lahko πe naprej vzdræevali 
naπ sistem zdravstva, skrbi pa me 
privatizacija. 

Æivljenje in delo Darinke Klemenc 
poteka v æelji in s ciljem, da bi se me-
dicinske sestre, babice in zdravstveni 
tehniki πe bolj usmerjali neposredno 
k pacientu, ob tem pa podpira oseb-
nostni, strokovni in druπtveni razvoj 
Ëlanic in Ëlanov. Njeno delo bi na 
kratko lahko oznaËili z besedami Poti 
k ljudem. Je Ëlovek z mnogimi idejami, 
ki se rojevajo vËasih ob nemogoËem 
Ëasu, denimo likanju perila, posprav-
ljanju, tekanju po domaËi hiπi in bliænji 
sodelavci so si nemalokrat zaæeleli, da 
bi imela doma gospodinjsko pomoËni-
co. Darinka pravi, da ima kompas, ki 
ji pove, kdaj se mora odklopit. Poleti 
obvezno dopustuje tri tedne skupaj, da 
se res spoËije, v prostem Ëasu rada po-
tuje in preæivlja Ëas v naravi, se druæi v 
druæbi prijateljev ali dobre knjige. 

Kamnik je njeno mesto, ki ima duπo, 
navezana je na svoj dom in okolico, 
na obraze, ki jih sreËuje na kamniπkih 
ulicah. VπeË ji je majhnost mesta, ki pa 
ji vendarle dopuπËa πirino.

Pogovarjala se je  
BOJANA KLEMENC

Na kavi z Darinko Klemenc

BOLNIK JE NAJNIÆJE  
V ZDRAVSTVENI HIERARHIJI

Na lepo urejenem streliπËu v 
dolini Konjska pod Veliko planino 
so se na strelskem tekmovanju v 
nedeljo, 3. junija, sreËali lovci vseh 
petih lovskih druæin kamniπke ob-
Ëine. Prireditev je vzorno organi-
zirala Lovska druæina Stahovica, 
ki to streliπËe uporablja tudi za 
vsakoletni preizkus puπk, s sode-
lovanjem strelske komisije, ki jo 
vodi Andrej Kregar ml., in preiz-
kuπenega organizatorja lovskega 
strelstva na Kamniπkem Zdravka 

Tradicionalno sreËanje lovcev strelcev v LD Stahovica

Lovci so se pomerili za pokal 
obËine Kamnik

Vrankarja iz LD Kamnik.
Okrog 30 lovcev iz LD Staho-

vica, LD Kamnik, LD Sela, LD 
Tuhinj in LD Motnik se je pome-
rilo v streljanju z MK puπko na 
35 m in puπko risanico na 100 m. 
Posamezniki pa so pokazali svojo 
spretnost tudi v streljanju s πibre-
nico na tarËo beæeËega zajca.

Pred zaËetkom tekmovanja je 
udeleæence pozdravil kamniπki 
æupan Marjan ©arec in jim zaæe-
lel mirno roko in dober pogled 

tudi v letoπnji lovski 
sezoni v loviπËih pod 
Kamniπkimi planina-
mi. S prvim strelom 
iz risanice je odprl 
zanimivo tradicional-
no tekmovanje lovsko 
tekmovanje, ki ga 
vsako leto organizira 
druga lovska druæina.

V kategoriji MK 
puπka (35 m) so se najbolj odre-
zali Æan Blejc ∑ LD Stahovica (98 
krogov), Zdravko Vrankar ∑ LD 
Kamnik (98) in Blaæ Burja - LD 
Kamnik (94),

z risanico (100 m) pa so bili 
med najboljπimi Zdravko Vran-
kar LD Kamnik (98), Jure Svetelj 
∑ LD Kamnik (94) in Anæe Pintar 
- LD Stahovica (92).

V kombinaciji pa so po prvih 
mestih posegli Zdravko Vrankar - 
LD Kamnik (196), Æan Blejc ∑ LD 
Stahovica (186) in Duπan Mikuπ ∑ 
LD Kamnik (176). 

Med veterani pa so se v kom-
binaciji izkazali Rudi BiË ∑ LD 
Kamnik (194), Marjan Rak- LD 
Kamnik (179) in Jernej ©trajhar 
- LD Sela (178).

V skupni uvrstitvi je bila naj-
boljπa 3-Ëlanska ekipa organiza-
torja LD Stahovica v sestavi Janez 
Tiπler, Æan Blejc in Anæe Pintar 
(524 krogov), sledili sta ji ekipi LD 
Kamnik 2 (Matej Rak, Zdravko 
Vrankar, Marko Osolnik-513) in 
LD Kamnik 1 (Jure Svetelj, Duπan 
Mikuπ, Damjan Trebuπak-510).

Pri streljanju s πibrenico v 
tarËo beæeËega zajca pa je imel 
najveË uspeha Janez Tiπler LD 
Stahovica.

Organizatorji uspeπne strelske 
prireditve so na koncu posebno 
zahvalo izrekli vsem donatorjem, 
πe posebej pa Janezu UrπiËu, go-
stiπËe Pri planinskem orlu, Ëlanu 
LD Stahovica.

Besedilo in foto:  
Franc Svetelj

V okviru letoπnjega praznovanja 130-letnice neprekinjenega delovanja 
Prostovoljnega gasilskega druπtva Kamnik so gasilci in gasilke v soboto, 
2. junija, izvedli prikazno vajo ≈Avtobus 2012«.

Namen vaje je bil preveriti usposobljenost in opremljenost gasilskih 
enot ter pridobiti dodatna znanja in izkuπnje o tehnologijah avtobusov 
ter postopke odziva pri nesreËi z avtobusom.

Ker se nesreËe, v katerih so udeleæeni avtobusi, v marsiËem razlikujejo 
od prometnih nesreË ostalih kategorij vozil, je bil glavni namen tokratne 
vaje tudi pridobitev dodatnih znanj in izkuπenj v primeru odziva tovrstnih 
nesreË. Ena izmed bistvenih razlik je πtevilo ponesreËencev, saj je lahko v 
eni nesreËi tudi do 50 ponesreËencev ali celo veË. Æal so se naπi gasilci pred 
tremi leti æe sooËili s tovrstno prometno nesreËo, ko je avtobus zdrsnil v 
Kamniπko Bistrico, a k sreËi ponesreËencev ni bilo.

≈Prometna nesreËa  
z udeleæbo avtobusa«

Tekmovalce sta pozdravila kamniπki æupan Marjan ©arec (v sredini) 
in novi stareπina LD Stahovica Bojan LiËer (na desni).

Za dober zadetek sta potrebna bistro oko in 
mirna roka, meni tudi kamniπki lovec Duπan 
Mikuπ, tretji v kombinaciji...

Na vadbiπËu Kinoloπkega druπ- 
tva Kamnik je v maju potekala 
prikazna vaja Kinoloπkega druπtva 
Kamnik in Enote reπevalnih psov 
KD Kamnik. Vaja je bila del ak-
tivnosti v okviru letoπnjega praz-
novanja 30. obletnice delovanja 
Kinoloπkega druπtva Kamnik. Na-
menjena je bila razvijanju pomoËi 
ob velikih naravnih in drugih ne-
sreËah, s poudarkom na reπeva-
nju v primeru ruπilnega potresa 
na obmoËju Kamnika. Reπevalci in 
vodniki reπevalnih psov, gasilci in 
gorski reπevalci so prikazali po-
stopke iskanja zasutih ter reπe-
vanja poπkodovanih v ruπevinah 
ter iz viπjih objektov. Posamezne 
reπevalne ekipe so prikazale teh-
niko reπevanja, orodje in opremo, 

Uspeπna reπevalna vaja Kinoloπkega 
druπtva Kamnik v sodelovanju  
z drugimi reπevalnimi enotami

ki jih uporabljajo pri opravljanju 
svojih nalog izvajanja javne sluæbe 
varstva pred nesreËami. V vajo so 
se vkljuËili tudi predstavniki Slo-
venske vojske, ki so s helikopter-
jem na mesto prizoriπËa vaje pri-
peljali reπevalce, Ëlani Letalskega 
kluba Kamnik, ki so izvedli ogled 
obmoËja in predstavniki Reπevalne 
postaje ZD Kamnik z reπevalnim 
vozilom.

Pri iskanju zasutih so se vkljuËili 
reπevalci dræavne enote MERP in 
kamniπki reπevalci Enote reπevalnih 
psov. Pri iskanju so jim pomaga-
li izurjeni reπevalni psi, ki so na 
razliËnih lokacijah pokazali sistem 
reπevanja zasutih v ruπevinah. Pri 
odstranjevanju ruπevin so gasilci 
pomagali odstraniti teæja bremena 

in prikazali 
potek reπe-
vanja po-
nesreËenca 
izpod ru-
πevin. Po-
trebno je 
poudariti , 
da so vs i 
vodniki reπevalnih psov v Sloveniji 
prostovoljci. Sodelovanje v Enoti 
reπevalnih psov res ni samo ≈hobi«, 
saj πolanje reπevalnega psa poteka 
celotno njegovo æivljenje.

Reπevanje poπkodovanih iz vi-
πjih objektov pa so prikazali Gor-
ski reπevalci. Pregled potresnega 
obmoËja je opravila enota Letal-
skega Kluba Kamnik. Vodja vaje 
Andrej Stanovnik je koordiniral 

potek celotne vaje, ki je uspeπno 
prikazala vkljuËevanje in dobro 
sodelovanje reπevalnih enot, ki v 
sistemu Civilne zaπËite in Varstva 
pred naravnimi in drugimi ne-
sreËami sodelujejo pri veËjih na-
ravnih in drugih nesreËah. Prav 
take organizirane prikazne vaje 
so dobra priprava v okviru vaj 
in usposabljanja vseh sodelujoËih 
reπevalnih enot.

Kamniπki skavti bodo to soboto, 16. junija, pred zaËetkom poËitnic in 
odhodom na zasluæene poletne tabore izvedli πe zadnjo veliko akcijo 
zbiranja starega papirja. Od 8.30 ure dalje bodo pobirali star papir po 
Kamniku, Mekinjah, Podgorju, Stranjah .. . »e imate veËje koliËine papirja, 
pokliËite Andreja na telefonsko πtevilko 031 493 632. Kontejner bo stal na 
parkiriπËu za franËiπkanskim samostanom to soboto in nedeljo.

Zabojnik bo od petka, 15. junija, popoldne do ponedeljka, 18. junija, 
dopoldne postavljen na parkiriπËu za franËiπkanskim samostanom, kamor 
odloæite samo star papir, ne pa kartona. 

Pomagajmo okolju in kamniπkim skavtom!

Skavti ta vikend  
zbirajo star papir



Planinski kotiËek

ZAHVALA

V Marijinem mesecu, 13. maja 2012, 
nas je v 88. letu starosti zapustil in 
odπel k svojemu Stvarniku naπ dragi 
moæ, oËe, ded, praded, brat, stric in 

svak 

JANEZ KRT
65 let je prepeval v posvetnih in 
cerkvenih zborih v Ëast Bogu, 

Mariji in ljudem.
Hvala vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, ki ste ga v 
tako velikem πtevilu pospremili iz veæice sv. Nikolaja v cerkev 
sv. Kriæa k maπi zaduπnici in nato do groba na Ljubljanskih 
Æalah. Hvala Cerkvenemu pevskemu zboru France GaËnik 
iz Stranj, moπkemu zboru PSPD LIRA iz Kamnika, pevcem 
Celjskega okteta, moπkemu zboru SB Eglisau iz ©vice, kvartetu 
Krt, citrarju Tomaæu Plahutniku in hvala g. Janezu MajcenoviËu 
za pesem ob grobu in za prelep govor pri veæici, ki ga lahko 
izreËe le pravi prijatelj. PrisrËna zahvala æupniku æupnije sv. 
Kriæa g. Tomaæu Prelovπku za opravljeno maπo zaduπnico in 
pokop, enako tudi vsem ostalim prisotnim æupnikom. Hvala g. 
Joæetu Lapu za lep govor v cerkvi, prav tako prof. dr. Janezu 
Juhantu. Hvala dr. Joæetu ©tupnikarju za obisk v bolniπnici in 
bolniπko maziljenje. Zahvala osebju KO VNINT enota MK za 

nesebiËno bolniπko pomoË in javnemu podjetju Æale. 
Vsem, ki ste namenili cvetje, sveËe in sv. maπe za njegov pokoj 
pa Bog povrni. Naj poËiva v zasluæenem miru, mi pa bomo 

zanj molili!
ÆalujoËa æena Mira, sinovi Dominik, Emil, Janez, Matej in 

Primoæ z druæinami, 3 vnukinje, 7 vnukov in dva pravnuka. 
ÆalujoËim se pridruæujeta πe sestra Joæefa Kladnik in Franc 

Prodnik z druæinama.
Maj 2012

V tej temni noËi priπlo je slovo,
z æalostjo v srcih zremo v nebo.
A vemo, zdaj od tam boπ gledal na nas,
saj ljubezni ne more izbrisati Ëas.

ZAHVALA

V dopolnjenem 80. letu starosti se je 
tiho poslovil naπ dragi moæ, ati, ata, 

stari ata, brat, stric in svak

VINKO MATI»I»
iz Mekinj

Ob boleËi izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga imeli 
radi in ga spoπtovali. Posebno se zahvaljujemo duhovnikoma, 
g. Pavlu Piberniku in g. Franciju SeniËarju za maπno daritev in 
spremljanje na zadnje zemeljsko poËivaliπËe. Hvala za darove 
za svete maπe, cvetje, sveËe, za vsa ustna in pisna soæalja. 
Hvala za vse tihe molitve, ki so ga spremljale v Ëasu njegove 
bolezni. Lepa hvala Mekinjskemu oktetu in trobentaËu za 
sodelovanje. Zahvala pogrebni sluæbi Komunale Kamnik za 

opravljene storitve. Vsem πe enkrat iskrena hvala! 

Vsi njegovi, ki ga nosimo v srcu

Maj 2012

≈Na grebenih gora prvi æarki z neba
kliËejo iz daljave nov dan.
Jutro moli Boga, proπnje vseh ljudi sveta
nosi veter, poslanec z neba.« 
               (France GaËnik)

ZAHVALA

V 83. letu se je poslovil naπ dragi oËe, 
moæ, brat, dedek in pradedek

FRANC KEMPERLE
iz BistriËice

Hvala lepa vsem, ki ste se na lep naËin dotaknili njegovega 
æivljenja. Hvala tudi vsem, ki ste mu pomagali v Ëasu njegove 
bolezni. Prav tako velja iskrena zahvala vsem, ki ste darovali 
sveËe, cvetje, maπne daritve, molitve, Ëas in spomine ob 

slovesu v Stranjah.
Za lepo duhovno slovo se zahvaljujemo gospodu arhidiakonu, 
msgr. dr. Francu ©uπtarju. Pesmi, ki jih je obËuteno in z 
boleËino v duπi ob slovesu 60-letnega sodelovanja Ëlana, zapel 
Meπani cerkveni pevski zbor France GaËnik, pa bodo za 

vedno ostale v naπih srcih, kot naπ ata. 

Vsi njegovi

Maj 2012

Æivljenje je kratko in polno gorja,
kot sanje izgine, se naenkrat konËa.
Popotniki trudni smo, revni ljudje
in duπe nemirne miru si æele.
Ti dovrπil æivljenja si boj,
uæivaj v nebesih pri Bogu pokoj.

ZAHVALA

Po hudi bolezni na je v 61. letu 
æivljenja zapustil dragi moæ, ati, brat, 

stric, svak in zet.

FRANCI IPAVEC
iz BistriËice

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem ter njegovim in naπim sodelavcem iz ETE Kamnik 
za izreËena soæalja in darovano cvetje in sveËe. Hvala mag. 
dr. Dragotinu Ahlinu in patronaæni sluæbi ZD Kamnik, πe 

posebej sestri Cvetki, za pomoË pri njegovi bolezni.
Iskrena hvala ribiËem in ribiπki druæini Bistrica, pododbor 
Kamnik, pevcem Solidarnosti in Marjanu Sitarju za zaigrano 
Tiπino. Hvaleæni smo gospodu æupniku Tonetu Prijatelju za 
lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem 

πtevilu pospremili na njegovo prezgodnjo zadnjo pot.

Vsi njegovi

BistriËica, Kamnik, maj 2012

ZAHVALA

V 79. letu starosti je sklenila svojo 
æivljenjsko pot

ANTONIJA GALIN
Iskrena zahvala vsem, ki ste jo skupaj z nami pospremili na 
njeni zadnji poti, darovali cvetje, sveËe, svete maπe in nam 

izrazili soæalje.
Hvala osebju Doma starejπih obËanov Kamnik za skrb in 
nego, pevcem za zapete pesmi in æupniku za lepo opravljen 

pogrebni obred.

ÆalujoËi: vsi njeni

Stahovica, »rni vrh, maj 2012

Poπle so ti moËi ...
oko se orosi,
a ti v naπih srcih si.

ZAHVALA

V 87. letu je sklenila svojo æivljenjsko 
pot naπa draga mama, sestra in teta

MARIJA JANEÆI»
roj. Berk, BlejËeva mama iz VolËjega Potoka

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
sodelavcem, prijateljem in znancem za izreËena soæalja, 

podarjeno cvetje, sveËe in svete maπe.
Posebna zahvala osebju Doma starejπih obËanov Kamnik za 
skrbno nego in pomoË naπi mami v Ëasu bivanja v domu.

Hvala pogrebni sluæbi KPK, gospodu æupniku Dularju za lepo 
opravljen pogrebni obred, hvala pevcem Krt in trobentaËu.

Vsi njeni

Maj 2012

≈Ko poπle so ti moËi,
zaprla trudne si oËi,
a Ëeprav sedaj mirno spiπ,
z nami πe naprej æiviπ.«

ZAHVALA
V 82. letu starosti nas je zapustila 

naπa draga mama, stara mama, 
prababica, taπËa, sestra in teta

ZOFIJA AH»IN
iz Porebra pri Kamniku

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste nam v teækih trenutkih stali ob strani. Hvala 
za cvetje, sveËe in svete maπe ter spremstvo naπe mame 
na zadnji poti. Hvala gospodu æupniku Vinku Podbevπku 
za lepo opravljeno pogrebno maπo. Hvala tudi pevcem in 

trobentaËu.
Hvala vsem in vsakemu posebej.

ÆalujoËi: vsi njeni

Maj 2012

“Z nakupom oskrbovanega 
stanovanja sem staršema 
omogočila bolj kakovostno 
življenje, s selitvijo v njuno 
hišo pa rešila stanovanjsko 
vprašanje zase in za družino.”

Več o nakupu oskrbovanega 
stanovanja si preberite na 
www.dolenjgrad.si.

DOLENJGRAD d. o. o.
Pod Hruševco 30, 1360 Vrhnika

T: 01 750 72 00, 031 380 929
F: 01 750 72 10

E: tajništvo@dolenjgrad.si

Ne skrbi, oče, zagotovila ti bom varno 
in mirno starost.

Naselje oskrbovanih stanovanj v Kamniku raste
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POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

Opozarjamo vse prejemnike 
socialne pomoËi ali varstvene-
ga dodatka, ki so dobili odloË-
be od centra za socialno delo, 
da so skoraj vse odloËbe izda-
ne samo za Ëas od 1. 1. 2012 
do 30. 6. 2012. Po tem Ëasu bo 
center za socialno delo prene-
hal z izplaËilom. Zato morate 
vsi, ki æelite prejemati varstve-
ni dodatek πe naprej in ste do 
njega tudi upraviËeni, vloæiti v 
mesecu juniju novo vlogo na 
Center za socialno delo.

Vloga za uveljavljanje pra-
vic iz javnih sredstev se kupi v 
knjigarni.

Izpolniti morate vsaj osnov-
ne podatke, ostalo vam poma-
gajo izpolniti tudi na centru 
za socialno delo. Za pomoË pri 
izpolnjevanju vlog, se lahko 
oglasite tudi na druπtvu upo-
kojencev Kamnik po 10. juniju 
2012, ob torkih ali petkih od 
9. do 12. ure. Informacije lah-
ko dobite tudi na telefon πtev. 
041 848 084.

Opozorilo 
prejemnikom 
socialne 
pomoËi 
oziroma 
varstvenega 
dodatka

O»I©»ENA POT NA KISOVEC
Pred veË kot 60 leti je PD ÆelezniËar iz Ljubljane prviË oznaËil lovsko 

pot, ki vodi s Sv. Primoæa nad PetrËevo senoæetjo na PirËevo planino 
oziroma Kisovec. Ker dolgo vrsto let markacije niso bile vzdræevane, jih v 
zadnjih letih ni bilo veË. Neurja so na stezo podrla tudi precej drevja, tako 
da je postala prava ≈trimska« steza. V maju je bila pot oËiπËena in ponovno 
markirana, Ëeprav je menda ni v uradnem seznamu planinskih poti. »e pa bi 
popravili πe 200 m med PetrËevo senoæetjo in Janπetovo drËo (nad Peklom), 
bi bilo πe bolje.

VAJA GRS V KOPNEM
Druπtvo GRS Kamnik je redno vajo reπevanja v kopnih razmerah izvedlo 

19. maja v okoli 100 m visoki steni nad Grabni pod PleËem na Veliki planini. 
Vaje se je udeleæilo 21 Ëlanov, ki so bili razdeljeni v dve ekipi. Prva je pripra-
vila in izvedla spust reπevalca skupaj s tipiziranimi gorskimi nosili ≈mariner« 
v steno, druga pa je pripravila in izvedla vse potrebno za vodoravni prenos 
poπkodovanca iz stene in nato dvig po manj strmem travnatem svetu. Nato 
sta se ekipi zamenjali in ponovili vajo, tako da je vsak Ëlan sodeloval tako 
pri spustu kot pri dvigu. Vsi pa so ponovili uporabo novega tipa vakuumske 
vreËe ob strokovni pomoËi zdravnika. Vajo sta pripravila in vodila inπtruktor 
GRS Jernej Laniπek in kandidat za inπtruktorja GRS Matjaæ ©erkezi.

NA ELBRUSU USPE©NI
V zaËetku maja se je na najviπji vrh Evrope, 5642 m visoki Elbrus, podala 

manjπa ≈smuËarska odprava« kamniπkega AO oz. PD pod vodstvom gorskega 
vodnika Rada Nadveπnika in v organizaciji Igorja Urankarja. V njej so bili 
udeleæeni tudi Lado Kladnik, Pavel Ocepek, Tomaæ Pibernik, Ivan Resnik, Vital 
Vek in Peter Zarnik. Po uspeπni aklimatizaciji je vsem uspelo priti s smuËmi 
na glavni vrh in odsmuËati v dolino. Nekaj dni prej pa sta v okviru druge 
skupine na vrh priπla tudi Bogdan Jamπek in Irena Podbevπek. 

BojË
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Po ugodnih cenah vam nudimo:
KOZARCE IN STEKLENICE ZA VLAGANJE
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VSE ZA ŠIVANJE!
��������������������������
Velika izbira aranžiranih daril in darilni boni!
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25% popust na redne karte za kopanje 
������������������������������������

ODKUP POLJŠČIN (žita ...),

ZELENJAVE IN SADJA
(krompir, čebula, solata ...)

tel.: 04/25 29 014, 04/25 29 013, gsm: 031 766 915, 031 748 229

(žita ...),

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
*����������������������������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net

ALU in PVC 

okna in vrata

www.irmi.si
Univerza na Primorskem
Fakulteta za management

Razpisuje v Škofji Loki

Študijski program 1. stopnje:
MANAGEMENT - redni in izredni študij
Redni študij bo potekal večinoma dopoldne in je 
zato namenjen zgolj nezaposlenim, izredni študij pa 
bo potekal popoldne; vpis je možen v vse tri letnike 
rednega ter v 3. letnik izrednega študija.

Študijska programa 2. stopnje 
(strokovna magisterija):
MANAGEMENT - redni in izredni študij
EKONOMIJA IN FINANCE - redni in izredni študij
Redni študij bo potekal popoldne (ob 16.30) in bo 
za študente brezplačen; v 1. letnik se lahko vpišejo 
vsi (tudi redno zaposleni), ki izpolnjujejo vpisni 
pogoj in še niso pridobili sedme ravni izobrazbe.

INFORMATIVNI DAN bo v četrtek, 14. 6., ob 17. uri 
v prostorih Ljudske univerze Škofja Loka, 
Partizanska 1 (bivša vojašnica).

Predstavljena bosta tudi programa 2. stopnje 
PRAVO ZA MANAGEMENT  ter UPRAVLJANJE 
TRAJNOSTNEGA RAZVOJA, ki bosta izvedena 
v Kopru, ter doktorski študijski program 
MANAGEMENT.

Informacije: 04/506-13-70 ali www.fm-kp.si/vpis ali 
www.lu-skofjaloka.si
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